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زلزله در بازارها

و سقوط کرد  قیمت طلا، دلار و خودر

عضو هیات رئیسه مجلس خبر داد
 قطعی  شدن حضور ۵ رئیس جمهـور 

و ۱۰ رئیس مجلس در مراسم تحلیف

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق  مطرح کرد 
 راه اندازی بازار ارز توافقی منشاء تحولات 

در اقتصاد کشور

درپی اجرای پیمان  پولی و دلارزدایی
وسیه  خودپردازها و کارتخوان های ایران و ر

 از یک ماه دیگر به هم متصل می شوند

وش ارز اربعین از طریق شعب منتخب  فر
 ۷ بانک عامل
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 دولت چهاردهم به حوزه دیپلماسی فرهنگی 
توجه کند

حسن صفرخانی، کارشــناس ارشد حوزه دیپلماســی فرهنگی  یکی 
از ارکان حکمرانــی در دنیای امروز؛ توجــه به نگاه ملت هــا و دولت ها به 
شــناخت کامل و همه جانبه از یک کشــور و ظرفیت های آن در حوزه های 
مختلف از طریق توســعه دیپلماسی فرهنگی اســت؛ دیپلماسی فرهنگی 
نوعی دیپلماســی عمومی و قدرت نرم اســت که شــامل تبادل اندیشــه ها، 
اطلاعات، هنر، زبان و ســایر جنبه هــای فرهنگی و ظرفیت هــای اقتصادی؛ 
تجاری و بازرگانی میان کشــورها و مردم آنان به منظور تقویت درک متقابل 

است.

یادداشت
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الزام اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی

وجود وجود ۵۰۰۵۰۰ هـزار واحد خالی هـزار واحد خالی

  شرکت عمران شهر مِهستان

فراخوان فروش قطعات
 با کاربری )مسکونی ، تجاری( در شهر مهستان

 به شماره 1403-04-02 
شرکت عمران شهر مهستان در نظر دارد با استناد به صورتجلسات هئیت مدیره و کمیته ارزیابی قیمت های کارشناسی، 

قطعات  باکاربری مسکونی ، تجاری واقع در شهرمهستان به شرح جدول ذیل از طریق فراخوان عمومی اقدام نماید.
نحوه خرید اسناد فراخوان: 

ازکلیه متقاضیان خرید دعوت به عمل می آید بامراجعه به سایت سامانه تدارکات دولت به آدرس www.setadiran.ir  به 
شماره فراخوان   2003001290000001  از روز  سه شنبه  مورخ 1403/05/02 لغایت روز   چهار شنبه  مورخ 1403/05/10 

دریافت اسناد اقدام نمائید.  
 مهلت ارائه پاکات و بارگذاری پیشنهادات در سایت از روز  پنج شنبه مورخ 1403/05/11 لغایت روز  دوشنبه مورخ 1403/05/22 

ساعت16:00میباشد.
جلسه بازگشایی پاکات روز  سه شنبه مورخ 1403/05/23 ساعت 11:00 دراتاق کنفرانس شرکت می باشد.

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فراخوان :
اصل فیش یا ضمانت نامه بانکی )بابت سپرده شرکت در فراخوان( موضوع آگهی را به حساب شماره 4001036906374199 
و شبا IR940100004001036906374199   بانک مرکزی )ساتنا(بنام تمرکزوجوه سپرده شرکت عمران شهر مهستان و 
شناسه واریز حساب 975285110112345678901234567890 واریز و ارائه شود.  )پیشنهاد دهندگان باید ضمانت نامه ای 

معادل 5% قیمت پایه کارشناسی نقدی بابت هر قطعه را بعنوان سپرده شرکت در مزایده تحویل نمایند(.
قیمت فروش اسناد فراخوان 1،000،000 ریال)یک میلیون ریال( می باشد.

این فراخوان درپایگاه اینترنتی شرکت عمران به آدرس www.mehestan.ntdc.ir  قابل مشاهــــده می باشد.

شرکت عمران شهر مهستانشرکت عمران شهر مهستان

قطعات فراخوان فروش عمومی 1403-04-02

 قیمت کارشناسی نقدی   مساحت کل شماره قطعات محله ناحیهمنطقهفاز ردیفکاربری 

مسکونی

1314184150593/1648,639,120,000

2314184151659/1753,392,770,000

3314184140/2541/2142,214,380,000

تجاری

474448F7-M51-14597581/01273,074,700,000

57-154174359638,400,000,000

67-154173109638,400,000,000

77-154179819638,400,000,000

87-154172609638,400,000,000

97-154172389639,360,000,000

107-154172029639,360,000,000

117-154171809639,360,000,000

127-154171629639,360,000,000

137-154179049640,320,000,000

147-154170749640,320,000,000

157-154170529640,320,000,000

167-154170379640,320,000,000

دولت چهاردهم همچــون همتای قبلی اش، میراث 
دار ارز رانتی اســت؛ هر چند که قیمت آن از 4200 
تومان بــه 28500 تومان افزایش یافــت که تقریبا 
مســاله را حل نکرد و صرفا چالــش را از وضعیتی به 
وضعیت دیگر منتقل کــرد؛ حالا اما دولت چهاردهم 
یک ماموریت بســیار مهم پیش رو دارد تا بساط ارز 
رانتی و چندنرخی را برچینــد. داوود منظور رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه از محدودسازی تخصیص 
ارز ترجیحی و حذف این ارز بــرای 485 قلم کالا از 
سال گذشــته تاکنون خبر داد. به گفته وی در حال 
حاضر صرفا واردات ذرت، روغن، کنجاله سویا و دارو 
با ارز ترجیحی انجام می شود. این خبر چقدر بر بازار 
کالاهای اساســی تاثیرگذار خواهد بود؟ آیا چنین 

سیاستی در راستای یکسان سازی نرخ ارز است؟
هادی حق شناس کارشــناس اقتصادی گفت: اعلام 

حذف ارز ترجیحی 485 قلــم کالا یک مقداری غیر 
واقعی است. زمانی که بحث ارز 4200 تومان مطرح 
بود، در واقع این ارز بــرای 28 قلم کالا در نظر گرفته 
شــد و در انتهای دولت روحانی هم چهار تا پنج قلم 

کالا این ارز را دریافت می کردند.
وی افزود: رقم ارز ترجیحی بعدهــا 28500 تومان 
شــد و در واقع نرخ جدید، ادامه همان مســیر قبلی 
بود. تعداد کالاهای مشمول هم به ۱0 تا ۱2 قلم کالا 
رســید؛ بنابراین تعداد اقلامی که از شمول دریافت 
ارز 28500 حذف شده اند، واقعا نمی تواند 485 قلم 
کالا باشــد.این کارشــناس اقتصادی گفت: توزیع 
کالاهای اساســی در بازار ایران بــه دو صورت انجام 
می شود. یک صورت این اســت که دولت این ارز را به 
صورت کالاهای دولتــی توزیع می کند و یک صورت 
هم خرید در بازار آزاد انجام می شــود. مثلا شــکر را 

در فروشــگاه های دولتی می گیرید ولی در بازار آزاد 
هم پیدا می شود.وی افزود: تورم در اقتصاد بر اساس 
قیمت بازار آزاد شکل می گیرد و نه بر اساس قیمتی 
که دولت کالاهــا را توزیع می کنــد. در یک مقیاس 
بزرگ تر امروز تورم در ایران بر اساس دلار نرخ آزاد و 
حدود ۶0 هزار تومان شکل گرفته است، نه بر اساس 
دلار ارز ترجیحی یــا نیمایی که بیــش از 40 هزار 

تومان قیمت دارد. این نکته مهمی است.
حق شناس تاکید کرد: چند نرخی بودن ارز فقط یک 
رانتی را نصیب کسانی می کند که کالا وارد می کنند. 
آن رانت بین واردکننده یا کسانی که به ارز ترجیحی 
یا ارز نیمایی دسترســی دارند، توزیع می شــود و به 

دست مصرف کننده نهایی نمی رسد.
وی ادامه داد: به نظر می رسد که اگر دولت چهاردهم 
سراغ یکسان سازی نرخ ارز برود، بزرگترین خدمت 

را به مصرف کننده ها انجام داده است.
این کارشــناس اقتصادی بــا تاکید بــر اینکه اقدام 
انجام شده توســط دولت ســیزدهم یکسان سازی 
نرخ ارز نیســت، اضافه کرد: در حــال حاضر دولت 
اعلام کرده اســت که به برخی کالاهــا ارز ترجیحی 
تعلق نمی گیرد. اگر یکسان ســازی انجام شده بود، 
می گفتند که ارز 28500 تومانی وجود ندارد تا حقی 
ضایع نشــود. اکنون صرفا برخی کالاها از شمول ارز 

ترجیحی حذف شده است.
وی بیان کرد: سیاســت های دولت سیزدهم منجر 
به این شــد که فاصله معناداری بین ارز ترجیحی و 
ارز بازار آزاد ایجاد شــود. با برنامه های اجرا شده، این 
فاصله تقریبا بیــش از دو برابر شــد. در حالی که ارز 
4200 تومانی که معروف به ارز جهانگیری شد، یک 

طرح موقتی بود و دائمی نبود. 

ارز

وی کابینه چهاردهم خ ارز، ماموریت مهم پیش ر یکسان سازی نر



هریس در مقابل ترامپ؛ شانس معاون بایدن در نظرسنجی ها تا چه میزان است؟

عضو هیات رئیسه مجلس خبر داد
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در ملاقات با سفیر عربستان در تهران
مدیرکل کنسولی وزارت خارجه خواستار آزادی 

حاجی ایرانی شد
مدیرکل کنســولی وزارت امور خارجه در ملاقات با ســفیر عربستان 

سعودی در تهران، آزادی محمد خزایی، حاجی ایرانی را پیگیری کرد.
 علیرضا محمودی، مدیر کل کنســولی وزارت امور خارجه در ملاقات با 
سعود العنزی، سفیر عربستان ســعودی در تهران، آزادی حاجی ایرانی 

آقای محمد خزایی را پیگیری کرد.
وی ضمن اشاره به اتمام مراســم حج و بازگشت همه حجاج با عنایت به 

نگرانی خانواده، خواستار آزادی ایشان شد.
قابل ذکر اســت مقارن با ایام حج تعدادی از هموطنان ایرانی به دلایلی 
با مشکلاتی از قبیل بازداشــت، عدم اجازه ورود و مواردی از این قبیل 
مواجه شدند که با پیگیری ســفارت و سرکنســولگری کشورمان در 

عربستان مشکلات آنان حل و فصل گردید.

تلاش برای سرپوش گذاشتن بر تراژدی غزه 
شکست خورده است

ســخنگوی وزارت امور خارجــه در واکنش به حمایت یمــن از مردم 
فلسطین نوشت: تلاش های شرم آور قدرت های بدخواه برای سرپوش 
گذاشــتن بر تراژدی غمبار غزه و ایجاد خــوف در منطقه و جهان برای 

ممانعت از حمایت از ملت مظلوم فلسطین، شکست خورده است.
 ناصــر کنعانی، ســخنگوی وزارت امــور خارجه ایــران در واکنش به 
اقدامات یمن در حمایت از مردم مظلوم فلســطین در حســاب رسمی 
خود در برنامه ایکس نوشت: یمنی های شریف و غیرتمند بار دیگر نشان 
دادند که تلاش های شرم آور قدرت های بدخواه برای سرپوش گذاشتن 
بر تراژدی غمبار غزه و ایجاد خوف در منطقــه و جهان برای ممانعت از 

حمایت از ملت مظلوم فلسطین، شکست خورده است.
وی همچنین نوشــت: بی تردید هرچــه جنایت صهیونیســتها علیه 
فلســطینیان افزایش یابد، حمایت ملت های جهان از فلســطینیان و 

نفرت عمومی از رژیم آپارتاید اسرائیل افزایش خواهد یافت.

رئیس سازمان بسیج:
 اردوهای راهیان نور، نرم افزار انقلاب است

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: جهاد تببین چتر گسترده ای 
اســت که فهرســتی از نرم افزارها ذیل آن قرار می گیرند و راهیان نور و 

پیشرفت، یکی از نرم افزارها هستند.
ســردار غلامرضا ســلیمانی رئیس ســازمان بســیج مســتضعفین 
روز دوشــنبه، ۱ مرداد مــاه در همایــش تجلیل از دســت اندرکاران 
و برگزیدگان راهیان نور و راهیان پیشــرفت که در ســازمان بســیج 
مستضعفین برگزار شــد ضمن یاد و خاطره شــهدای انقلاب و به ویژه 
خدمت گفت: ما اگر دقیق به جهاد تبیین بپردازیم می بینیم که راهیان 

نور نرم افزار انقلاب اسلامی است.

وی افزود: جهاد تببین چتر گسترده ای است که فهرستی از نرم افزارها 
ذیل آن قرار می گیرند که راهیان نور و پیشــرفت، یکــی از نرم افزارها 
هســتند. در راهیان نور ما با موضوع دفاع مقــدس و فرهنگ مقاومت 
آشنا می شویم.سردار سلیمانی یادآور شــد: در زمان پهلوی دوم کشور 
ما 5 سال در اشغال اشغالگران بود و ســران متفقین که به تهران آمدند 
محمدرضا خبر نداشت.رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در 
۳۱ شهریور سال 5۹ که دشــمن بعثی بر ما حمله کرد و با اینکه نزدیک 
به 2 ســال از پیروزی انقلاب گذشــته بود اما دیدید که کشور در برابر 
دشمن تسلیم نشــد و همه ملت در برابر آن ایســتادند و رمز این کار در 

مدیریت حضرت امام)ره( بود.
وی اضافــه کرد: حضــرت امام خمینــی)ره( مکتب ارزشــمند دفاع 
عاشورایی مردم پایه را در برابر بیگانگان شکل داد و از دل آن یک نسخه 
شفا بخشــی را برای آزادگان جهان و همه ملت های مسلمان ارایه داد 
که از ذیل آن جبهه مقاومت و فرهنگ مقاومت شــکل گرفت که البته 

فرهنگ مقاومت وسیع تر از جبهه مقاومت است.
ســردار ســلیمانی خاطرنشــان کرد: راهیان نور متعالی و شفا بخش، 
پیروزی بخش است به گونه ای که باید آن را گسترش دهید؛ لذا بهترین 
روش تبلیغ و جهاد تبیین برای دانشجویان و دانش آموزان راهیان نور 

و پیشرفت است.
  

طحان نظیف:
دوره ریاست جمهوری از تاریخ تنفیذ اعتبارنامه 

آغاز می شود
ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: دوره ریاســت جمهوری از تاریخ 
تنفیذ اعتبارنامه از ســوی رهبر انقلاب آغاز می شــود و با تنفیذ حکم 

ریاست جمهوری، اقدامات او اعتبار شرعی و قانونی پیدا می کند.
 مراســم تنفیذ و اعطای حکــم رئیس جمهور چهاردهــم و آغاز به کار 
رسمی رئیس جمهور منتخب یکشــنبه )هفتم مرداد ۱40۳( با حضور 

رهبر معظم انقلاب اسلامی برگزار خواهد شد.
بر همین اســاس هادی طحان نظیــف، عضو حقوقدان و ســخنگوی 
شــورای نگهبان درباره مراســم تنفیــذ، گفت: در اصــل ۱۱0 قانون 
اساســی که موضوع وظایف و اختیارات رهبــری در آن آمده، ذیل بند 
۹ این اصل، بحث امضای حکم ریاســت جمهوری پس از انتخاب مردم 
در زمره وظایف و اختیارات رهبر ذکر شــده اســت. امضا که در این بند 
آمده مترادف تنفیذ و به معنای به اجرا درآوردن و تأیید کردن است که 

مقصود از آن اعتبار بخشی و تأیید یک عمل حقوقی است.
وی افــزود: بر همیــن مبنا بایــد بگویم کــه اصطلاح امضــای حکم 
ریاســت جمهوری بــه مفهــوم اجــازه دخالــت و اعمال قــدرت به 
رئیس جمهور در چارچوب مشخص شده توســط شرع و قانون اساسی 
از طرف ولی فقیه است که بر مبنای همین اجازه اقدامات رئیس جمهور 

اعتبار شرعی و قانونی پیدا می کند.
طحان نظیف درباره چگونگی انجام تنفیذ، تصریح کرد: بعد از برگزاری 
انتخابات ریاســت جمهوری و تأیید صحت انتخابــات از طرف مرجع 
قانونی آن یعنی شورای نگهبان، اعتبارنامه فرد منتخب توسط شورای 

نگهبان تهیه و به محضر مقام معظم رهبری تقدیم می شود.
وی ادامه داد: بعد از آن طی یک مراسمی بعد از گزارشی که وزیر کشور 
از چگونگی برگزاری انتخابات می دهــد و با اعلام نامزدی که واجد رأی 
اکثریت شده و قرائت اعتبارنامه شــخص منتخب، رهبر معظم انقلاب 
طی حکمی ریاســت جمهوری فرد منتخب را امضا می کنند و بر اساس 
ماده یــک قانون انتخابات ریاســت جمهوری اســلامی ایــران، دوره 
ریاســت جمهوری از تاریخ تنفیذ اعتبارنامه به وسیله رهبر انقلاب آغاز 

می شود.

تریبون

سخنگوی کمیسیون بهداشت مجلس گفت: یک سال 
است ۱50 هزار کیت تشــخیص تب دنگی در گمرک 
مانده و رئیس کمیســیون در نامه ای خطاب به رئیس 
مجلس خواستار اخذ مجوز ســران قوا برای ترخیص 

این کیت ها از گمرک شد.
 سلمان اسحاقی در تشریح نشست کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس شــورای اسلامی از اســتماع گزارش 
معاون بهداشــتی وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی در مورد آخرین وضعیت تب دنگی و پشــه 
آئدس در کشــور خبــر داد و گفت: رئیــس و اعضای 
کمیســیون نگرانی خود را در مورد همــه گیری این 
بیماری ابراز کردند و خواســتار جدی گرفتن و اتخاذ 

تدابیر ویژه برای مقابله با آن شدند.

وی افزود: با توجــه به اینکــه تجربه مقابله 
بحران کرونا را داریــم، با تکیه بر این ظرفیت 
می توان با ســایر بیماری ها هم مقابله کرد. 
البته وزارت بهداشــت در بهمن ماه ســال 
۱402 اپیدمی تــب دنگی را هشــدار داد و 
اعلام کرد که آمادگی لازم برای مقابله با آن 

را داریم.
وی ادامه داد: همچنین مطرح شــد که پشه آئدس در 
حال تکثیر و آلوده کردن اســتان های مختلف بوده و 
این امری اجتناب ناپذیر اســت و در صورتی که شاهد 
عدم همکاری و برنامه ریزی باشــیم، طی دو ماه آینده 
با بحران مواجه خواهیم شــد و کنترل بیماری بسیار 

دشوار و سخت خواهد بود.

نماینده مردم قائنــات و زیرکوه در مجلس 
دوازدهــم یادآور شــد: معاون بهداشــت 
وزارت بهداشــت با قاطعیت اعلام کرد اگر 
ســازمان برنامه و بودجه مبلغ یک همت را 
اختصاص ندهد، بــرای مقابله با تب دنگی 
و مالاریا با مشــکل جــدی مواجه خواهیم 

شد.
اســحاقی تصریح کرد: در نشست مطرح شد که حدود 
یک سال است ۱50 هزار کیت تشخیص تب دنگی در 
گمرک مانده و ترخیص نمی شود، در حالی که در حال 
حاضر تنها ۱0 هزار کیت داریم و این میزان نیاز جامعه 
را تأمین نمی کند. البته رئیس کمیســیون در نامه ای 
خطاب به رئیس مجلس خواستار اخذ مجوز سران قوا 

برای ترخیص این کیت ها از گمرک شد.
وی افزود: همچنین مقرر شــد برای تخصیص سریع تر 
یک همــت با رئیــس مجلس، سرپرســت ریاســت 
جمهوری و رئیس ســازمان برنامــه و بودجه، مکاتبه 
و هشــدارهای لازم در مورد عدم همــکاری و حمایت 
ســازمان برنامه و بودجه از معاونت بهداشــت وزارت 
بهداشــت برای مبارزه با تب دنگی و مالاریا داده شود 

تا غافلگیر نشویم.
ســخنگوی کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
یادآور شد: بر اســاس اظهارات معاون بهداشت وزارت 
بهداشت، مهمترین راهکار مقابله با تب دنگی بهسازی 
محیط و آموزش به مردم اســت و این مهــم باید مورد 

توجه مسئولان و مردم قرار گیرد.

ســخنگوی وزارت امور خارجــه گفت: آمــد و رفت 
اشخاص و دولت ها در امریکا فی نفسه اهمیتی ندارد و 
آنچه اهمیت دارد این اســت که آنها چندین دهه است 

که سیاست خصمانه را علیه ایران دارند.
 نشســت خبری ناصر کنعانی ســخنگوی وزارت امور 
خارجه با حضور رســانه های مختلف داخلی و خارجی 

آغاز شد.
این نشست در محل نمایشــگاه »یک هزار و بیست روز 
تلاش جهادی: فرازهایی از دســتاوردهای  سیاســت 

خارجی دولت سیزدهم در ۱020 روز« برگزار شد.
در این نشســت معاونان وزارت امــور خارجه از جمله 
»علیرضا بیکدلــی« معاون کنســولی، مجلس و امور 
ایرانیــان وزارت خارجــه، »مهدی صفــری« معاون 
دیپلماســی اقتصادی و »رضا نجفی« معاون حقوقی و 
بین المللی وزارت خارجه بــرای ارائه گزارش عملکرد 

خود حضور داشتند.

کنعانــی در آغاز نشســت خبری گفت: دیپلماســی 
عمومی جزو جدایی ناپذیر دستگاه دیپلماسی است و 
به ویژه در این دولت نگاه ویژه ای به این مسأله داشتیم  
و گام های قابل توجهی هم برداشــتیم. نفس توجه به 
دیپلماسی عمومی یک اصل انکارناپذیر در وزارت امور 
خارجه می باشد و در نمایندگی های ما نیز محل توجه 

جدی است.
وی گفت: نمایندگی های ما دیپلماسی عمومی را یک 
امر تشــریفاتی و تزئینی نمی بینند و آن را مورد توجه 
جدی قرار می دهند و برنامه های ســالیانه دیپلماسی 

عمومی را با مشورت مرکز تدوین می کنند.
کنعانی افزود: اســتفاده از ظرفیت ایرانیــان خارج از 
کشور و رســانه های داخلی و خارجی از موارد و ابزاری 
هایی اســت که در قالــب دیپلماســی عمومی مورد 

اهتمام وزارت امور خارجه است.
اینکه مســأله فلســطین تبدیل به مهمترین مســأله 

انسانی، حقوق بشــری و انسانی مورد توجه کشورهای 
مختلــف جهان اســت محصول اســتفاده مناســب 
کشورمان از ظرفیت دیپلماســی عمومی است. اینکه 
ما برای تببیــن رویکرد حمایتی خود از فلســطین از 
سازوکارهای منطقه ای و بین المللی استفاده کردیم از 

دیگر مصادیق بهره مندی از دیپلماسی عمومی است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه بیان کــرد: بازخوردی 
که از انتخابات ریاســت جمهوری از فضای بین المللی 
گرفتیم نشــان دهنده اهتمام و توجه ویژه ای است که 
کشورهای مختلف به آن داشــتند. طبیعی است ایران 
اروپا را یکــی از حوزه های مورد توجــه خودش برای 

تأمین منافع ملی قرار داده است.
کنعانی افزود: جای تاسف است که رژیم صهیونیستی 
در ســایه حمایت آمریکا و برخــی دولت های غربی به 
جنایات خــود در غزه و کرانه باختــری ادامه می دهد. 
این رژیم منشــا بی ثباتی و ناامنی در منطقه اســت و 

آنچه در ۱0 ماه گذشته در منطقه شاهد هستیم نتیجه 
حملات نامشــروع و غیرقانونی رژیم صهیونیســتی 

است.
وی بیان کرد: آرامش زمانیکه جامعه جهانی ماشــین 
کشــتار رژیم صهیونیســتی را خاموش کنــد اتفاق 
می افتاد. هر زمان که رژیم صهیونیستی تجاوزاتش را 
متوقف کند، دولت نجات ملی یمــن هم حملاتش را 
علیه این رژیم متوقف می کند. امریکا در قبال اقدامات 
جنایت آمیز رژیم صهیونیستی مسئولیت جدی دارد و 

باید مانع تشدید بحران در منطقه شود.
ســخنگوی وزارت امور خارجه بیان کــرد: آمد و رفت 
اشــخاص و دولت ها در امریکا فی نفسه اهمیتی ندارد 
و آنچه اهمیت دارد این اســت که آنهــا چندین دهه 
است که سیاســت خصمانه را علیه ایران دارند و آنچه 
می تواند فضــای مناســبات را تعییر دهــد تغییر در 

سیاست و رویکرد آمریکا نسبت به ایران است.

چهره

سخنگو

خریدار   همزمان با کناره گیری جو بایدن 
از رقابت های انتخاباتی 2024 و حمایت او 
از کامالا هریس معاونش، نظرسنجی ها می 
توانند تا حدی شانس وی در رقابت با دونالد 

ترامپ را روشن کنند.
 تارنمــای هیل نوشــت: هر چنــد هریس 
همچنان باید تا قبل از کنوانســیون حزب 
دموکرات در ماه آینده مالی نظر تعداد کافی 
از دلیگیت ها یا همــان نمایندگان مردم در 
مجمع های سیاســی آمریکا را جلب کند تا 
بتواند رسما به عنوان نامزد حزب دموکرات 
تاییــد شــود، وی فعــلا فردی اســت که 
بیشترین احتمال را دارد که به عنوان نامزد 

جایگزین بایدن معرفی شود.
تصمیم بایدن برای کنــاره گیری از رقابت 
ها خیال برخی از دموکــرات ها را که درباره 
ارقام پایین محبوبیت وی در نظرســنجی 
های هفته هــای اخیر هشــدار داده بودند 
راحت کرد اما بر اســاس میانگین تازه ترین 
نظرســنجی های »دیســیژن دِســک« و 
»هیل«، هریس در صــورت رقابت با ترامپ 

چالش های خاص خود را دارد.
متوســط نظرســنجی های ملی نشان می 
دهنــد ترامپ که رســما نامــزدی جزب 
جمهوری خــواه را در کنوانســیون هفته 

گذشــته این حزب پذیرفت، بــا دو درصد 
از هریس جلوتر اســت و این نظرسنجی از 
پیشتازی او با کسب 4۷ درصد آرا در مقابل 

هریس به میزان 45 درصد حکایت دارد.
ایــن تقریبــا نزدیک بــه پیشــتازی 2.5 
درصدی ترامــپ در برابر بایدن اســت که 
نشــان می دهد حمایت از ترامپ 4۶ درصد 
است و رئیس جمهوری فعلی آمریکا 4۳.5 

درصد رای دارد.
با درنظر گرفتن رابــرت اف کندی جونیور 
نامزد مســتقل در این ترکیب، پیشــتازی 
ترامپ در مقابل هریس به ۶ درصد افزایش 
می یابد و حمایــت از ترامپ در برابر هریس 

طبق نظرسنجی ها 4۳ در مقابل ۳۷ است.
در همین راستا، محبوبیت هریس در مقابل 

بایدن ۳8 نسبت به 4۱ درصد است.
با این حال هریس نســبت بــه بایدن یک 
امتیــاز دارد و همه فشــارهایی را که بایدن 
تحمــل می کنــد بــر دوش نــدارد و رای 

دهندگان نگاه تازه ای به او خواهند داشت.
پیشتازی 2 درصدی ترامپ در برابر هریس 
درمیانگین نظرسنجی ها کمتر از حدود 8 
درصدی است که در ابتدای سال جاری رقم 
خورد و نظرســنجی های جدید به حامیان 

هریس دلیلی برای امیدواری می دهند.

در نظرســنجی یک شــرکت وابســته به 
دموکراتها موســوم به بندیکسن و آماندی 
که اوایل ماه جاری میلادی منتشــر شــد 
هریــس با یک درصــد اختــلاف از ترامپ 

جلوتر است.
کارشناســان علوم راهبردی خاطرنشــان 
می کنند کــه او بهتریــن موقعیت را برای 
تصاحب دستگاه مبارزات انتخاباتی بایدن 
و ســامانه جمع آوری کمک هــای مالی 
کمیته ملــی دمکراتیــک )DNC( بدون 
درگیری هــای قانونی بیــش از حد دارد 
و برنامــه هایش از قبل آشــکارا بــا بایدن 

هماهنگ است.
بعلاوه هریس 5۹ ساله اســت و 20 سال از 
بایدن جوانتر اســت و یک زن سیاه پوست 
اســت که برای جمعیتی که پایگاه حمایتی 
از دموکرات ها را تشکیل می دهند می تواند 

گزینه جذابی باشد.
همزمان نظرســنجی های فرضی در برخی 
ایالت های آمریکا نشــان می دهند که این 
مبارزه انتخاباتی می تواند دشــوار باشــد. 
بایدن قبــل از خروج از رقابــت در چندین 
ایالت سرنوشت ســاز از ترامپ عقب تر بود 
و نظرســنجی های اخیر نشــان می دهد 
این مســیر برای هریس نیز به همین اندازه 

دشوار است.
در کل هنــوز به انــدازه کافــی داده های 
نظرسنجی در رقابت مستقیم بین هریس 
و ترامپ در سطح ملی و ایالتی وجود ندارد 
و توجهات به فردی اســت کــه هریس به 
عنوان معــاون خود انتخــاب خواهد کرد. 
در حالی که تصمیم ترامــپ برای انتخاب 
معاون خــود آنچنان که انتظــار می رفت 
نظــرات رای دهندگان را تغییــر نداد این 
تصمیــم درباره هریــس می توانــد تاثیر 

بیشتری داشته باشد.
آمریکایی ها روز سه شــنبه 5 نوامبر 2024 
)۱5 آبان ماه ۱40۳( بــرای انتخاب رئیس 
جمهور بعدی آمریکا بــه پای صندوق های 
رای می رونــد. برنده این انتخابــات، دوره 
چهار ســاله ریاســت جمهوری را از ژانویه 

2025 آغاز خواهد کرد.
هریس اعلام کــرده که با تمام تــوان برای 
شکست دونالد ترامپ در انتخابات ریاست 

جمهوری تلاش خواهد کرد. 

اسحاقی در تشریح جلسه کمیسیون بهداشت مجلس؛ ۱۵۰ هزار کیت تشخیص تب دنگی در گمرک مانده است

کنعانی: رفت و آمد اشخاص و دولت ها در امریکا برای ما اهمیتی ندارد

خریــدار   عضو هیــات رئیســه مجلس 
شورای اســلامی با بیان اینکه تا کنون پنج 
رئیس جمهــور و ۱0 رئیــس مجلس برای 
حضور در مراسم تحلیف مسعود پزشکیان 
اعلام آمادگی کرده اند، گفت: این فهرست 
در حال تکمیل شــدن اســت و تــا زمان 
برگزاری مراسم تحلیف قطعا تعداد روسای 
جمهور، روســای مجلس، معاونان و سایر 
مســوولان کشورهای دعوت شــده، تغییر 

خواهد کرد.
مجتبی یوســفی دربــاره فرآیند مراســم 
تحلیف مسعود پزشــکیان رئیس جمهور 
منتخب جمهوری اســلامی ایران، گفت: 
در روزهــای گذشــته صحــت انتخابات 
ریاست جمهوری توسط شــورای نگهبان 
تایید و اعتبارنامه ریاست جمهوری توسط 
اعضای شورای نگهبان صادر و به دفتر مقام 
معظم رهبری ارسال شــد که بعد از صدور 
اعتبارنامه، مراســم تنفیذ رئیس جمهور، 
هفتــم مردادماه بــا حضور رهبــر معظم 
انقلاب و ســایر مقامات کشوری و لشکری 
در حســینیه امــام خمینــی )ره( برگزار 

می شود.
عضو هیات رئیســه مجلس شورای اسلامی 
افزود: پس از مراســم تنفیذ، مراسم تحلیف 
رئیس جمهور با حضــور رئیس دیوان عالی 
کشــور، اعضای شــورای نگهبــان قانون 
اساســی و رئیس قوه قضائیه قرار اســت ۹ 
مردادماه در مجلس شورای اسلامی برگزار 

شود.
نماینده مردم اهــواز در مجلس شــورای 

اسلامی یادآور شــد: در مراســم تحلیف، 
رئیس جمهــور منتخب طبــق اصل ۱2۱ 
قانون اساســی ســوگند یــاد خواهد کرد 
مبنی بــر اینکه همه اســتعداد و صلاحیت 
خویش را در راه ایفای مســئولیت هایی که 
به عهده گرفته است، به کار گیرد و در پایان 

سوگندنامه را امضا می کند.
 متن ســوگند رییــس جمهور در مراســم 

تحلیف به این شرح است:
من به عنــوان رئیس جمهور در پیشــگاه 
قرآن کریم و در برابر ملــت ایران به خداوند 

قادر متعال ســوگند یاد می کنم که پاسدار 
مذهب رســمی و نظام جمهوری اســلامی 
و قانــون اساســی کشــور باشــم و همه 
اســتعدادها و صلاحیت خویــش را در راه 
ایفای مســئولیت هایی که برعهده گرفته ام 
به کار گیرم و خود را وقــف خدمت به مردم 
و اعتــلای کشــور، ترویج دیــن و اخلاق، 
پشــتیبانی از حق و گسترش عدالت سازم و 
از هرگونه خودکامگی بپرهیزم و از آزادی و 
حرمت اشخاص و حقوقی که قانون اساسی 
برای ملــت شناخته اســت، حمایت کنم. 

در حراســت از مرزها و اســتقلال سیاسی، 
اقتصادی و فرهنگی کشــور از هیچ اقدامی 
دریغ نورزم و با استعانت از خداوند و پیروی 
از پیامبر اســلام و ائمه اطهار علیهم السّلام، 
قدرتی را که ملت به عنــوان امانتی مقدس 
به من سپرده اســت، همچون امینی پارسا 
و فــداکار نگاهدار باشــم و آن را به منتخب 

ملت، پس از خود بسپارم.
وی با بیــان اینکــه رئیس جمهــور بعد از 
مراســم تحلیف، طبق آئین نامــه داخلی 
مجلس دو هفته زمــان دارد تا برنامه خود و 

وزرای پیشنهادی را به مجلس معرفی کند، 
گفت: پس از اعلام وصول فهرســت وزرای 
پیشنهادی توســط هیات رییسه مجلس، 
به مدت یک هفته برنامــه وزرا با حضور آنها 
در کمیسیون های تخصصی مجلس بررسی 
می شود و در نهایت جلســه رأی اعتماد به 
کابینه در هفته پس از آن در صحن مجلس 

برگزار خواهد شد.
یوســفی در ادامــه دربــاره مقامــات و 
شــخصیت هایی که قرار اســت در مراسم 
تحلیــف رئیــس جمهــور حاضر شــوند، 
تصریح کرد: علاوه بر رئیــس و نمایندگان 
مجلس شورای اســلامی، از برخی مقامات 
 و شــخصیت های داخلــی و  خارجی برای 
حضور در مراســم تحلیف دعــوت به عمل 
آمده و کمیته ای متشــکل از وزارت خارجه 
و مجلس شورای اســلامی در حال دعوت 
از شــخصیت ها و مقامات مختلف کشورها 

هستند.
عضو هیات رئیســه مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: وزارت خارجه تــا امروز از حضور 
پنج رئیس جمهــور و ۱0 رئیس مجلس تا 
امروز برای حضور در مراســم تحلیف خبر 
داده است. البته این فهرست در حال تکمیل 
شدن است و تا زمان برگزاری مراسم تحلیف 
قطعا تعداد روسای جمهور، روسای مجلس، 
معاونان و سایر مسوولان کشورهای دعوت 

شده، تغییر خواهد کرد.
وی خاطرنشان کرد: در مراسم تحلیف قرار 
است رئیس جمهور منتخب، رئیس مجلس 

و رئیس قوه قضاییه سخنرانی کنند. 
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 پایگاه خانوار مبنای تغییر یارانه 
معیشتی است

 رئیس ســازمان ثبت احوال اعلام کرد که پایگاه خانوار این ســازمان 
مبنای تغییر ساختار خانوار برای دریافت یارانه خانواده ها است.

به گزارش ثبت احوال، هاشــم کارگر روز دوشــنبه در ایــن باره اظهار 
داشــت: بنا به توافق انجام شده با ســازمان هدفمندی یارانه ها، اعمال 
تغییر ســاختار خانوارها برای دریافت یارانه معیشــتی، از این پس بر 

اساس اطلاعات پایگاه خانوار سازمان ثبت احوال انجام می شود.
وی افزود: مردم برای بروز رســانی وضعیت ســاختار خانــوار خود به 
دلیل تغییرات اعضاء اعم از فــوت، ازدواج، طلاق، حضانت، قیمومیت و 
مواردی از این دست می بایست به صورت حضوری به دفاتر پلیس +۱0 

مراجعه کنند.
کارگر تصریح کرد: در طرح جدید، همه امــور مربوط از طریق »درگاه 
مراجعه مردمی خانوار« ســازمان ثبت احوال کشور به نشانی اینترنتی 

http://ncr.ir انجام خواهد شد.
معاون وزیر کشور اظهار داشت: این طرح از 20 تیرماه امسال به صورت 
آزمایشــی برای شهروندان استان ســمنان اجرا شده اســت تا پس از 

تکمیل و اصلاح احتمالی، به صورت سراسری در کل کشور اجرا شود.
کارگر خاطر نشــان کرد: هموطنان ســمنانی ســاکن سراسر کشور 
که متقاضی همه خدماتی هســتند که بر مبنای خانوار ارائه می شود، 
در صورتی که سه رقم سمت چپ شــماره ملی آنها اعداد 45۶، 45۷، 
458، 45۹، 4۶0، 520، 5۳0، ۶42، ۶84، ۷00، ۷50، ۷52 باشــد، 
می بایست از طریق »درگاه مراجعه مردمی خانوار« سازمان ثبت احوال 

نسبت به اعلام تغییرات خانوار خود اقدام کنند.
بر اســاس اعلام مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان وزارت تعاون، 
حدود 80 میلیون نفر در کشور یارانه نقدی دریافت می کنند و آخرین 

به روز رسانی اطلاعات آن مربوط به دی ماه ۱402 است.

مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشاورزی خبر داد
افزایش ۱۵ درصدی خرید گندم

مجری طرح خودکفایــی گندم وزارت جهاد کشــاورزی اعلام کرد: از 
ابتدای فصل برداشت تاکنون هشــت میلیون و 54۷ هزار تن گندم از 
کشــاورزان به ارزش ۱50.5هزار میلیارد تومان خرید تضمینی شد که 

معادل ۱5 درصد افزایش است.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، سهراب ســهرابی افزود: این میزان 
خرید تضمینی نســبت به مدت مشــابه ســال زراعی گذشته ۱.۱۱۷ 
میلیون تن معــادل ۱5 درصد و در مقایســه با ســال ۱40۱ به میزان 
2.82۱ میلیون تن معادل 4۹ درصد و در مقایســه با ســال ۱400 به 

میزان 4.45۶ میلیون تن و معادل ۱0۹ درصد رشد نشان می دهد.
مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشــاورزی درباره پرداخت 
مطالبات گندمکاران تصریح کــرد: تاکنون 5۳.۱ هزار میلیارد تومان از 
پول کشاورزانی که گندم خود را به مراکز دولتی خرید تضمینی تحویل 
داده اند، واریز شده و پرداخت مابقی وجوه نیز در حال پیگیری از سوی 

وزارت جهادکشاورزی است.

وی اظهارداشــت: بیشــترین میزان خرید تضمینی گنــدم به ترتیب 
مربوط به استان های خوزستان با یک میلیون و ۶22 هزار تن، گلستان 
یک میلیون و ۹۷ هزار تن، فارس 800 هزار تن، کرمانشــاه ۶80 هزار 

تن، خراسان رضوی 48۷ هزار تن و کردستان 4۶۱ هزار تن می باشد.
سهرابی گفت: عملیات برداشت گندم در اســتان ها با اقلیم سرد مانند 
کردســتان، همدان، کرمانشــاه، قزوین، مرکزی، خراســان رضوی، 
آذربایجان شــرقی و آذربایجان غربی، زنجان، اردبیــل، چهارمحال و 

بختیاری، خراسان رضوی، خراسان شمالی و لرستان ادامه دارد.
وی مهمترین دلایل افزایش تولید و خرید تضمینی گندم ســال جاری 
را لطف و عنایت خداوند متعال، شــرایط دمایی و بارندگی مناسب در 
فصل بهار، تلاش و کوشــش کشــاورزان، برنامه ریزی و ســازماندهی 
مدیران، کارشناســان و محققان، مصرف متعادل کودهای شیمیایی، 
مبارزه با آفات، بیماری ها و علف های هرز، توســعه کشت های مکانیزه، 
توسعه ســامانه های نوین آبیاری، اجرای طرح جهش تولید دیمزارها و 

آموزش کشاورزان برشمرد.
مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشــاورزی اظهارداشت: با 
توجه به افزایش تولید و خرید تضمینی گندم ســال جاری تمامی نیاز 
گندم خبازی ها و صنف و صنعت کشــور از محل تولیــد داخل تامین 

خواهد شد و نیاز به واردات گندم نخواهیم داشت.
سهرابی، بار دیگر بر تحویل گندم به مراکز رسمی خرید تضمینی تاکید 
کرد و افزود: کشاورزان از تحویل گندم خود به دلالان خودداری و آن را 

به مراکز رسمی دولتی خرید تضمینی عرضه کنند.

الزام اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی
وجود ۵۰۰ هزار واحد خالی

مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران با اشــاره به اینکه قریب به 500 
هزار خانه خالی در کشــور وجود دارد، گفت: تاکنــون ۱20 هزار واحد 

مسکونی خالی به سازمان امور مالیاتی معرفی شده اند.
 حسین جنتی مدیرکل راه و شهرسازی اســتان تهران با اشاره به اینکه 
سامانه املاک و اسکان به بازرســی اجرایی مردم در تعادل بازار مسکن 
تبدیل خواهد شد، گفت: با تکمیل ســامانه املاک و اسکان و شناسایی 
و عرصه خانه های خالی، بازار عرصه و تقاضای مسکن به تعادل خواهد 
رســید.وی تصریح کرد: تخمین زده شده اســت که در کشور قریب به 
500 هزار خانــه خالی وجود دارد و تاکنون ۱20 هزار واحد مســکونی 

خالی به سازمان امور مالیاتی معرفی شده اند.
جنتی گفت: قانون مالیات بر خانه های خالی در تمام کشــورهای دنیا 
سال هاســت عملیاتی شــده اما در این خصوص تنها ابزارهای قانونی 
کافی نبوده و مردم نیز می بایســت از ســامانه های معرفی شده در این 
خصوص اســتقبال کنند تا با همراهــی و تعامل از مبحــث مالیات بر 
خانه های خالی و عرضه خانه های خالی هــم درآمدزایی خوبی حاصل 

شود و هم بازار مسکن به تعادل برسد.

بازار

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق گفت: راه اندازی بازار 
ارز توافقی منشاء تحولات در اقتصاد کشور خواهد بود.

یحیی آل اســحاق، رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق 
با اشــاره به راه اندازی بازار ارز توافقی در مرکز مبادله 
در راســتای حمایت از صادرکنندگان خرد، متوسط 
و دانش بنیان هــا، گفت: بی تردید هــر حمایتی که از 
واحدهای کوچک، متوســط و دانش بنیان به عمل آید 
مثل راه اندازی بازار ارز توافقی، راهبرد بسیار مطلوبی 
است چراکه باید از کسب و کارها به ویژه بخش کوچک 
و متوســط و همچنین دانش بنیان حمایت شود تا این 
فعالیت ها بتواننــد جای خود را در تجــارت خارجی، 

سیاست های پولی مالی و ارزی پیدا کنند.
وی افــزود: در صورتی کــه بانک مرکزی از کســب و 
کارهای کوچک، متوســط و دانش بنیان حمایت کند 
شاهد بنیه و جان گرفتن این واحدها خواهیم بود؛ چرا 
که این واحدهــای تجاری و تولیدی بنیه قوی شــبیه 

به واحدهای پیشــران ندارنــد و نمی توانند 
مســائل خود را بدون حمایت به راحتی حل 

و فصل کنند.
آل اســحاق گفت: بــا تقویــت واحدهای 
صادراتی خرد و متوســط و حمایــت از آنها، 
قطعاً ســایر نهادها نیز وارد عرصه می شوند و 
کمک های حقوقی در بخش های مختلف را 
به این بنگاه ها و فعالان نوپا عرضه خواهند کرد.

رئیس اتــاق بازرگانــی ایران و عــراق با بیــان اینکه 
راه اندازی بازار ارز توافقی به معنای حمایت از کســب 
و کارهای خرد اســت، تصریح کرد: حمایت از کسب و 
کارهای کوچک و متوسط و دانش بنیان ها به این دلیل 
مهم اســت که این بنگاه ها با توجه به اقتضائات امروز 
کشور می توانند قســمت بزرگی از مشکلات اقتصادی 
و بیکاری جامعه را برطرف کنند، بنابراین باید حمایت 
شــوند.وی افزود: بانک مرکزی باید نــگاه ویژه ای به 

حمایت از بنگاه های خرد و متوسط و دانش 
بنیان ها داشته باشــد مثل نگاه حمایتی به 
شــرکت های بزرگ. اگر این روال توســط 
بانک مرکزی در اولین قدم ها طی شود قطع 
به یقیــن بنگاه های خرد، متوســط و دانش 
بنیان نفس خواهند کشــید و به تدریج وارد 

بازارهای منطقه ای و جهانی می شوند.
آل اســحاق تصریح کرد: بانک مرکــزی در خصوص 
موضوعات مهمی مثل ضمانت نامه ها، مسائل حقوقی، 
تعهــدات بازگشــت ارز و اطلاعات مالــی و اقتصادی 
می تواند به بنگاه های خرد، متوســط و دانش بنیان ها 
کمک کنــد که بــه مثابه کمــک به جهــش تولید و 

درآمدزایی و رفاه بیشتر کشور است.
این فعال تجاری گفــت: واقعیت این اســت که همه 
نهادها و ســازمان های دولتــی و حاکمیتی مثل بانک 
مرکزی بایــد کمک و حمایــت از واحدهای کوچک و 

متوسط و دانش بنیان را در دســتور کار داشته باشند 
چرا که اگر واحدهــای نوپا حمایت شــوند با توجه به 
ظرفیت بالایی که دارند می توانند منشــأ تحولاتی در 

اقتصاد کشور باشند.
رئیس اتــاق بازرگانی ایــران و عراق تاکیــد کرد: در 
کنار حمایت های بانک مرکزی مثــل راه اندازی بازار 
ارز توافقی؛ انتظار می رود ســایر نهادها نیز از کسب و 
کارهای کوچک و متوســط و دانــش بنیان ها حمایت 
کنند مثــل گمرک، اتــاق ایران، اتاق هــای بازرگانی 

سراسر کشور و وزارت صمت.
وی خاطر نشــان کرد: بنگاه های کوچک و متوســط 
شبیه به کودکی هســتند که به تازگی راه افتاده لذا از 
این کودک نمی توان انتظار داشــت مانند قهرمان دو 
میدانی، چابک باشــد. حمایت از کسب و کارهای خرد 
و متوســط و دانش بنیان در دنیای امروز قطعاً منشــأ 

برکات و خیر فراوانی برای اقتصاد کشور خواهد بود.

بازرگانی

سمیه رسولی  قرار بــود تا ۱5 اردیبهشت 
ماه ســند راهبردی صنعت برای تصویب به 
هیات دولت ارســال شــود اما همچنان در 
کمیســیون زیربنایی بوده و هنوز به هیات 

دولت راه نیافته است.
 بهمن ماه سال ۱400 شهید رئیسی در پی 
بیانات رهبری در دیدار فعالان حوزه تولید و 
صنعت به معاون اول مأموریت داد نسبت به 
تدوین نقشه راهبردی صنعتی و ارتقا تولید 

داخل اقدام کنند.
آنطور کــه مســؤولان وزارت صمت تاکید 
کردند نقشــه راهبردی صنعت کشور یک 
بعُد بین المللــی و تجارت خارجی و یک بعُد 
در رشته فعالیت های صنعتی به ویژه صنایع 
پیشران همچون خودرو خواهد داشت؛ یک 
نگاه منطقه ای و مبتنی با آمایش سرزمینی 

هم باید در آن وجود داشته باشد.
بنابراین بــا توجه به همه جانبــه بودن این 
نقشه، پس از ابلاغیه رئیس جمهوری، تیم 
اقتصــادی دولت شــامل وزارت خانه های 
جهاد کشــاورزی، صمــت، نفــت، نیرو و 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعــات مأموریت 
یافتند تا با تقســیم کار، نقشــه راهبردی 

صنعت را تدوین کنند.
همچنیــن بــا حکــم معــاون اول رئیس 
جمهــوری، مؤسســه عالــی آمــوزش و 
پژوهش مدیریت و برنامــه ریزی، به عنوان 
مرکزیت ایــن مطالعات و تدویــن برنامه 
مذکور تعیین شد؛ در حکم مخبر آمده بود 
که »کلیه دستگاه های اجرایی، شرکتهای 
دولتی، نهادها و مؤسســات آموزش عالی و 
دانشــگاه ها نهایت همکاری را با مؤسسه به 
عمل آورند تا منویات رهبر انقلاب و دستور 
رئیس جمهــور در کوتاه ترین زمان محقق 

شود.«
در این بین آخرین خبــری که در خصوص 
تدویــن نقشــه راهبردی صنعت منتشــر 

شــد مربــوط بــه 28 فروردین مــاه بود؛ 
محمدمهــدی زاهدی وفا رئیس مؤسســه 
عالــی آمــوزش و پژوهــش مدیریــت و 
برنامه ریزی اعلام کرده بود که »سند اولیه 
نقشه راهبردی صنعتی و ارتقای تولید بعد 
از تأیید کمیته علمی تا ۱5 اردیبهشــت در 

جلسه هیأت دولت مطرح خواهد شد.«
با این حــال پی گیــری ها حکایــت از آن 
دارد که این ســند در دستورکار کمیسیون 
زیربنایی دولت بوده و هنوز به هیأت دولت 

راه نیافته است.

صنعت نیاز به نقشه راه
 همه جانبه دارد

نکته قابل توجه آنکه طی 2۱ سال گذشته، 
همواره حوزه صنعت شــاهد تدوین اسناد 
متعددی بوده اما شــواهد نشان می دهد که 

این اسناد به دلیل اینکه جامع و کامل نبوده 
و پیچیدگی هــا و تنوع صنعت را پوشــش 
نداده اند، نتوانســته اند تأثیر ملموســی در 
بهبود فرایندهای مختلــف حوزه صنعت و 

تجارت بگذارند.
به صورت جزئی تر باید اشــاره شود که سند 
اول در دهه 80 )ســال 82( تدوین شد؛ این 
ســند یک مجموعه ۱0 جلدی تحت عنوان 
راهبرد توســعه صنعتی کشور بود که در آن 
برای دو دهه کشــور هدف گذاری شده بود. 
سه برابر شدن درآمد ســرانه و دستیابی به 
درآمد سرانه 20 هزار دلاری در افق ۱400، 
رشد اقتصادی متوسط ســالانه ۱.۷ و ۹.۷ 
درصد در دهه های 80 و ۹0 و رشــد ارزش 
افزوده سالانه بخش صنعت به ترتیب ۱0 و 
8.۹ درصد در دو دهه، جــز اهداف راهبرد 

تدوین شده توسط دانشگاه شریف بودند.

سال ۱۳۹2 دومین ســند راهبرد صنعتی 
کشــور تحت عنوان برنامه راهبری صنعت، 
معدن و تجــارت، با اهدافی نظیــر ارتقای 
جایگاه بین المللی کشــور و امکان پذیری 
زندگی مطلوب، حفظ اســتقلال کشــور، 
حفظ پایداری، افزایــش بهره وری، افزایش 
خودســازماندهی، برقراری توازن در توزیع 
فرصت ها و منابع، برقراری تناســب ســود 
و مخاطــره، کاهش فســاد، کاهش اقتصاد 
غیررســمی و حفظ حقوق انســانی تدوین 
شد.در ادامه نیز و در ســال ۱۳۹4 سومین 
سند راهبرد توســعه صنعتی کشور تحت 
عنوان سند راهبردی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، با اهدافی نظیر دستیابی به ارزش 
افزوده بالا، رقابت پذیــری، پایداری، ثبات 
اقتصــاد کلان، نوآوری، کاهــش نابرابری 
درآمدی، ارتقای آمــوزش و رفاه اجتماعی 

جز اهدافی بودند که در این سند با استفاده 
از توســعه رقابت پذیری در بخــش، بهبود 
محیط قانونی و فضای کســب وکار، توسعه 
فنــاوری، نــوآوری و تحقیــق و توســعه، 
سرمایه گذاری و تأمین منابع مالی، توسعه 
تجارت و تعامــلات بین المللــی و تأمین و 
توسعه زیرســاخت، بهبود مستمر سهولت 
انجــام کســب وکار، پشــتیبانی از تولید و 
عرضه کالا و خدمــات مبتنی بــر فناوری 
با ارزش افزوده بالا، بهبود و توســعه روابط 
تجــاری بین المللی و تســهیل تجارت در 
فضای رقابتی با اولویت صادرات غیرنفتی، 
توانمندسازی بخش خصوصی و رفع موانع 
توسعه آن، جلب و توســعه سرمایه گذاری 
خارجی در بخش صنعت، معدن و تجارت، 
ارتقای توانمندی و شایستگی سرمایه های 
انســانی با تکیه بر فرهنگ اسلامی-ایرانی 

تدوین شد.
ســال ۹۶ نیز وزارت صمت، یک سند دیگر 
تحت عنوان سند راهبرد توسعه صنعتی را 
تدوین کرد که این سند هم با اقبال عمومی 

مواجه نشد.
حمیدرضــا غزنــوی دبیــرکل مجمــع 
کارآفرینــان در ایــن خصــوص می گوید: 
کشــورهایی که در جهان صنعتی شــدند 
برای ایــن کار نقشــه سیاســت صنعتی 
داشــتند و منطبق با آن پیش رفتند. کشور 
ما با امکاناتی که در دســترس دارد باید در 
اقتصاد منطقه و جهــان حرفی برای گفتن 
داشته باشد، اما مشکلات اقتصادی و تعامل 
بین نظــام حکمرانی و کارآفرینان کشــور 
باعث بروز مشکلاتی شــده است. متأسفانه 
در ایران مسیر و راهی برای اینکه کارآفرین 
بتواند به تولید کار و ثروت بپردازد مشخص 
نکرده ایم و بر همین مبنا هم امروز وضعیت 
ارتبــاط و تعامــل کارآفریــن و پیشــران 

اقتصادی با نظام حکمرانی روشن نیست.

ح کرد؛ راه اندازی بازار ارز توافقی منشاء تحولات در اقتصاد کشور رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق  مطر

زلزله در بازارها

و سقوط کرد  قیمت طلا، دلار و خودر
مریم فکری  بررســی ها نشان می دهد که 
طی یک ماه اول تابســتان قیمت دلار ۳.۱ 
درصد و طلا 0.۳ درصد ریزش داشته است 
و این در حالی اســت که عملکرد بازار سهام 
مثبت بوده و رشــد بیش از ۶ درصد را نشان 

می دهد.
 بازارهــای مالی کشــور طی یــک ماه اول 
تابستان، نوســان شــدید قیمتی را تجربه 
کرد؛ از مســیر صعودی قیمت ها در ۱0 روز 
اول تیر تــا ریزش ســنگین قیمت ها در دو 
هفته پایانی مــاه و پــس از انتخاب رییس 

دولت چهاردهم در ۱5 تیرماه.
گزارش ها نشان می دهد که نوسانات بازارها 
بعد از مشــخص شــدن نتیجه انتخابات و 
پیروزی نامــزد میانه رو، به طور پیوســته 
ریتم کاهشــی داشته اســت. در این میان، 
کارشناســان اعتقــاد دارند اهــرم رکود 
روزهای محــرم نیز در تضعیــف قیمت ها 

بی اثر نبوده است.
با این حال، بررســی ها نشــان می دهد که 
طی یک مــاه اول تابســتان قیمــت دلار 
۳.۱ درصد و طلا 0.۳ درصد ریزش داشــته 
است و این در حالی اســت که عملکرد بازار 
سهام مثبت بوده و رشــد بیش از ۶ درصد را 
نشــان می دهد. در کنار این ها، بازار خودرو 
در مدت یک ماه اخیر شــاهد ریزش شدید 

قیمت ها بود.

دلار 1889 تومان ارزان شد
دلار ۱88۹ تومان ارزان شــد؛ این عملکرد 
یک ماهــه بــازار ارز اســت که ســقوط 
۳.۱ درصــدی قیمــت دلار در تیرمــاه را 
نشــان می دهد. عوامل مختلف سیاســی 
و اقتصادی بر افت قیمــت دلار در تیر ماه 
موثر بوده است. به نظر می رسد ریسک های 

سیاسی از بازار فاصله گرفته و بانک مرکزی 
نیز با مساعد دیدن شرایط از طریق افزایش 
ســطح عرضه، به افت نرخ دامن زد. برآیند 
این ها باعث افــت ۳.۱ درصدی دلار در تیر 

ماه شد.
سید کمال ســیدعلی، معاون ارزی اسبق 
بانــک مرکزی دربــاره وضعیت بــازار ارز 
می گوید: عرضه و تقاضا قیمت ارز را تعیین 
می کند درکشور ما با توجه به کمبود منابع 
ارزی، اگر تقاضا بیشــتر شــود، قیمت ارز 
افزایش یافته و اگر عرضه به نســبت تقاضا 
افزایش یابد، قیمت کاهــش پیدا می کند 
ولی طی یک مــاه اخیر عرضه مــا افزایش 
نداشته و تا حدودی قیمت نفت هم ارزان تر 
شــده، پس فرضیه تزریق بانــک مرکزی 
به بازار و بــه دنبال آن کاهــش قیمت ارز 

محتمل است.
این کارشــناس اقتصاد با ابــراز نگرانی در 
رابطه با قیمت آینده ارز عنــوان می گوید: 
کاهش قیمت دلار تقاضا را به آینده موکول 
می کنــد و کار را بــرای دولــت چهاردهم 

دشوارتر می کند.
به گفته او، کــف مقاومتی قیمت ارز نهایت، 
2 تا ۳ هزار تومان کمتر از رقم فعلی اســت 
و کاهشــی کمتر از این نخواهیم داشت، در 
غیر این صورت ادامه روند کاهش مصنوعی 
قیمــت ارز، متقاضیان را تحریــک کرده و 

پیامد دارد.
ســیدعلی تاکید می کند: امیدهایی که در 
دیدگاه اقتصــادی دولت جدیــد به وجود 
آمده هم ممکن اســت انتظارات تورمی را 

کاهش داده باشد.

قیمت طلا چقدر تغییر کرد؟
طلا در طول یک ماه اول تابستان کاهش ۱0 

هزار و ۶00 تومانی را ثبت کرد؛ این کاهش 
در حالی بــود کــه در بازار جهانی شــاهد 
سقف شــکنی قیمت اونس طلا بودیم و طلا 

به بالای 2 هزار و 400 دلار صعود کرد.
گزارش هــا نشــان می دهد کــه در تیرماه 
امســال طلا کاهش 0.۳ درصدی قیمت را 
ثبت کرده و به قیمت ۳ میلیون و ۳5۳ هزار 

تومان رسیده است.
 این در شــرایطی اســت که در ۱0 روز اول 
تیرماه شــاهد صعود قیمت طلا بودیم؛ به 
طوری که هر گرم طلای ۱8 عیار تا ســطح 
۳ میلیون و 548 هزار تومــان بالا رفته بود. 
اما پس از مشــخص شــدن رییــس دولت 
چهاردهم، مســیر قیمت ها نزولی شــد؛ تا 
این که قیمت طلا از تاریخ ۹ تیرماه تاکنون 
۱۹5 هزار تومــان از قیمت طلا کم شــده 

است.
محمــد کشــتی آرای، فعــال بــازار طلا 
پیش بینــی می کند در خوشــبینانه ترین 
حالت بازار طلا در دو هفتــه پیش رو دارای 
ثبات باشــد و تغییرات چندانی را احساس 

نکند و حتی شاهد کاهش قیمت ها باشیم.

سکه 0.9 درصد پیشروی کرد
اما بــازار ســکه برخلاف بــازار طــلا و ارز 
حرکت کرد؛ به طوری که شاهد جهش 0.۹ 
درصدی قیمت ســکه در ماه اول تابستان 
بودیم. هر قطعه ســکه امامــی در ۳۱ روز 
تابستان امسال رشد ۳۹4 هزار تومانی پیدا 

کرد.
البتــه نکته ای کــه در میان اعــداد و ارقام 
قیمتی ســکه در طــول یک ماه گذشــته 
دیده می شــود، این است که ســکه امامی 
تــا ۱۱ تیرماه تا مــرز 4۳ میلیــون تومان 
پیشــروی کرده بود، اما با مشــخص شدن 

نتیجه انتخابــات، در مدار نزولی قرار گرفت 
و از قیمت 42 میلیون و ۹0۳ هزار تومان به 
40 میلیون و 4۹5 میلیــون تومان کاهش 
پیدا کرد. این یعنی قیمت ســکه نزدیک به 
2 میلیون و 500 هزار تومان کاهش قیمت 

داشته است.

بورس پرید
شــاخص کل بورس تهران در تیرماه با رشد 
۶.2۷ درصدی همراه شــد و صدرنشــین 

بازدهی ماهانه بازارهای دارایی لقب گرفت.
معاملات تالار شیشــه ای قبل از انتخابات 
از رونق چندانی برخوردار نبود. بازار ســهام 
در دو روز ابتدایی پس از مشــخص شــدن 
تکلیف نتایج انتخابات ریاست جمهوری با 
رشد قابل توجهی همراه شــد؛ اما این رشد 
ادامه دار نبــود و در ادامه بازار در مدار نزولی 

قرار گرفت.

قیمت خودرو سقوط کرد
اما در کنار بازارهای طلا، سکه، ارز و بورس، 
بازار خودرو نیز در روندی نزولی قرار داشت. 
آن طور که روند بازار نشان می دهد، قیمت 
پراید SE ۱5۱ مدل ۱40۳ در بازار خودرو 

در طول یک ماه گذشته با کاهش ۳ میلیون 
تومانی به قیمت ۳۳5 میلیون تومان رسیده 
است. البته بررســی ها حاکی از آن است که 
در دو هفته ابتــدای تیرماه قیمــت پراید 
در روندی صعــودی قرار گرفــت و پس از 
مشــخص شــدن رییس دولت چهاردهم، 
شــاهد ریزش ۱0 میلیــون تومانی قیمت 

پراید بودیم.
پژو 20۷ پانورامــا اتوماتیک TU5P مدل 
۱40۳ نیز از نیمــه تیرمــاه در حدود 50 
میلیون تومان ارزان شــده و ۹۹0 میلیون 
 ELX-TU5 تومان شده است. اما پژوپارس
مدل ۱402 هم در حدود ۳5 میلیون تومان 
ارزان شــده و به قیمت ۷۹0 میلیون تومان 

به فروش می رود.
بنا به این گزارش، تــارا اتوماتیک V2 مدل 
۱40۳ هم در بازار به قیمــت ۹۳0 میلیون 
تومان رسیده که کاهش 20 میلیون تومانی 

قیمت را از نیمه تیرماه نشان می دهد.
گزارش ها از بازار خودرو نشــان می دهد در 
این مدت دناپلاس اتوماتیک توربو آپشنال 
مدل ۱40۳ در حــدود ۷0 میلیون تومان 
ارزان شــده و ۹۹0 میلیــون تومان قیمت 

خورده است.
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مهلت ارسال فهرست گزینه های وزارت 
بهداشت تمدید شد

مهلت ارسال اســامی گزینه های پیشنهادی وزارت بهداشت به شورای 
راهبری دولت چهاردهم، تمدید شد.

در حالی که قرار بود اسامی گزینه های پیشنهادی وزارت بهداشت، در 
پایان روز گذشته از سوی کارگروه سلامت به شــورای راهبری ارسال 
شود، حالا خبر می رسد؛ مهلت ارســال فهرست تا روز سه شنبه تمدید 

شده است.
بر همین اساس، کارگروه سلامت امروز هم به بررسی گزینه های مورد 
نظر خواهد پرداخت و روز سه شنبه، فهرســت پیشنهادی را به شورای 

راهبری دولت چهاردهم ارسال می کند.
آن طور که عنوان شــده است، اعلام اســامی گزینه های پیشنهادی از 

سوی کمیته سلامت، ممنوع است.
پیش از این، چند اســم از جمله محمدرضا ظفرقندی، سیدرضا رئیس 
کرمی، محمد رئیس زاده، انوشــیروان محســنی بندپی، قاســم جان 
بابایی، محمدرضا واعظ مهدوی و…، به عنوان گزینه های پیشنهادی 

کارگروه سلامت؛ مطرح شده بود.

وهای وارداتی  واکنش معاینه فنی به تردد خودر
در پایتخت

 مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران گفت: نحوه نگهداشت 
و استفاده از خودروهای کارکرده مشخص نیست و لازم است که علاوه 
بر احراز شرایط اســتاندارد تعیین شــده در آیین نامه؛ پیش از ورود به 
چرخه تردد کشور صحت سلامت و حفظ شرایط استاندارد تولیدشان 

کنترل و ارزیابی شود.
به گزارش شــهرداری تهران، احمد میرزایی قمی روز دوشنبه ضمن 
پرداختن بــه آیین نامه مــاده ۱۱ قانون ســاماندهی صنعت خودرو 
توســط دولت در 2۳ تیرماه جاری ابلاغ شــد گفت: براساس ماده 4 
این آیین نامــه خودروهای وارداتی از لحاظ ضوابــط فنی باید دارای 
شرایطی باشــند که قسمتی از آن مربوط به ســن این خودروهاست. 
سن خودروها در زمان ورود به کشور بیشــتر از سه سال و کمتر از پنج 
ســال تعیین شــده و تنها خودروهای مدل 20۱۹ تا 202۱ مجاز به 

ورود به کشور هستند.
مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران با توضیح این مساله که 
این خودروها باید از لحاظ ایمنی و آلایندگی دارای یک سطح استاندارد 
مشخص که در آیین نامه اعلام شده باشــند افزود: با توجه به اینکه این 
خودروها کارکرده هســتند و نحوه نگهداشت و استفاده از آن برای وارد 
کننده مشخص نیســت، بدون تردید لازم است که این خودروها علاوه 
بر احراز شرایط استاندارد تعیین شــده در آیین نامه؛ پیش از ورورد به 
چرخه تردد کشور صحت سلامت و حفظ شرایط استاندارد تولیدشان 

کنترل و ارزیابی شود.
میرزایی قمی با تاکید بر اینکه اســتاندارد تولید یورو 5 برای وســیله 
نقلیه دال بر حفظ شرایط این اســتاندارد بعد از گذشت سه سال نیست 
و ممکن است کاتالیســت این خودروها به دلایل مختلف نظیر نقص در 
سیستم سوخت رسانی و برق از شرایط کارکرد صحیح خارج شده باشد 
و دیگر این خودرو شرایط اســتاندارد هنگام تولید را حفظ نکرده باشد، 
تصریح کرد: براساس قانون خودروهای شخصی از زمان تولید به مدت 
چهارســال و خودروهای عمومی به مدت یک سال از انجام معاینه فنی 

معاف هستند.

وی ادامــه داد: در حــال حاضر خودروهــای شــخصی تولید داخل 
تیر ۱۳۹۹ و ما قبــل و خودروهــای وارداتی تولید جــولای 2020 و 
ماقبل مشــمول معاینه فنی هســتند. بــا توجه به این مســاله بخش 
عمده ای از این خودروها باید آزمون معاینه فنی را حتما پشــت ســر 
بگذارند و به دستگاههای تصمیم ســاز در این حوزه پیشنهاد می شود 
جهت اطمینان از ســلامت و صحت این خودروها و داشــتن شــرایط 
اســتانداردهای آلایندگی و ایمنــی پیش از ترخیــص، مکلف به اخذ 

گواهی معاینه فنی شوند.
مدیرعامل ســتاد معاینه فنی خودروهای تهران ضمن اعلام آمادگی 
جهت اســتقرار واحدهای پرتابل معاینه فنــی در مبادی ورودی این 
خودروها، خاطرنشــان کرد: با توجه به زیرســاخت های موجود در 
مراکز معاینه فنی شهر تهران جهت اســتقرار واحدهای سیار معاینه 
فنی در محل ترخیص ایــن آمادگی وجود دارد خودروها با شــرایط 
ویژه با اســتانداردهای ابلاغی وزارت صمت در بخش ایمنی و سازمان 
حفاظت محیط زیســت در بخش آلایندگی مــورد ارزیابی و کنترل 

قرار گیرد. 
 

مدیرکل مدیریت بحران استان تهران خبر داد

هشدار تداوم گرما در استان تهران
 مدیرکل مدیریت بحران تهران از صدور هشــدار زرد تداوم هوای گرم 
در این استان خبر داد و گفت: توصیه مدیریت بحران به مردم عزیز این 

است که مصرف حامل های انرژی )آب و برق( را مدیریت کنند.
 حامد یزدی مهر، صبح دوشــنبه از صدور هشدار زرد هواشناسی مبنی 
بر تداوم ماندگاری توده گرم هوا در اســتان تهران خبر داد و اظهار کرد: 
طبق پیش بینی ســازمان هواشناســی این گرما تــا روز جمعه پنجم 

مردادماه ادامه دار خواهد بود.
یزدی مهر با بیــان اینکه منطقه اثر این تداوم گرما همه اســتان تهران 
به ویژه مناطق مرکزی، جنوبی و غربی اســتان پیش بینی شده است، 
گفت: از مردم عزیز می خواهیم مدیریت در مصرف حامل های انرژی به 

ویژه آب و برق را در دستور کار قرار دهند.
مدیرکل مدیریت بحران اســتان تهران با تاکید بــر مدیریت بهینه 
مصرف آب افــزود: با توجه بــه معضل کمبود و تنــش آب، از مردم 
تقاضــا داریم نســبت به ایــن موضوع توجه ویژه داشــته باشــند 
و مدیریت بهینــه مصرف را در دســتور کار قرار دهنــد، همچنین 
ضروری است که مصرف آب در بخش های مختلف از جمله استفاده در 
کشاورزی، آبیاری فضای سبز و صنعت مدیریت و مصارف غیرضروری 

حذف شود.
وی بهینه سازی مصرف را از وظایف و مسوولیت های همه افراد جامعه 
دانســت و بیان کرد: با آموزش و فرهنگ ســازی چگونگی بهره وری و 
بهینه ســازی مصرف آب و برق به مــردم، به خصــوص در فصول گرم 
سال، می توانیم تحقق مناسب این مســؤولیت را در همه ارکان جامعه 

مشاهده کنیم.
یزدی مهر بــر ضــرورت مدیریت مصرف بهینه اســتفاده از وســایل 
سرمایشی و تنظیم درجه مناسب کولرها تاکید و عنوان کرد: با توجه به 
گرمای شدید هوا و تداوم این شــرایط جوی مدیریت مصرف آب و برق 

در همه بخش ها توسط شهروندان عزیز ضروری می باشد.

دیوار

خریدار  معاون امور زنان و خانواده رییس 
جمهور از اعطای ۷0 هــزار قطعه زمین به 

خانواده های 4 فرزندی خبر داد.
 انســیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده 
رئیس جمهور در برنامه تلویزیونی »پنجره 
جمعیت« در خصوص اقدامات معاونت در 
حوزه فرزندآوری و مســائل عمومی زنان و 
خانواده در دولت ســیزدهم گفت: برخی از 
اقدامات برای اولین بــار در این دولت انجام 
گرفت. از جمله آنها می تــوان به اختصاص 
و ارتقای پســت مشــاوران زن هم تــراز با 
معاون وزیر یا مدیر کل و همچنین شــرکت 
دادن مشــاوران یا معاونان مدیر کل بانوان 
استانداری ها در شــوراهای تصمیم گیری 
اشــاره کرد. طبق آئین نامه ای که در همان 
ماه های اول تصویب شــد در مسائل مرتبط 
با زنان و جمعیت مشــاوران زنان و مدیران 
کل خانم باید نســبت به دســتورالعمل ها 
و برنامه های مصوب شــده نظــر بدهند و 
پیوســت خانواده را در همه مصوبات داشته 

باشیم.
وی افزود: حضور مشاوران زنان در جلسات 
مدیــران کل اجباری بوده و بایــد هر ۶ ماه 
یک بار گــزارش دهند و اجــرای مصوبات 
پیگیری می شود. برخی دستگاه ها تا حدود 
۷0 درصد این همترازی را انجام داده بودند 
که در برخی مناطق به دلیل تعداد کم بودن 
پست در نهادها، اجرایی نشده بود و بنا شد از 
طریق سازمان اداری استخدامی این نقص 
برطرف شــود. همینطور یک درصد بودجه 
تصویب شــد که به موضوع زنان و خانواده 
اختصاص داده شــود. بسیاری از طرح هایی 
که به دلیــل نبود بودجه اجرایی نمی شــد 
را تأمیــن می کــرد. این میــزان بودجه در 
آموزش، آســیب زدایی، توانمندســازی و 

اشتغال بانوان هزینه شده است.
خزعلی در ادامه گفت: ســازمان بازرسی بر 
مصرف این بودجه ها نظارت خواهد داشت. 
دستگاه های می توانند از این میزان بودجه 
تا ۳0 درصد در ســازمان خودشان استفاده 
کنند مابقی باید در طرح هــای کلان زن و 
خانواده صرف می شــد. برای آن ۳0 درصد 
هم باید بــر اســاس قاعده عمــل کنند و 
طرح هایی وزارتخانه ای و درون دستگاهی 
داشته باشــند و تسهیلات و تشــویقی به 

صورت بی برنامه نباید پرداخت شود.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
با تاکید بــر اینکه برنامه هــای ما به صورت 
آئین نامه ای و با مشــارکت همه دستگاه ها 
در دولت تصویب شده و اجرا می شود اظهار 
داشــت: مثــلًا وزارت ورزش بحث پایش 
سلامت را در همه استان ها اجرا کرد. پایش 
ســلامت دختران ۱8 تا 45 ســال از لحاظ 
ســلامت حرکتی و اندامی بررسی شد که 
طبق آن پیش بینی شــود که برنامه هایی 
درمانی و برنامه های ورزشی برای تندرستی 
زنان باید چگونه باشد. یکی از پیشنهاداتی 
که ما برای برنامه سلامت به وزارت بهداشت 
فرســتادیم این بود که از ایــن یک درصد 
بودجه برای غربالگری ســرطان زنان که در 
منطقه و ایران شایع هست برای پیشگیری و 

درمان زنان استفاده کنیم.

افزایش 2۵ برابری تسهیلات حمایت 
از مشاغل خانگی

وی همچنیــن با اشــاره به طرح کســب و 
کارهای پایــدار خانواده محــور بیان کرد: 
این طرح در ۳۱ اســتان اجرایی شد. در این 
طرح ما تــلاش کردیم که زنان سرپرســت 
خانوار را بیشتر تحت پوشــش قرار دهیم. 
در این خانواده ها اگر فرزندان بزرگی وجود 
داشــته و در ســن کار بودند آنهــا را تحت 
پوشش قرار دهیم و اشتغال برایشان ایجاد 

کنیم. این طرح با پشــتیبانی از خانم های 
کارآفرین به صورت تســهیلات که از طریق 
اعتبارات استانی، اعتبارات بخش کشاورزی 
و نهادهایــی ماننــد برکــت و همینطــور 
اعتباراتی که از صنــدوق امید می گرفتیم 
انجام شــد. میزان این تســهیلات حداقل 
یک میلیارد تا ۳ میلیــارد تومان در اختیار 
کارآفرین قرار می گرفت که طبق قراردادی 
که با آنها می بستیم تعهد می دادند که چهار 
ســال پایداری شــغل برای زنان سرپرست 

خانوار را تضمین کنند.
وی در ادامــه گفت: غیر از تســهیلاتی که 
داده می شــد و تســریع دریافــت مجوزها 
بازارچه هایی بــرای فروش محصولات زنان 
سرپرست خانوار هم در استان ها ایجاد شد 
که اعتبارش را با کمک شــهرداری تأمین 
کردیم. عــلاوه بــر آن قراردادهایی هم در 
فضای مجازی داشتیم که همراه با تبلیغات 
و آموزش محصــولات این هــا را به فروش 

برساند.
خزعلی با تاکید بر اینکه این طرح توانســت 
8000 نفر را از لحاظ آمــوزش و ایجاد کار 
تحت پوشــش قرار دهد بیان کــرد: در این 
دولت از دو میلیون و ششــصد هزار شغلی 
که ایجاد شده اســت 4۱ درصد آن خانم ها 
هســتند. از کل مجوزهایی که داده شــده 
اســت ۳0 درصد آن به خانم هــا اختصاص 
یافته است که به نسبت گذشته رشد خیلی 
خوبی داشــت. از تســهیلاتی که در حوزه 
مشاغل خانگی داده شــده است حدود 80 
درصد خانم ها اســتفاده کردند. همچنین 
مجوزهای مشــاغل خانگی را نیز 80 درصد 
خانم ها اســتفاده کردند. در مشاغل خانگی 
تسهیلات در ســال ۹۹ حدود 200 میلیارد 
تومان بوده است که در این دولت به 5000 
میلیارد رســید. یعنی 25 برابر شده است از 
این رو بیکاری بانوان بیــش از یک درصد و 
در فارغ التحصیلان دانشگاهی نزدیک به ۳ 

درصد کاهش داشتیم.

اجرای طرح نوهمسران برای ارائه 
مشاوره خانواده به زوجین

خزعلی با تاکید بر اینکه بخشــی از سلامت 
مربوط بــه ســلامت روانــی، خانوادگی و 
معنوی است به مسئله مشاوره نو همسران 
بود اشــاره کــرد و گفــت: مســئله طلاق 
نگرانی هایی را در جامعــه ایجاد کرده بود و 
بحث تعهد به خانواده که رئیس جمهور در 
ســازمان ملل مطرح کردند بر همین مبنا 
بود که خانواده ســرمایه ما است و خانواده 
فطری باید حفظ شود. این مسئله در برنامه 
ششم مطرح شده بود اما متأسفانه طلاق نه 
تنها کاهش پیدا نکرده بــود بلکه 4 درصد 

هم افزایش طلاق داشــتیم. لــذا برنامه ای 
با عنوان نو همســران در همان ماه های اول 
به کمیســیون های دولت رفت متأســفانه 
خیلــی طول کشــید و یک ســال و نیم در 
کمیســیون های مختلف رفت و برگشــت 
داشــت ولی بالاخره تصویب شد و ابلاغ شد 
و این برنامه در حال حاضر در دو اســتان در 

حال اجرا شدن است.
وی افزود: در این طرح مقرر شــده است که 
مشــاور خانواده برای زوجین مانند پزشک 
خانــواده از همان ابتدای ازدواج مشــاوری 
اختصاص داده شــود. این امــر به صورت 
تلفنی انجام می شود و اگر لازم باشد مشاوره 
حضوری هــم ارائه می شــود کــه در واقع 
نوعی مشاوره پیشــگیرانه است. ما تاکنون 
مشاوره قبل از ازدواج و مشاوره حین ازدواج 
داشــتیم. اما تــا زمانی کــه اختلاف پیش 
بیاید دیگر مشاوره ای نبود. این هم معمولاً 
مشاوره های طلاق در قوه قضائیه بوده است 
که معمولاً خیلی جــواب نمی دهد و دیگر 
زمانی اتفاق می افتاده است که افراد خیلی 
از پل ها را پشت سرشان خراب کرده بودند. 
هدف این بــود که قبل از اینکــه زوجین به 
مرحله عدم سازش برسند موانع را برطرف 
کنیم و مهارت هــای زندگی را بــه آنها یاد 

بدهیم.
معاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهور 
اظهار داشــت: این مشــاوره تا 5 سال ارائه 
می شود که یک ســال اول آن رایگان بوده 
و از ســال دوم تا پنجم آن برای دهک های 
یک تا ۷ رایگان انجام می شد. بقیه افراد باید 
هزینه آن را طبق نرخ مشاوره و روانشناسی 

پرداخت کنند. 
وزارت کشــور با همکاری نهادهای مربوطه 
متولی این کار اســت که معاونت بر اجرای 
آن نظارت می کنــد. همچنین در این طرح 
زوجین می توانند خودشان مشاوره شان را 
انتخاب کنند و حتی می توانند مشاورشان 
را تغییر دهنــد. همچنین افــرادی بر کار 
مشــاورین نظارت می کنند که اگر نتوانند 
به گونه ای که باید همراهــی کنند حذف و 

جایگزین شوند.

از پوشش بیمه ای درمان ناباروری
 تا تسهیلات ویژه دهه شصتی ها

معاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهور 
در خصوص بیمه های مخصوص زنان بیان 
داشــت: در همان ســال اول بیمه درمان 
ناباروری به میزان ۹0 درصد و در سال های 
بعد به میزان ۱00 پوشش بیمه ای تصویب 
شــد. وزارت بهداشــت مقرر کــرد که اگر 
بیمارســتان های خصوصی ایــن را رعایت 
نکنند مجوزشــان لغو می شــود. همچنین 

بیمه زنان خانه دار روستایی دارای حداقل 
۳ فرزند در قانون وجود دارد و همیشــه در 
تبلیغات انتخابات گفته می شــد که در این 
دولت برای اولین بار محقق شــد و افرادی 
در حال ثبت نام هســتند. برای امسال هم 
در بودجه دولت اعتبارات آن را لحاظ شــده 
اســت. بیمه مادران بــاردار تا پایــان دوره 
شــیردهی برای اولین بار انجام شــد بیمه 
درمانی کــودکان زیر ۷ ســال هــم کاملًا 

رایگان شد.
خزعلی در ادامه بــه موضوع حمایت از دهه 
شصتی ها اشــاره کرد و گفت: جمعیت دهه 
شــصتی ها میزان خوبی اســت. برخلاف 
عــده ای که این قشــر را چالــش می دانند 
معتقدیم که برای ما فرصتی است که باید از 
این فرصت با ساماندهی بهره بگیریم و اجازه 
دهیم که از امکانات کشور استفاده کنند. لذا 
چهار ویژگی را با هماهنگی دســتگاه های 
مختلف مثل معاونت روســتایی عشایری، 
بیمه اجتماعــی کشــاورزان، و بانک مهر 
ایرانیان در دستور کار داشتیم تا تسهیلاتی 
را بــرای روســتاییان از قبیل تســهیلات 
جهیزیه، اشتغال و تســهیلات ویژه ازدواج 
داشته باشــیم. این اقدامات می تواند باعث 
امیدواری روســتاییان و انگیــزه ای برای 
ماندن در روستا شــده و از تجردهای قطعی 

در روستا جلوگیری می کند.

اقدامات و اصلاح قوانین در راستای 
حمایت از فرزندآوری

وی در ادامه اقدامات دیگر معاونت در دولت 
سیزدهم را برشــمرد و اظهار داشت: یکی 
دیگر از مســائلی که برای اولین بار صورت 
گرفته است مســئله صندوق ضمانت زنان 
سرپرســت خانوار اســت. این افــراد برای 
دریافت تســهیلات اشــتغال نیاز به ضامن 
داشــتند که با تشــکیل این صندوق دولت 
ضامن خانم ها می شــود. همچنین مواردی 
مانند پنجره واحد حمایت از زنان سرپرست 
خانوار بر مبنای برنامه ششم توسعه تشکیل 
شــد. طرح »زندگی و بالندگــی« که برای 
آموزش والدین انجام شد و طرح هایی مثل 
»نیلوفرانه« برای هویت بخشی به دختران 
به صــورت مردمی انجام می شــد که مورد 

حمایت قرار گرفت.
خزعلــی در ادامــه بــه تهیه منشــورها و 
ســندهایی در حوزه زنان و خانواده اشــاره 
کرد و اظهار داشــت: معاونت به عنوان یک 
بخش ستادی در این زمینه وظیفه داشت. 
منشــور خانواده، تدوین سند جنبش تعهد 
به خانواده و تدوین ســند الگوی ســوم از 
مواردی اســت که با توجه به ستادی بودن 

معاونت پیگیری و انجام شد.

وی در خصوص قانون جوانی جمعیت گفت: 
این قانون شاید آنگونه که باید اجرایی نشده 
و برخی از موارد به دلیل نبــودن امکانات و 
نداشتن ساختار منظم و حساب شده هنوز 
به مرحله اجرا نرســیده اســت. در برخی 
موارد دستگاه های اجرایی زیر بار نمی رود. 
دستگاه های اجرایی در خصوص تخصیص 
مهد کودک ها اقداماتی انجــام داده اند که 
در برخــی موارد بحث اختصــاص بودجه و 
همچنین مکان خاصی بــرای برپایی مهد 

کودک مطرح بود.
 بعضی از دستگاه ها آن را انجام داده و بعضی 
دیگر درصدد انجام آن هستند. علاوه بر آن 
بحث دورکاری بانــوان خیلی جدی گرفته 
نشــد. زیرا ممکن بود مدیر مربوطه خیلی 
اعتقادی به آن نداشته باشــد زیرا مشروط 
به موافقت مدیر بود. بعضــی از مدیران در 
مشــاغلی که امکان دورکاری دارد موافقت 

نمی کردند.
خزعلی ادامه داد: البتــه تغییراتی در قانون 
دورکاری را پیشنهاد داده ایم که این مسئله 
تســهیل و تســریع شــود. البته طرح های 
دیگری هم وجــود دارد ماننــد اختصاص 
مرخصی اســتعلاجی برای خانم هایی که 
فرزند زیر ۹ ســال آنها بیمار شــده باشد و 
موارد دیگر که ســعی کردیم برای حمایت 
از کودکان و انعطاف قوانین کار برای بانوان 
تصویب و اجرا کنیم. بحث شــغل منعطف 
برای خانم ها که بتوانند هم در خانواده نقش 
خود را ایفــا کنند و هــم در اجتماع حضور 
داشته باشند مطرح اســت که در این قانون 
باید بیمه بازنشســتگی و نوع استخدام آنها 
مشخص شود. آئین نامه آن در حال تدوین 

است.

اعطای ۷0 هزار قطعه زمین به 
خانواده های 4 فرزندی

وی با تاکیــد بر اینکه متصــدی پیگیری و 
اجرای قانــون جوانی جمعیت ســتاد ملی 
جمعیت است گفت: پیشــنهادهایی برای 
اجرا و حتی اصلاح قانون ارائه شــده است. 
یکی از مواردی که برخورد داشتیم مربوط 
به چند قلوهــا بود که شــوک اقتصادی به 
خانواده وارد می کرد و اکثراً در خانواده هایی 
اتفاق می افتاد که وضعیت اقتصادی مناسب 
و شرایط مالی خوبی نداشتند. حمایت هایی 
در خصوص مســکن و هزینه زندگی که در 
سفرهای اول استانی پیشــنهاد دادیم که با 
توجه بــه محدودیت بودجــه از چهارقلوها 
شروع کنیم و به آنها مسکن بدهیم و سپس 
به خانواده های پرجمعیت دیگر برسیم. این 
پیشنهاد در وزارت راه و شهرسازی اجرا شد 
که در سال اول مســکن به آنان اختصاص 
یافت و در ســال بعد به مجلس رفت تا فراتر 
از قانون جمعیت مســکن رایگان اختصاص 

یابد.
خزعلــی در ادامــه گفــت: مقــرر شــد 
خانواده هــای چهار فرزنــدی و پرجمعیت 
دیگر شامل آن شــوند که در سال گذشته 
بیش از ۷0 هزار قطعه زمین به خانواده های 
دارای چهــار قلو و چهــار فرزندی های 20 

سال گذشته داده شده است.
وی در پایــان بــه اختصاص ســبد غذایی 
مــادران بــاردار و کــودکان زیر ۶ ســال 
دهک های کم در آمد اشاره کرد و طرح هایی 
هم بــرای مردان برشــمرد و گفت: هرچند 
مرخصــی دو هفتــه ای آقایان بــرای تولد 
فرزند لغو شــد امــا برنامه هایــی هم برای 
آقایان داشــتیم. طبق تفاهــم نامه ای که با 
نیروهای مســلح داشــته ایم برای سربازان 
آموزش هایــی در حوزه خانــواده جمعیت 
و مهارت های زندگی به مدت ۱0 ســاعت 

برگزار شد.

خریدار  رئیــس دبیرخانه ســتاد کشــوری کنترل 
دخانیات وزارت بهداشت با تاکید بر ضرورت بازنگری در 
ساختار مالیات بر محصولات دخانی، گفت: نرخ مالیات 
کنونی محصولات دخانی سبب شده که این محصولات 
به کشــورهای دیگر قاچاق شــود؛ چرا که نــرخ مالیات 
محصولات دخانی در سایر کشورها از ایران گران تر است 
و خرید محصولات قاچــاق ایرانی برای مصرف کنندگان 

سایر کشورها مقرون به صرفه تر است.
مهندس بهزاد ولــی زاده، با بیان اینکه ســاختار مالیات 
بر محصولات دخانی به نحوی نیســت که سبب کاهش 
مصرف شــود، اظهار کرد: ســاختار مالیاتی محصولات 
دخانی به دلیل پیچیدگی، دارا بــودن لایه های متعدد، 
مبنای محاسبه بر اساس ارزش افزوده نه بر اساس قیمت 
خرده فروشی، تفاوت نرخ ها نســبت به دارا بودن نشان 
ایرانی یــا بین المللی و عدم نظارت دقیق ســازمان های 
متولی بر میزان تولید و فروش ایــن محصولات و دلایل 
دیگر، در عمل اثربخشــی ندارد و سبب کاهش تقاضای 
محصولات دخانی نمی شود. نرخ های مالیاتی محصولات 
دخانی در برنامه هفتم توســعه لحاظ شــده اما الگوی 
ســاختار مالیاتی به نحوی اســت که اختیار عمل برای 
پایین نگه داشتن قیمت تمام شده محصولات دخانی را 

به تولیدکنندگان می دهد.

وی بــا بیان اینکه نــرخ اســتاندارد جهانــی مالیات بر 
محصولات دخانی ۷5 درصد اســت، خاطرنشــان کرد: 
نرخ مالیات بر محصولات دخانی کشــور بسیار کمتر از 
استاندارد جهانی اســت؛ به نحوی که مصرف کنندگان 
می توانند محصولات دخانــی را با کمترین میزان درآمد 

تهیه  کنند.

ضرورت حذف محصولات دخانی از سبد خانوار
رئیس دبیرخانه ستاد کشــوری کنترل دخانیات وزارت 
بهداشــت با بیان اینکه متاســفانه محصولات دخانی در 
ســبد خانوار تعریف شــده، افزود: گنجاندن محصولات 
دخانی در سبد مصرف خانوار، اشتباهی فاحش به حساب 
می آید. محصولات دخانــی نباید به عنــوان یک کالای 
اساسی در ســبد محصولات خانوار قرار گیرد و باید از این 
سبد خارج  شــود.وی ادامه داد: نه تنها خروج محصولات 
دخانی از ســبد مصرف خانوار یک امر ضروری است، بلکه 
قیمت گذاری محصولات دخانــی باید مورد بازنگری قرار 

گیرد به نحوی که سبب کاهش مصرف شود. 

نرخ مالیات خرده فروشی کمتر از نرم جهانی
ولی زاده درباره نرخ مالیات بر محصــولات دخانی بیان 
کرد: بررســی های اولیه به منظور تعیین نرخ محصولات 

دخانی بر مبنــای قانون مالیات بــر ارزش افزوده به این 
نحو اســت که  میزان مالیات برای محصــولات ایرانی و 
محصولات با نشان بین المللی به ترتیب 40 و 55 درصد 
باشــد. ســالانه ۷0 میلیارد نخ سیگار در کشــور تولید 
می شود، ســازمان امور مالیاتی می بایســت گزارشی از 
وضعیت مالیات های پرداخت شــده به منظور سیگار و 

تنباکوی تولیدی ارائه کند.
رئیس دبیرخانه ستاد کشــوری کنترل دخانیات وزارت 
بهداشــت با اشــاره به اهمیت مالیات بر خرده فروشی 
محصــولات دخانی گفت: ســازمان امــور مالیاتی باید 
بــر مبنای مالیــات اخذ شــده، مالیات خرده فروشــی 
محصــولات دخانــی را تعریــف کنــد. نــرخ مالیات 
خرده فروشی کشور بســیار پایین تر از استاندارد جهانی 
اســت. اگرچه هدف نــرخ مالیــات بر خرده فروشــی 
محصولات دخانی، کاهش مصرف اســت؛ اما نرخ کنونی 

بر کاهش مصرف تاثیرگذار نیست.

پروانه مراکز عرضه کننده محصولات قاچاق
 باطل شود

وی بــا بیان اینکــه دســتگاه های متولــی محصولات 
دخانی مخالف افزایش نرخ مالیات هســتند، افزود: این 
دستگاه ها بر این باور هستند که افزایش نرخ محصولات 

دخانی ســبب افزایش قاچاق می شــود. نوع مواجهه با 
دســتگاه های متولی محصولات دخانی باید تغییر کند. 
همچنین مسائل مربوط به قاچاق باید ساماندهی شود، 
شرایط به نحوی است که برخی مراکز عرضه  محصولات 
دخانی بدون نگرانی نســبت به عرضه محصولات قاچاق 
اقدام می کننــد. این در حالی اســت کــه پروانه مراکز 
عرضه کننده محصولات قاچاق باید باطل شود و حاشیه 

سود این مراکز از بین برود.
وی ادامــه داد: ما بر ایــن باوریم که قاچــاق محصولات 
دخانی به دلیل قیمت کم و نرخ پایین محصولات دخانی 

اتفاق می افتد. 
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دولت چهاردهم به حوزه دیپلماسی فرهنگی 
توجه کند

حسن صفرخانی، کارشناس ارشد حوزه دیپلماسی فرهنگی  یکی 
از ارکان حکمرانــی در دنیای امروز؛ توجه به نــگاه ملت ها و دولت ها به 
شناخت کامل و همه جانبه از یک کشور و ظرفیت های آن در حوزه های 
مختلف از طریق توسعه دیپلماسی فرهنگی است؛ دیپلماسی فرهنگی 
نوعی دیپلماســی عمومی و قدرت نرم است که شامل تبادل اندیشه ها، 
اطلاعات، هنر، زبان و سایر جنبه های فرهنگی و ظرفیت های اقتصادی؛ 
تجاری و بازرگانی میان کشــورها و مردم آنان بــه منظور تقویت درک 

متقابل است.
در این حوزه فرهنگ مهم ترین ابزار دیپلماسی است؛ امروزه با استفاده 
از ابزار ارتباطات عرصه های سیاسی و اقتصادی و فرهنگی و تکنولوژی، 
جهانی می شــوند. در میان انواع دیپلماســی نوین اعم از دیپلماســی 
عمومی، دیپلماســی رســانه ای و دیپلماســی آموزش، دیپلماســی 
فرهنگی که همه این مجموعه ها را شامل می شــود از اهمیت ویژه ای 
برخوردار اســت . دیپلماسی فرهنگی به کشــورها اجازه می دهد که با 
اســتناد به عناصر کلیدی و نفــوذ دولت های خود، به طور مســتقیم 
با مخاطبان خارجی، به انضمام مردم معمولــی و رهبران افکار، دولت 
مردان؛ گروه های مرجع اقتصادی و سیاســی و اجتماعی و فرهنگی در 
ارتباط باشند. نفوذ روی توده های خارجی و گروه های مرجع تخصصی 
و آوردن آنها به صحنه بین المللی، به منظور فراهم آوردن فشــار مؤثر 
به دولت های آنها، در نظر گرفته می شــود. دیپلماسی فرهنگی فرایند 
مؤثری اســت که در آن فرهنــگ و ظرفیت های مختلــف اقتصادی؛ 
تجــاری، بازرگانی علمی و فنــاوری یک ملت به جهــان بیرون عرضه 
می شــود و خصوصیات منحصر به فرد ملت ها در ساحت ها و حوزه های 
مختلف در ســطوح دو جانبه و چند جانبه ترویج می یابند. تأثیرگذاری 
دیپلماســی فرهنگی در حوزه سیاســت خارجی و توسعه اقتصادی به 
حدی اســت که در عصر کنونی از توسعه مناســبات فرهنگی به عنوان 
قدرت نرم در سیاســت خارجی بحث می شــود که عنوان دیپلماسی 
فرهنگی به آن می دهند و به معنای اســتفاده از ابزارها و مکانیسم های 
فرهنگی بــرای معرفی و انتقــال فرهنــگ و تمــدن و ظرفیت های 

اقتصادی؛ علمی؛ و.... یک سرزمین به سرزمین و فرهنگ دیگر است.
مهم ترین شیوه برای این مهم اســتفاده از قدرت نرم و توسعه گفتمان 
بین المللی و بهره مندی از دیپلماســی فرهنگــی و عمومی برای ارائه 
روایت مورد نظر از ظرفیت کشــور خود به جهانیان اســت و در مقابل، 
دشــمنان یک ملت و کشــور در عصر دهکده جهانی ارتباطات و عصر 
انفجار و توســعه اطلاعات؛ بدنبال جنگ نرم و ارائه روایتی مخدوش از 
یک ملت و کشور و دولت می باشــند؛ اینجاست که جنگ روایت ها معنا 
و مفهوم پیدا می کند همانگونه که رهبر معظــم انقلاب فرمودند: بنده 
همیشه میگویم: شــما روایت کنید حقایق جامعه ی خودتان و کشور 

خودتان و انقلابتان را. 
شما اگر روایت نکنید، دشــمن روایت می کند؛.... من به شما بگویم که 
اگر جریان تحریف شکست بخورد، جریان تحریم قطعاً شکست خواهد 
خورد ؛ جامعه امروز جامعه ای اســت که مرتب می خواهد از محیطش 
اطلاعات داشــته باشــد تا بتواند تصمیم بگیرد و در هر لحظه بســیار 
متحول، متلوم و رنگ به رنگ اســت. بنابراین، اطلاع دادن واقعیت های 
پیرامونی به افراد برایشــان امر مهمی اســت؛ چراکه واقعیت را درست 

روایت کردن کمک می کند تا بتوانند درست تصمیم بگیرند.
یکی از مهم ترین مســائل امروز عالم رسانه روایت و روایتگری است، آن 
هم به خاطر جنگ روایتی اســت که در عالم وجود دارد. یک مؤسســه 
آمریکایــی در این بــاره می گوید ما در ایــن قرن وارد جنــگ روایت 
می شــویم و هر کس بتواند روایت خــودش را -به یــک معنا گزارش 

خودش را- از پدیده ها در آن روز حاکم کند، آن روز حاکم است .
نکات بر شــمرده از رهبر معظم انقلاب؛ می بایست عمق نگاه راهبردی 
نظام جمهوری اسلامی ایران تلقی شود و تمام تلاش و نگاه ملی کشور 
را به سمت استفاده حداکثری از دیپلماســی فرهنگی و عمومی برای 

روایت صحیح از ظرفیت های ایران اسلامی معطوف نماید.
در موضــوع طوفان الاقصی و جنگ غزه مشــاهده کردیــم که ایجاد 
روزنه هایی بــرای روایت صحیــح از وقایع غزه چه زلزلــه ای در نگاه 
ملت ها و افکار عمومی و فشــار آن بر دولت ها بوجــود آورد و تا عمق 
دانشــگاه های آمریکا و اروپا رخنه کــرد و مطالبات افــکار عمومی 
جهان را بدنبال داشت و شکست آمریکا و اســرائیل را در تطهیر رژیم 

صهیونیستی رقم زد.
بر این اساس نقش و جایگاه دیپلماســی فرهنگی و عمومی بسیار حائز 
اهمیت و ارزشمند اســت و در حال حاضر که دولت چهاردهم در حال 
استقرار می باشــد قطعاً به دنبال توســعه ارتباطات با جهان و کشورها 
و ملت هاســت تا از طریق آن منافع ملی را تأمین و با توسعه مناسبات 
اقتصادی و سیاســی تأثیر ارزنده ای بر تأمین رفاه اجتماعی ملت فراهم 
نماید و این مهم تحقق نمی یابد مگر بــا تصمیم دولت چهاردهم مبنی 
بر توســعه نگاه ملی به دیپلماســی فرهنگی به عنوان پیشران توسعه 

مناسبات اقتصادی و سیاسی.
دولت ها و ملت ها و تجار، بازرگانان و ســرمایه گذاران هنگامی به ایجاد 
مناســبات اقتصادی با ملت و دولتی تمایل پیدا می کنند که اطلاعات 
دقیق و صحیحی از ظرفیت های مختلف یک کشور داشته باشند و این 

مهم در اختیار دیپلماسی فرهنگی و عمومی است.
با توجه به نقش روایتگری صحیح از ظرفیت های اقتصادی در تعاملات 
اقتصادی خارجی و همچنین نقش هویت ســاز دیپلماســی عمومی، 
کاربســت این نوع دیپلماســی در جهت کاهش انگاره هــای متفاوت 
تأثیرگذار بر همکاری های اقتصادی با کشورهای هدف، می تواند نقش 

مهمی در حفظ و گسترش همکاری های مذکور داشته باشد.
سازمان فرهنگ و ارتباطات اســلامی بعنوان متولی اصلی دیپلماسی 
فرهنگی و عمومی و راهبر و سیاســت گذار و قــرار گاه فرهنگی نظام 
جمهوری اســلامی ایران نقش تعیین کننــده در معرفی ظرفیت های 

مختلف کشور به جهانیان دارد.
متاســفانه هنوز در کشــور نگاه ملی به ضرورت توجه جــدی به حوزه 
دیپلماسی فرهنگی و عمومی و نقش پیشــران آن در توسعه مناسبات 
اقتصادی و سیاسی شکل نگرفته است و بی توجهی به این مهم در حوزه 
باور دولت مردان و هــم در حوزه برنامه های توســعه اقتصادی، هم در 
حوزه قوانین و مقررات ملی، هم در حــوزه تأمین منابع مالی و اعتباری 
هم در حوزه ساختار و اختیارات و تشکیلات متناسب بچشم می خورد 

وشاهد نقص و آشفتگی در این موضوع مهم هستیم.
شــاید خیلی جالب باشــد کــه حتی مردم کشــورهای همســایه از 
ظرفیت های حوزه های مختلــف ایران بی اطلاع باشــند و گاهاً وقتی 
در کشــور ما حضور پیدا می کنند و برنامه های مناســبی برای ایشان 
فراهم می شــود با قاطعیت می گویند نگاه ما قبل از سفر به ایران و بعد 
از ســفر ۱80 درجه متفاوت می باشد و این نشــان از تلاش حداکثری 
دشمنان ما برای ارائه تصویر مورد نظرشــان از ایران به عنوان کشوری 
عقب افتاده؛ وابسته و بدون داشتن ظرفیت های اقتصادی و.... و دولت و 
مردمی خشن و دور از تمدن معرفی شده است و متأسفانه این روایت با 
تلاش امپراطوری رسانه ای غرب و البته بی توجهی ما در اهمیت دادن 
به ظرفیت های دیپلماسی فرهنگی و عمومی در ذهن مخاطب خارجی 
نشسته اســت و هرگاه با تلاش مدیران و کارشناسان حوزه دیپلماسی 
فرهنگی اقدامات ارزشــمندی برای شکستن هیمنه روایت گری غرب 
انجام شــده شــاهد تغییر نگاه به ایران هســتیم و این یعنی علی رغم 
امکانات و عده و عده دشــمنان در جنگ نرم؛ حضور با صلابت در عرصه 
جنگ نرم و شناختی می تواند منشــأ تغییرات شناختی، ذهنی و عینی 

در نگاه مخاطبان به جمهوری اسلامی ایران باشد.
ادامه در صفحه بعد

یادداشت

کمپانی بــرادران وارنر دیســکاوری نزدیک به ۱000 
کارمند خود را اخراج می کند.

 به نقل از ورایتی، دور جدیــدی از اخراج ها به کمپانی 
»وارنر برادرز دیســکاروی« وارد شــده، گرچه تعداد 
کارکنانی که تحــت تاثیر این موج قــرار گرفته اند، در 
مقایسه با کاهش های گسترده در زمان رهبری دیوید 

زاسلاو در سال گذشته کمتر است.
گفته شــده در یک اقدام جدید بــرای کاهش هزینه 
در این کمپانــی، بخش های امور مالــی، امور تجاری، 
تولید و در اســتریمر مکس، نزدیک به ۱000 کارمند 
خود را از دســت می دهنــد. این منبــع داخلی گفته 

بیشــتر حذف در بخش مالی و اداری صورت 
می گیرد و در مجموع کمتــر از ۱0 کارمند 
مکس از کار برکنار می شــوند.کارکنانی که 
قرار است اخراج شــوند هنوز از این تصمیم 
مطلع نشده اند.این اقدام جدیدترین حرکت 
در جهت کوچک ســازی در کمپانی »وارنر 
برادرز دیسکاوری« اســت. در ماه های پس 

از تعطیلی آوریل 2022 که وارنر میدیا و دیســکاوری 
با هم ادغام شــدند و منجــر به ایجاد شــرکت جدید 
شــد، هزاران کارمند اخراج شــدند. اخراج ها به طور 
پراکنــده در طول ســال 202۳ هم ادامــه یافت و در 

بحبوحه فصل  ســخت کســب وکار استریم 
هالیــوود و همچنیــن اعتصاب های انجمن 
نویســندگان و بازیگران، که به ویژه اچ بی او 
و مکس را تحــت تاثیر قرار داد، بیشــتر هم 
شد.ســرویس جدید اســتریم این کمپانی 
که اکنون ترکیبی از مکس و اچ بی او اســت، 
در بهار 202۳ راه اندازی شــد و این کمپانی 
با تغییر در اســتراتژی اســتریم خود، چندین سریال 
اصلی مکــس را در آینــده در برنامه دارد که شــامل 
»پنگوئن« از دی ســی، پیش درآمد فیلم ســینمایی 
پرفروش »آن« بــا عنوان »به دری خــوش آمدید« و 

اقتباس تلویزیونــی »هری پاتر« از اچ بی او می شــود.
هم زمان اعلام شــد فاکس اینترتینمنــت نیز حدود 
۳0 نفر و ســی ان ان حدود ۱00 نفر را اخراج می کنند.

به تازگی موج وسیعی از اخراج در کمپانی های مختلف 
صنعت سرگرمی ایجاد شده و در آغاز سال جدید بخش 
گینیمگ ماکروســافت ۱۹00 نفر، گروه موســیقی 
یونیورسال صدها تن، گوگل و آمازون هر یک صدها تن 
از کارکنان خود را اخراج کردند.کمپانی »وارنر میدیا« 
در دوران شــیوع کرونا و مشــکلات اقتصادی ناشی از 
آن حدود 800 نفر از کارکنان اســتودیو فیلمســازی 

برادران وارنر و شبکه اچ بی او را تعدیل  کرده بود.

کمپانی

عطیه موذن  تهیه کننده سریال »سلمان 
فارســی« خبر داد که دکورهای این سریال 
در فصل ایران باســتان به گونه ای آماده می 
شود که می توان آن ها را برای فصل دوم این 
سریال یعنی قصه شخصیت سلمان فارسی 

به کار گرفت.
حسین طاهری تهیه کننده سریال »سلمان 
فارســی« درباره این مجموعه و روند تولید 
این سریال که یک پروژه فاخر و عظیم برای 
کشورمان ایران است بیان کرد: سریال یک 
برنامه ریزی کامــل برای تولیــد دارد و بر 
همان اســاس پیش می رود. بخشی از این 
برنامه ریزی ها البته با کرونــا به هم خورد. 
به طور مثال در شــروع قرار بود بخشــی از 
دوران بیزانس را در ترکیــه تصویربرداری 
کنیم اما بــا وجود کرونا ایــن بخش ها را در 
ایران تصویربــرداری کردیم. مــا از اواخر 
آذر ۱۳۹8 فیلمبــرداری را در کرمــان و 
با لوکیشــن های ساده شــروع کردیم و به 
تدریــج، لوکیشــن های عظیم و ســخت 

ساختیم و فیلم برداری را انجام دادیم.
وی اضافه کرد: بخش ایــران بخش مهمی 
در سریال اســت و آقای داوود میرباقری به 
عنوان کارگــردان تاکید مهمــی روی این 
بخش دارد چون هم عقبه شخصیت سلمان 
فارســی مربوط به این عصر است و هم قرار 
اســت برای اولین بار ایران باستان به تصویر 
کشیده شــود. این بخش نشــان می دهد 
سلمان فارسی با چه دانشی، در چه تمدنی 
و با چه آموخته هایی پــرورش یافته و آقای 
میرباقری قصه را براســاس ایــن ویژگی ها 

نوشته اند.

توقع مخاطب از بخش ایران باستان 
بالاست

تهیه کننده سریال »سلمان فارسی« افزود: 

ما در دوره بیزانس از برخــی معماری های 
موجــود در دکورها و لوکیشــن های دیگر 
اســتفاده کــرده و آن را به فراخــور وضع 
قصه تغییر دادیم مخاطب هم شــاید توقع 
آنچنانی نداشته باشــد که دکورهای عظیم 
و آنچنانی آن دوره را ببینــد اما برای بخش 
ایران باســتان توقعات بالاســت و همه این 
روندهــا متفــاوت می شــود بنابراین هم 
لباس ها با طراحی های متفاوت آماده شــد 
و هم لازم بود دکورهایــی عظیم با معماری 
همان زمان تدارک دیده شود. به این ترتیب 
ساخت و سازها شروع شد و این حساسیت 
باعث شــد کمی در مســیر تولید شــاهد 

کاهش سرعت باشیم.
ایــن تهیه کننده با اشــاره به زمــان بندی 
ســریال و انتقاداتی که نســبت به طولانی 

شدن پروسه ساخت ســریال مطرح است، 
بیان کرد: خدا را شــکر پیمان جبلی رئیس 
سازمان صداوسیما حمایت زیادی داشتند 
تا ساخت و ســاز معماری های فصل ایران 
به ســرعت پیش رود. براین اساس در حال 
حاضر می توان گفت سریال با دو و نیم برابر 
سرعت بیشــتر از برنامه ریزی قبلی پیش 
می رود. هر چند داوود میرباقری هم معمولاً 
بخش های سخت کار را زودتر فیلمبرداری 
می کند.طاهری اضافه کرد: در حال حاضر 
با همه فراز و فرودها و مســائلی که داشتیم 
یک سوم از ساخت و ســازهای فصل ایران 
انجام شــده و دو ســوم باقی مانده است که 
بخشــی هم از ویــژوال و جلوه هــای ویژه 

رایانه ای استفاده می شود.
تهیه کننده »ســلمان فارسی« درباره روند 

محتوایی ســاخت ســریال هم گفت: قصه 
سلمان فارســی از تولد او شــروع می شود 
که حدود یک ســوم بخش ایــران، حدود 
یک ســوم بخش بیزانس و بخش دیگر هم 
حجاز یا اسلام خواهد بود. هم اکنون بخش 
بیزانس تمام شــده و در میانه ساخت فصل 
ایران هستیم و ســپس به حجاز می رسیم و 
نهایتاً این فصل از ســریال تا پایان غدیرخم 

خواهد بود.

فصل دوم »سلمان فارسی« با محور 
خود سلمان

وی ادامه داد: بعــد از این فصل می توانیم در 
فصل بعد ادامه داستان ســلمان فارسی را 
تا رخدادهای بعد از ارتحــال پیامبر، دوران 
فتوحات و فوت سلمان نیز به تصویر بکشیم.

تهیه کننده »ســلمان فارسی« یادآور شد: 
امسال و سال آینده فیلمبرداری فصل ایران 
را داریم و امســال البته پیش تولید ساخت 
و ســازهای فصل حجاز هم شروع می شود و 
به تدریج همان طور کــه کارگاه ها از بخش 
بیزانس به بخــش ایران جابه جا شــد این 
جابه جایی از بخش ایران به بخش حجاز نیز 
انجام می شود. تلاش آقای میرباقری و همه 
عوامل پروژه بر این است که در سال ۱405 

- ۱40۶ مجموعه به پخش برسد.

ساخت لوکیشن های ماندگار برای 
فصل دوم سریال

وی درباره فصل دوم »ســلمان فارســی« 
گفــت: از ایــن زمان بنــدی بخشــی به 
محدودیت های لوکیشن ها برمی گردد که 
لوکیشــن های ماندگاری در شهرک غزالی 
ساخته شــده است. این لوکیشــن ها برای 
فصل دوم سریال هم می تواند قابل استفاده 
باشد. فصل دوم قصه ای اســت که از بعد از 
غدیر شروع می شــود و بعد قصه شخصیت 

سلمان فارسی را تا وفات او داریم.
طاهــری در ادامه درباره زمــان بندی پنج 
ســاله برای پایان ســریال عنوان کرد: این 
زمان فصل دوم سریال را هم در برمی گیرد و 
تلاش ما با این تولیدات سنگین و به تصویر 
کشیدن شکوه تمدن ایران این است که کار 
را با کیفیت کامل اما با ســرعت به پخش در 

سال 405 - ۱40۶ برسانیم.
طاهــری در پایان دربــاره رونــد تولید در 
این روزها تصریــح کرد: ایــن روزها گروه 
در گرمای شدید تابســتان با حضور تعداد 
کثیــری از بازیگــران و هنــروران عزیز و 
پرتلاش در شاهرود مشغول کار هستند و بر 
اســاس برنامه، فیلمبرداری در اوایل مرداد 

ماه در تهران کار خود را ادامه خواهد داد.

در راستای کوچک سازی کمپانی؛ وارنر برادرز ۱۰۰۰ کارمند را اخراج می کند

غ از نژاد و مذهب »در انتهای گلو« و بیان دغدغه های انسان معاصر فار
خریدار  کارگردان نمایــش »در انتهای 
گلو« با اشــاره به محتوای انســانی این اثر 

نمایشی از چالش های تولید تئاتر گفت.
کارگــردان  ســیدی زاده  محمدجــواد 
نمایش »در انتهــای گلو« که ایــن روزها 
در تالار قشــقایی مجموعه تئاترشهر روی 
صحنه است با اشــاره به محتوای انسانی و 
دغدغه مند این نمایــش گفت: پرداختن به 
مسئله انسانیت، فارغ از نژاد و رنگ و مذهب 
برای من اهمیت داشت. به شخصه در تلاش 
بودم تا نشان دهم انســان معاصر در جهان 
امروز با چــه دغدغه هایی رو به رو اســت. 
شــاید یکی از این دغدغه ها نفــوذ به حریم 
شخصی انسان هاست. مسئله ای که خاص 
یک جغرافیا نیست بلکه در تمام کشورهای 

جهان با انواع حکومت ها دیده می شود.
وی ادامه داد: مسئله دیگر مسئله مهاجرت 
اســت که این روزها در جامعه ما به شــدت 
ملموس و قابل توجه است مهاجرت و مهاجر 
بودگی، آزادی هــا و مشــکلاتش همواره 
موضوعاتی قابل بحث بــوده و خواهد بود. 
اینکه آیا چیزی به نام آزادی در جایی وجود 
دارد؟ و اینکه برای رسیدن به آن باید از چه 

چیزهایی چشم پوشید؟ سوالاتی است که 
با تماشــای این نمایش در ذهن مخاطبان 

مورد توجه قرار می گیرد.
این کارگردان با اشــاره به مســئله زبان در 
این اثر نمایشی افزود: مســئله دیگری که 
شــاید طیف کمتری از مخاطبان را درگیر 
می کند، مسئله زبان اســت. مسئله ای که 
برای نویســنده اثر مهم و قابــل توجه بوده 
اســت. اینکه چگونه اغلب زبان ها در سایه 
جهانی سازی از بین می روند و از آن ها حتی 
سایه ای نیز باقی نمی ماند. البته این مسئله 
مهمی اســت و به نوعی در ادبیات تطبیقی 
جهان مورد توجــه ادیبان و نویســندگان 
شرقی بالاخص نویسندگان هندی و عربی 

و ... قرار گرفته است . 
مسئله ای که به نوعی نرم، دست به استعمار 
فرهنگی کشورهای جهان ســوم می زند و 
غفلت از آن در آینده نزدیــک ثمرات زیان 

باری خواهد داشت.
ایــن کارگــردان دربــاره چالش هایی که 
در روند اجــرا با آن ها روبه رو اســت، گفت: 
خوشبختانه در کشــور ما آنچه زیاد است، 
چالش تولید است، مخصوصا وقتی بخواهید 

کار هنری انجام دهیــد و این در هنری مثل 
تئاتر بیشــتر موجب دلزدگــی از ارائه اثر 
می شود. حفظ کردن یک گروه ۱0 تا ۱00 
نفره با مشــکلاتی همچون مشکلات مالی، 
کاری ســخت و یا شــاید بتوان گفت دیگر 
غیر ممکن اســت. گروه های تئاتری اغلب 
بدون هیچ پشــتوانه ای در تلاش برای ارائه  
محصولی فرهنگی هســتند و متاسفانه در 
این راه نه تنها حمایت نمی شــوند بلکه به 

نوعی مورد اذیت قرار می گیرند.
سیدی زاده در پایان با اشاره به ممیزی های 
بی مورد روی برخی از متون نمایشی عنوان 
کرد: مشــخصا خانــواده تئاتر کــه فرزند 
مشــروع فرهنگ اســت به دنبــال ابتذال 
نیست اما به شکلی با آن برخورد می شود که 
موجب برداشت دیگری می شود. ساده ترین 
مثال آن این است که شخصیت خوب حرف 
درست و شخصیت بد حرف نادرست می زند 
حال آنکه ما بیاییم و سخنان آنتاگونیست را 
ممیزی کنیم به نوعی هم به پروتاگونیست 
آســیب زده ایم و هــم به پیشــبرد پیرنگ 
داستان . این ها مواردی است که امیدواریم 
برای پیشــبرد بهتــر روند تولیــد یک اثر 

نمایشی تغییری در آن اعمال شود.
نمایش »در انتهای گلو« نوشــته یوســف 
الگیندی با ترجمه ای از محمد نجار و نیکی 
نصیری بــه کارگردانی ســیدمحمدجواد 
سیدی زاده تا ۷ مرداد ســاعت ۱8 در سالن 
قشــقایی تئاتر شــهر روی صحنه می رود. 
مرســده  افشــار، علی  پیمان، امیــد  رهبر، 
علیرضا  شعاعی، امیربهادر  قرقانی بازیگران 

این اثر نمایشی هستند.

در خلاصه داستان این اثر آمده است: »اینا 
گزینه هاییــه کــه داری یا بــی گناهی که 
نمی تونی ثابتش کنی یــا که گناهکاری در 
این صــورت به نفعته کــه الان بهمون بگی 
چون در هر صورت ما خیلی زود می فهمیم، 
یا از مجرم بودن بی گناهی نمی دونســتی 
داری وارد چــه بازی خطرناکی می شــی و 
خنگ بازی در آوردی که اونم ایرادی نداره 

می تونیم یه کاریش بکنیم.«

خریدار  اعضای جدید هیــات مدیره کانــون روابط 
عمومی و تبلیغات خانــه تئاتر پس از تشــکیل مجمع 

عمومی این کانون در دور دوم مشخص شدند.
به گــزارش روابط عمومــی »کانون روابــط عمومی و 
تبلیغات تئاتــر«، با رای مجمع عمومــی کانون روابط 
عمومی و تبلیغات تئاتر محمد وفایی، علیرضا سعیدی 
و زهرا شــایان فر به عنوان اعضا اصلی هیــات مدیره و 

محمد بهرامی، محمدرضا ایمانیان به عنوان اعضا علی 
البدل و پیام احمدی کاشــانی به عنوان بازرس اصلی 
و نوید آغــاز به عنوان بــازرس علی البــدل این کانون 

انتخاب شدند.
دومیــن دور مجمع عمومــی کانون روابــط عمومی و 
تبلیغات تئاتر با حضور ۳۷ نفــر از اعضا برگزار و طی آن با 
رای اعضا هیات مدیره و بازرس جدید این کانون انتخاب 

شدند.
در جلسه مجمع عمومی که با حضور مهدی قلعه و شهرام 
احمدزاده بازرســان خانه تئاتر رســمیت یافت، محمد 
جعفریان به عنوان رئیس جلســه، مرجان راد به عنوان 
منشــی و مونا احمدوند به عنوان ناظــر، روند انتخاب را 

اداره کردند.
در ابتدای جلســه پیشنهاد شــد به دلیل تعداد محدود 
اعضا کانون، تعــداد اعضا هیات مدیره از پنج نفر به ســه 

نفر کاهش پیدا کند که با اکثریت آرا مصوب شــد. براین 
اساس با رای مجمع عمومی از این پس اعضا اصلی هیات 
مدیره کانون روابط عمومی و تبلیغات خانه تئاتر ۳ نفر و 

اعضا علی البدل 2 نفر خواهند بود.
این جلسه چند مصوبه در خصوص ارائه گزارش عملکرد 

و گزارش جلسات هیات مدیره داشت.
 الــزام بر ارائه گــزارش عملکــرد ۶ ماهــه، تهیه فرم 
یکپارچه گزارش هــای هیات مدیره، تاکیــد بر ارائه 
گزارش جلسات ظرف 48 ساعت از برگزاری جلسه از این 

مصوبات بودند.
مقرر شد که در صورت عدم ارائه گزارش عملکرد، بازرس 
موظف اســت مجمع عمومی فوق العاده اعلام کرده و در 
صورت عدم اعلام بازرس نیــز مجمع فوق العاده باحضور 

دوسوم اعضا تشکیل گردد.
در این جلسه مریم رودبارانی رئیس هیات مدیره گذشته 

کانون، گزارشــی از عملکرد آن هیات مدیره ارائه داده و 
متن مکتوب آن را به رئیس جلسه تقدیم کرد.

بخش پایانی جلســه هم به معرفی کاندیداها اختصاص 
یافت که هر یک از کاندیداهای هیات مدیره و بازرســین 
کانون به مــدت دو دقیقــه برنامه های خود را تشــریح 

کردند.
اولین جلســه هیــات مدیره کانــون روابــط عمومی و 
تبلیغات تئاتر با حضور تمامی اعضــا هیات مدیره اصلی 
و علی البدل و پیام احمدی کاشانی بازرس کانون برگزار 
و طی آن محمد وفایــی به عنوان رئیــس هیات مدیره، 
علیرضا سعیدی نایب رئیس و زهرا شــایان فر به عنوان 

سخنگو این کانون مسئولیت پذیرفتند.
جدید هیات مدیره کانــون روابط عمومــی و تبلیغات 
تئاتر پس از برگزاری اولین جلســه خود، با هیات مدیره 

مرکزی خانه تئاتر نیز دیدار کردند.

معرفی هیات مدیره جدید کانون روابط عمومی و تبلیغات تئاتر
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میدان

ملی پوش شمشــیربازی ایــران با تاکید بــر آمادگی 
تیمش بــرای ورود به المپیک گفت: بــا تمام حریفان 
المپیکی مان در مسابقات مختلف رقابت داشته و موفق 
به شکست شان شدیم و به اندازه همه آنها شانس مدال 

داریم.
محمد فتوحی با اشــاره به اینکه تیم ملی شمشیربازی 
اســلحه ســابر بلافاصله بعد از قطعی کردن ســهمیه 
المپیک برای پیگیــری تمرینــات وارد اردوی آماده 
سازی شــد، گفت: تا وقتی پیمان فخری به مجموعه 
اضافه شود، بیشــتر پیگیر تمرینات بدنسازی بودیم. 
بعد از آن هم ضمن ادامه این تمرینات روی برنامه های 
تاکتیکی هــم تمرکز داشــتیم. در مجمــوع طوری 
تمرینات را دنبــال کردیم که امروز در شــرایط قابل 

قبولی قرار داریم.
وی با یــادآوری اینکه تیم ملی اســلحه ســابر 2۶ تیر 

برای حضور در اردوی پیش از المپیک عازم 
فرانسه می شود، خاطرنشان کرد: این اردو در 
بهترین شــرایط زمانی ممکن انجام می شود 
چون کمــک می کند در آســتانه بازی ها به 
آمادگی صد درصد برســیم. با ملی پوشــان 
مصر و فرانسه در این المپیک تمرین خواهیم 
داشــت و این کمک می کند مشکل حریف 

تمرینی مان هم برطرف شود.
ملی پوش شمشیربازی اســلحه سابر تصریح کرد: تا به 
امروز برای حضور متفاوت در المپیک و کســب نتایج 
بهتر، هر آنچه را که باید انجــام می دادیم، انجام دادیم. 
مصمم هســتیم با پیگیری تمرینات در چند روز باقی 
مانده و به ویژه در فرانسه، برای المپیک به اوج آمادگی 

برسیم.
فتوحی در مورد نتیجه گیری تیم ملی شمشــیربازی 

اســلحه ســابر در المپیک پاریــس گفت: 
المپیک با همه مسابقاتی که در سطح جهان 

برگزار می شود، فرق دارد.
 این بازی ها جایی اســت که همه بهترین ها 
در آن حضور دارند. همه تیم ها و ورزشکارانی 
که در شمشــیربازی کسب ســهمیه کرده 
اند، شــانس مدال هم دارند. تیم ملی ایران 
با تیم هایی باید رقابت داشــته باشد که همگی شانس 

مدال هستند.
وی در این زمینــه ادامه داد: تیم ملی شمشــیربازی 
اسلحه ســابر ایران هم اما تیم بزرگی اســت و به اندازه 
۷ تیم دیگری که در المپیــک حضور دارند، برای مدال 
شانس دارد. شــرایط بازی ها بسیار حساس و رقابت ها 
بسیار نزدیک خواهد بود اما شانس مدال داریم و برای 

استفاده از آن تمام تلاش مان را خواهیم داشت.

شمشیرباز اســلحه ســابر ایران که برای دومین بار در 
بازی های المپیک شــرکت خواهد کرد، گفت: نتیجه 
گیری در المپیک به روز مسابقه و شرایط جریان رقابت 
هم خیلی زیاد بستگی دارد. با تیم هایی که در المپیک 
حضور دارند بارها در مسابقات مختلف روبرو شده ایم و 
تجربه شکست برخی از آنها را هم داریم. بنابراین خود 
را شایســته مدال می دانیم و دســتیابی به آن را هدف 

خود قرار داده ایم.
محمــد فتوحی تاکید کــرد: تیم ملی شمشــیربازی 
اسلحه ســابر برای کسب ســهمیه المپیک یک سال 
سخت را سپری کرد و در حضور خیلی از تیم های بزرگ 
و نامدار آن را برای خود قطعی کرد. امیدوارم با تلاشی 
که در تمرینات بعد از کسب ســهمیه داشتیم، بتوانیم 
المپیک را هم با موفقیت کامل و دســتیابی به هدف به 

پایان برسانیم.

شمشیربازی

سپهر ستاری  مســابقات فوتبال المپیک 
2024 پاریــس به زودی با حضــور ۱۶ تیم 

آغاز خواهد شد.
 تنهــا ۳ روز تا برگزاری مراســم افتتاحیه و 
آغاز رســمی المپیــک 2024 پاریس باقی 
مانده و کشــورهای مختلف مشغول اعزام 
اعضــای کاروان خود به کشــور فرانســه 
هســتند. مســابقات فوتبــال المپیــک 
2 روز زودتر از مراســم افتتاحیــه یعنی از 
چهارشــنبه ۳ مرداد آغاز خواهد شد و 20 
مرداد با برگــزاری دیدار فینــال و معرفی 
قهرمان به پایان خواهد رســید. ۱۶ تیم در 
فوتبال المپیک حضــور دارند که در 4 گروه 
4 تیمی قرار گرفته اند و از هر گروه 2 تیم به 
مرحله بعدی راه خواهنــد یافت. نکته مهم 
در خصوص مســابقات فوتبال این است که 
برخلاف رشــته های دیگر، مســابقات آن 
فقط در شــهر پاریس برگزار نخواهد شد و 
شهرهای مارســی، بوردو، دسین شارپیو، 
نیــس، نانتــس و ســن اتین هــم میزبان 

مسابقات فوتبال المپیک هستند.

مجارستان و بریتانیا رکورددار 
در فوتبال!

فوتبال در مســابقات المپیــک معمولا زیر 
سایه دیگر رشــته ها قرار گرفته و نسبت به 
مسابقاتی چون جام جهانی و جام ملت های 
اروپا با توجــه کمتری مواجه می شــود. با 
این حال مــدال طــلای آن از ارزش بالایی 
برخوردار است و ســتارگان زیادی هم پس 
از درخشش در فوتبال المپیک مورد توجه 
قرار گرفته اند. مجارســتان با کسب ۳ طلا، 
یک نقــره و یک برنز پرافتخارترین کشــور 
در فوتبال المپیک اســت و بریتانیا هم با ۳ 
طلا در رده بعدی قــرار دارد. ۳ مدال طلای 
مجارستان در ســال های ۱۹52، ۱۹۶4 و 
۱۹۶8 به دســت آمده و این کشــور از سال 
۱۹۹۶ دیگر موفق به کسب سهمیه شرکت 
در المپیک هم نشــده اســت. بریتانیا هم 
۳ طــلای خــود را ۱۹00، ۱۹08 و ۱۹۱2 
به دســت آورده و بیش از یک قرن از آخرین 

قهرمانی این کشور می گذرد.

کشــور برزیل به عنــوان پرافتخارترین تیم 
جام جهانی، ســال ها در حسرت مدال طلای 
المپیک بود ولی ســال 20۱۶ که مسابقات در 
ریو برگزار می شد طلسم شــکنی کرد و اولین 
قهرمانی خود را به دست آورد. سلسائو در سال 
2020 هم با برتری مقابل اسپانیا برای دومین 
بار متوالی مدال طلا را کســب کرد ولی در این 
دوره موفق به کسب ســهمیه نشد و نمی تواند 
بــرای ســومین دوره متوالی قهرمان شــود. 
برزیل با 2 طلا، ۳ نقره و 2 برنز بیش از هر کشور 
دیگری موفق به کســب مــدال در بازی های 
المپیک شــده اســت.تاکنون هیچ کــدام از 
کشورهای آســیایی موفق به حضور در فینال 
المپیــک نشــده اند و بهترین نتایــج تاریخ 
آســیایی ها به مدال برنز ژاپن و کره جنوبی در 
ســال های ۱۹۶8 و 20۱2 برمی گردد. عراق 
هم در المپیــک 2004 آتن با نســل طلایی 
خود به رتبه چهارمی دست یافت و ۳ سال بعد 

همان تیم قهرمان جام ملت های آسیا شد.

فوتبال المپیک هم ستاره دارد
برخلاف تصور ســتارگان زیادی در فوتبال 

المپیک حضــور دارند که بــه جذابیت این 
مســابقات می افزاید. در ترکیــب برزیل، 
قهرمان دوره گذشــته نفراتــی چون دنی 
آلــوس، برونو گیمــارش، ریچارلیســون، 
آنتونــی و مالکوم حضور داشــتند و ســال 
20۱۶ هم نیمار بخشــی از تیــم قهرمان 
برزیل بود. جالب اینکه بخشــی از اسکلت 
تیم ملی اســپانیا که قهرمــان یورو 2024 
شد، در تیم فینالیست المپیک توکیو حضور 
داشت. لوئیس دلافوئنته، سرمربی تیم ملی 
بزرگسالان اسپانیا، در المپیک توکیو با تیم 
زیر 2۱ سال این کشــور راهی فینال شد و 
نفراتی چون اونای سیمون، مارک کوکوریا، 
پدری، دنی اولمو، میکل اویارزابال و میکل 
مرینو که در یورو 2024 قهرمانی را به دست 
آوردند هــم در المپیــک توکیــو حضور 

داشتند.
در المپیــک 2024 پاریس هم ســتارگان 
مطرحی چون اشــرف حکیمــی، خولیان 
آلوارز، مایکل اولیسه، نیکولاس اوتامندی، 
الکس بائنا، الکساندر لاکازت، پائو کوبارسی 
و فرمین لوپز بیش از سایر نفرات مورد توجه 

قرار خواهنــد گرفت. فدراســیون فوتبال 
فرانســه قصد داشــت از کیلین امباپه هم 
برای حضــور در المپیک دعــوت کند ولی 
باشــگاه رئال مادرید با حضور ستاره اش در 
المپیک مخالفت کرد و امباپه این مسابقات 
را از دســت داد. اگر مخالفــت رئال مادرید 
نبود شــاید براهیم دیاز هم با مراکش راهی 
پاریس می شد و شــاید در صورت موافقت 
لیورپول محمد صلاح هم می توانســت در 

المپیک حضور پیدا کند.
یکی دیگر از اتفاقات جالب این دوره حضور 
تیری آنــری و خاویر ماســکرانو به عنوان 
سرمربیان تیم های ملی فرانسه و آرژانتین 
اســت. ماســکرانو که در زمان بازی، سال 
2004 به همراه لیونل مســی مدال طلای 
المپیک را کســب کرد، حالا این فرصت را 
دارد تا به عنوان ســرمربی هم این عنوان را 

به دست بیاورد.

جذابیت ویژه عراق و ازبکستان برای 
استقلال و پرسپولیس

۳ کشور ژاپن، ازبکستان و عراق نمایندگان 

قــاره آســیا در المپیک پاریس هســتند و 
علاوه بر ایران، کشــورهایی چون عربستان 
ســعودی، قطر، کره جنوبی و اســترالیا هم 
موفق به کســب ســهمیه نشــدند. گرچه 
فوتبال ایران بــاز هــم در المپیک حضور 
ندارد ولــی 2 ســتاره خارجی لیــگ برتر 
ایران راهی پاریس شــده اند. منتظر محمد، 
هافبک فصل گذشــته مس رفسنجان که 
تحت قرارداد باشــگاه استقلال در فهرست 
نفرات تیم ملی عراق قرار گرفته و اوســتون 
اورونوف، ســتاره پرســپولیس هم یکی از 
۳ سهمیه بزرگسال ازبکســتان را پر کرده 

است.
حضور این 2 ستاره در المپیک پاریس برای 
هواداران استقلال و پرسپولیس از جذابیت 
ویژه ای برخوردار اســت و درخشش آن ها 
می تواند باعث شود پیشــنهاداتی هم برای 

سرخابی ها ارسال شود.

غیبت همیشگی ایران در المپیک
فوتبال ایران در ســال های اخیر همیشــه 
در حســرت المپیک بوده و ایــن دوره هم 
نتوانسته ســهمیه حضور در این رقابت ها را 
کســب کند. ایران تاکنون ۳ بار در فوتبال 
المپیــک حضــور داشــته که مربــوط به 
ســال های ۱۹۶4، ۱۹۷2 و ۱۹۷۶ می شود 
و پس از آن ایران هرگز ســهمیه المپیک را 
کسب نکرده اســت. بهترین نتیجه فوتبال 
ایران در تاریخ المپیک هم ســال ۱۹۷۶ در 
کانادا رقم خورد که تیم ملی ایران به مرحله 
یک چهارم نهایی راه یافــت و پس از آن 48 
سال اســت که نتوانســته به المپیک برسد 
و تا شــروع المپیک 2028 این حســرت از 

نیم قرن هم عبور خواهد کرد.
تیم ملــی امید ایــران در مســیر صعود به 
المپیک پاریس با ترکیبی از بازیکنان مطرح 
لیگ برتری و ســرمربیگری رضــا عنایتی 
در مســابقات مقدماتی حضــور یافت ولی 
با شکســت مقابل ازبکســتان حتی به جام 
ملت های زیر 2۳ ســال آســیا هم نرسید و 
پرونده حضورش در المپیک پاریس زودتر 

از همیشه بسته شد.

محمد فتوحی: به اندازه همه رقیبان مان برای مدال المپیک شانس داریم

 عبدالکریم حسن را جدا شده بدانید!

چراغ سبز پرسپولیسی ها به پیشنهاد وسوسه انگیز
خریدار  بــه نظر می رســد مســئولان 
باشــگاه العربی در زمینه صدور رضایت نامه 
عبدالکریم حسن توانســته اند به توافقات 
چشــمگیری با مدیران باشگاه پرسپولیس 

برسند.
 عبدالکریم حســن همان طور کــه در بازار 
نقل وانتقالات زمســتانه در کانون توجهات 
قرار داشــت و در انتقالی جــذاب به فوتبال 
ایران آمد و بازیکن پرســپولیس شد، حالا 
در نقل وانتقــالات تابســتانه هــم یکی از 
چهره های ویژه بازار محســوب می شــود؛ 
چرا کــه با وجــود آنکه ایــن مدافع قطری 
هنوز یک فصل دیگر با پرسپولیس قرارداد 
دارد، خواهان جدایی از جمع سرخ پوشــان 
پایتخت اســت و بحث بازگشت عبدالکریم 

حسن به لیگ ستارگان قطر مطرح است.
حســن که بعد از حواشی پرشــمار نه تنها 
از تیم ملی قطر کنار گذاشــته شد، بلکه از 
فوتبال باشــگاهی این کشــور هــم رفت و 
در الجهرا کویــت کار خــود را دنبال کرد و 
سپس به پرسپولیس پیوست، حالا با توجه 

به عملکرد خوبی که در جمع سرخ پوشــان 
پایتخت داشته، تیم های قطری را خواهان 
جذب خــود می بیند. در روزهای گذشــته 
تیم هایی همچون العربــی، الغرافه و الوکره 
بــرای جــذب عبدالکریم حســن پا پیش 
گذاشــتند اما موضوع تحت قــرارداد بودن 
این مدافع قطری معادلات انتقال او به لیگ 

ستارگان را پیچیده کرد.

عبدالکریم تمایلی به برگشتن ندارد!
مدافع چپ ۳0 ســاله سرخ پوشان پایتخت 
در شــرایطی کــه تمرینــات پیش فصــل 
پرســپولیس آغاز شــده، هنوز بــه تهران 
بازنگشته اســت؛ آن هم در حالی که مدیران 
باشــگاه برای بازگشــت عبدالکریم حسن 
به تهران برای او بلیت تهیــه کرده بودند اما 
مدافع قطری ترجیح داد تا در کشورش بماند 
و مذاکرات خود برای جدایی از پرسپولیس 
را دنبال کند! جالب آنکه آن روز گذشــته، 
عبدالکریــم حســن دیداری با مســئولان 
باشگاه السد شــد و این جلسه به منظور رفع 

اختلافات گذشته به انجام رسید!

1.3 میلیون دلار، هزینه صدور 
رضایت نامه حسن!

پرسپولیســی ها در طول یک ماه اخیر بارها 
مخالفت خود با جدایی عبدالکریم حســن را 
اعلام کرده اند و در شرایطی که تیم های العربی 
و الغرافــه از جــذب مدافع قطــری منصرف 
شده اند، همچنان مسئولان باشگاه الوکره به 
دنبال خرید عبدالکریم حسن هستند. در این 

مسیر، پیشــنهاد اولیه سرخ پوشان پایتخت، 
پرداخــت ۱.5 میلیــون دلار بــرای صدور 
رضایت نامه مدافع قطری بــود که حالا گفته 
می شود بعد از رایزنی های انجام شده این رقم 
به ۱.۳ میلیون دلار تقلیل پیدا کرده و طرفین 

در آستانه توافق نهایی هستند.

تفاهم نامه ای که به زودی امضا می شود
سرخ پوشــان پایتخــت در شــرایطی روز 
گذشــته با افزایش ســقف بودجه مخالفت 
کردند که از انتقال عبدالکریم حسن حدود 
۷0 میلیارد تومان عایدی شــان خواهد شد 
و این رقم به ســقف بودجه پرسپولیس هم 
اضافه خواهد شــد. گفته می شــود با توجه 
آنکــه توافقات در مرحله نهایی شــدن قرار 
دارد، احتمالاً  طــی روزهای آتی تفاهم نامه 
لازم تنظیم و میان دو باشــگاه پرسپولیس 
و الوکــره به امضا می رســد تا بــا پرداخت 
۱.۳ میلیــون دلار، عبدالکریــم حســن 
از پرســپولیس جدا شــود و بــرای امضای 
قراردادی ۳ ســاله پای میز مذاکره نهایی با 

مدیران باشگاه قطری بنشیند.

جانشین عبدالکریم خارجی است
مسئولان باشگاه پرسپولیس حالا در حالی 
موافق فروش عبدالکریم حســن شــده اند 
و درآمدزایی چشــمگیری هــم از این راه 
دارند که بایــد جای خالــی او را در ترکیب 
تیم شــان پر کنند؛ به ویژه آنکه علی نعمتی 
هم از پرسپولیس جدا شده و محمدمهدی 
احمدی، تنها مدافع چپ تخصصی حاضر در 
فهرست پرسپولیس اســت. در شرایطی که 
گفته می شــود وحید امیری هــم می تواند 
در پســت دفاع چــپ برای سرخ پوشــان 
به میــدان برود امــا پرسپولیســی ها قصد 
دارند بعد از نهایی شــدن انتقال عبدالکریم 
حســن، از مبلغ دریافتی بابت صدور هزینه 
رضایت نامــه او بــرای جــذب مدافع چپ 
خارجی هزینه کنند و به نظر می رســد طی 
روزهای آتــی مذاکــرات در زمینه تقویت 
ســمت چپ خــط دفاعــی پرســپولیس 

جدی تر دنبال خواهد شد.

خریدار  ســرمربی پرســپولیس از عملکرد بازیکنان 
جوان این تیم در تمرینات پیش فصل رضایت کامل دارد 
تا احتمالا تصمیم متفاوتی برای پیدا کردن ترکیب اصلی 

در هفته های ابتدایی لیگ برتر فصل آینده بگیرد.
 تمرینات پیش فصل پرسپولیس زیر نظر خوان کارلوس 
گاریدو سرمربی جدید این تیم در حالی پیگیری می شود 

که طبق درخواست کادرفنی این تیم بازیکنان منتخب 
رده های جوانان و امید در تمرینات بزرگســالان شرکت 

می کنند.
عملکرد آنها در جریــان تمرینات و بازی دوســتانه روز 
گذشته مقابل منتخب آکادمی باشگاه تمجید کادرفنی 
جدید سرخپوشان را به همراه داشته است تا گاریدو روی 

بازیکنانی همچون حســین حاجی زاده، علیرضا عنایت 
زاده و سمیر حبوباتی و… برنامه ریزی کند.

گاریدو تصمیم دارد بازیکنان جــوان را بیش از پیش به 
جمعه نفرات اصلی اضافه کند تــا در صورت نیاز بتوانند 

برای پرسپولیس بازی کنند.
او قرار اســت این نفرات را در اردوی هلند نیز همراه ببرد 

اما باید دید روادید انها صادر خواهد شد یا آنها مهم ترین 
بخش از تمرینات تاکتیکی را از دست خواهند داد.

آنچه مشــخص اســت گاریدو فعــلا توجهی به اســم 
بازیکن های پرسپولیس در تمرینات نداشته و قصد دارد 
تمام بازیکنان را برای رفعت نیازهای فنی مورد بررســی 

قرار دهد.

دولت چهاردهم به حوزه دیپلماسی فرهنگی 
توجه کند

ادامه از صفحه قبل
ایران اســلامی دارای ظرفیت هــای ارزشــمند در حوزه های مختلف 
می باشد که به برخی از آنها اشاره می شود. ظرفیت های ارزشمند ایران 
در حوزه گردشگری با توجه به منابع و ذخایر صنعت گردشگری که جز 
۱0 کشور برتر در این حوزه می باشــد. ظرفیت های ارزشمند ایران در 
حوزه شــرکت های دانش بنیان و پارک های علم و فناوری که می تواند 
ایران را به قطب ســرمایه گذاری در حوزه دانــش بنیان ها در منطقه 

تبدیل نماید.
ظرفیت های ارزشمند ایران در حوزه بهداشــت و درمان و رتبه برتر در 
گردشگری ســلامت در حوزه های مختلف درمان شامل ظرفیت های 
ارزشمند ایران در حوزه ترانزیت کالا و خدمات، ظرفیت های ارزشمند 
ایران در حوزه ســرمایه گذاری های متنوع در کمربند سرمایه گذاری 
مکران و مناطق آزاد تجــاری، ظرفیت های ارزشــمند ایران در حوزه 
اقتصاد فرهنگ و هنر تولید فیلم و ســریال؛ آثار موســیقی؛ هنرهای 
تجســمی؛ کتاب و صنایــع دســتی و.....، ظرفیت های ارزشــمند در 
حوزه های فناوری های نوین و ظرفیت های اقتصادی، تجاری، صنعتی 
و کشاورزی است.اما این ظرفیت ها در درون کشــور قفل شده و کمتر 
به دنیا معرفی شــده؛ البته ضرورت توجه به رفع مشــکلات داخلی از 
حوزه های زیر ســاختی و قوانین و مقررات گرفته تا حمایت و سرمایه 
گذاری ملی قطعاً مهم اســت اما نکته مهمتر گره زدن این ظرفیت ها به 
زنجیره های اقتصادی و بازرگانی جهان و حضور در برابر چشم جهانیان 
و شــناخت جهان؛ ملت ها؛ دولت هــا و افکار عمومی و مــردم جهان و 
سرمایه داران و ســرمایه گذاران از این ظرفیت هاست و این مهم اتفاق 
نمی افتد مگر از طریق دیپلماسی فرهنگی و عمومی و ایجاد ظرفیت در 
دستگاه دیپلماسی فرهنگی و عمومی کشور برای معرفی ظرفیت های 
کشــور در عرصه بین الملل بزبان روز و با اقتضائات کشورهای هدف و 
همچنین توجه خاص و الزام آور به قرارگاه دیپلماســی فرهنگی و بهره 
مندی حداکثری از فناوری های نوین در حوزه دیپلماســی فرهنگی و 
توسعه روایت نگاری صحیح از ظرفیت های کشور در حوزه های مختلف 

و عرضه این روایت به افکار عمومی و تخصصی جهان.
بنابراین دولت چهاردهم در راســتای توســعه مناســبات اقتصادی و 
سیاســی با جهان و تأمین منافع ملی و رفاه و آسایش ملت و توسعه نگاه 
عزت آفرین به ایران اســلامی و ایرانیان می بایست به حوزه دیپلماسی 
فرهنگی به عنوان پیشــران توســعه مناســبات اقتصادی و سیاسی 
و روایتگــری صحیح، بــرزو، کارآمد و مؤثــر از ظرفیت های جمهوری 
اســلامی ایران توجه و عنایت لازم را داشته باشــد و سازمان فرهنگ و 
ارتباطات اســلامی را به عنوان گرانیگاه توســعه مناسبات بین المللی 

مورد توجه قراردهد.

یک مهاجم، جانشین جعفر و شاید علی کریمی؛ 
نیازمندی های استقلال چیست؟

استقلال برای حضوری قدرتمندانه در فصل جدید نیازمند جذب چند 
بازیکن در پست های مختلف اســت تا بتواند ماموریت نیمه تمام فصل 
قبل را تمام کند.چیزی تا شــروع فصل جدید فوتبال ایران باقی نمانده 
و تیم ها کم کم لیست خود را با جا به جایی های اندک باقی مانده تکمیل 
می کنند و با جدیــت بیش تری به انجام دیدارهــای تدارکاتی و برپایی 
اردوهای پیش فصل می پردازند. تیم فوتبال استقلال نیز با هدایت جواد 
نکونام به دنبال این است تا ماموریت نیمه تمام فصل پیش را تمام کند و 
در همین راستا شاهد تغییرات قابل توجهی بوده ایم. تغییراتی که نباید 
پایان یافته قلمدادش کرد و طی روزهای آتی ممکن است ادامه دار باشد. 

مهاجم
در حال حاضر گوســتاوو بلانکو و مهــرداد محمدی تنهــا مهاجمان 
اســتقلال برای فصل جدید هستند که حضورشــان در این تیم قطعی 
اســت و آینده کاری پیمان بابایی و آرمان رمضانی در جمع آبی پوشان 
پایتخــت در هالــه ای از ابهام قرار دارد. شــنیده می شــود خرید یک 
مهاجم، اولویت اصلی مدیریت باشــگاه در روزهای باقی مانده تا شروع 
فصل جدید به حســاب می آید. با توجه به در دســترس نبودن مهاجم 
درجه یک داخلی، احتمالا گزینه مدنظر آبی ها برای تقویت خط حمله 

یک بازیکن خارجی خواهد بود.

مدافع چپ
سرباز شدن ابوالفضل جلالی باعث شد تا اســتقلال برای پر کردن جای 
خالی او به سراغ میلاد زکی پور برود. اما حالا در صورت جدایی احتمالی 
جعفر ســلمانی، آبی ها باید به فکر جذب یک فول بک یا وینگ بک چپ 
دیگر باشــند. بازیکنی که بتواند در موقع لزوم جای خالی زکی پور را پر 
کند و نقش بازیکن آلترناتیو را در این پســت ایفا کنــد. در صورت عدم 
توافق با گزینه جدید، احتمال تمدید قرارداد سلمانی دور از ذهن نیست.

هافبک مرکزی
دیگر پستی که استقلال در آن نیاز به خرید بازیکن دارد، پست هافبک 
مرکزی اســت. جواد نکونام به دنبال بازیکنی است که بتواند هم نقش 
یک هافبک تدافعــی را به خوبی بــازی کند و هم یک بازی ســاز قابل 
باشد. در صورت پیدا نشــدن بازیکنی با این مشخصات، احتمالا یا یک 
هافبک بازی ســاز یا یک هافبک تدافعی به خدمت گرفته می شود. طی 
چند روز اخیر نام علی کریمی بســیار در رسانه ها شــنیده شده است. 
بازیکن تیم کایسری اسپور مورد توجه کادرفنی استقلال است تا بتواند 
با حضورش جای خالی مهدی مهدی پور را پر کند و در امر بازی ســازی 
نیز کمک حال تیمش باشد. باید دید این هافبک خوش فکر بار دیگر به 

فوتبال ایران و باشگاه استقلال بازخواهد گشت یا خیر.
هنوز زمان قابل توجهی تا شــروع فصــل جدید باقیســت و باید دید 
جا به جایی های اســتقلال مربوط به همین چند پســت می شــود یا 

تغییرات غیر قابل پیش بینی ای در راه خواهد بود.

رضایت گاریدو از بازیکنان جوان پرسپولیس آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مهدی نظری به وکالت از خانم شهناز ابراهیمی به شماره وکالت 11865 مورخ 1392/10/19 دفتر اسناد رسمی 
127 کرمانشاه با تقدیم دو برگ استشهادیه مصدق شده دفترخانه 111 کرمانشاه مدعی است که سند مالکیت 
ششدانگ پلاک ثبتی 4687 فرعی از 19 اصلی واقع در بخش ثبتی 3 حومه کرمانشاه که به نام عیسی بابایی به شماره 
سریال 795170 طی ثبت و صفحه 432 دفتر 3/76 صادر و تسلیم گردیده که مع الواسطه طی سند بشماره 82505 
مورخ 1386/09/17 دفتر اسناد 29 کرمانشاه به خانم شهناز ابراهیمی انتقال قطعی گردیده که در اثر سهل انگاری 
سند اولیه مفقود شده است لذا مراتب طبق ماده _120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه فرد 
یا افرادی مدعی انجام معامله یا وجود سند مالکیت در نزد آنان باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت 10 روز مراتب را 
به این اداره اعلام دارند در غیر اینصورت نسبت به صدور سند مالکیت طبق مقررات اقدام و سند مالکیت اولیه از درجه 

اعتبار ساقط و ابطال خواهد شد . اقدام : قامشلو
 فرشاد نادری مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو از طرف آیت اله زارع 



اصفهان-مریم مومنــی مدیرعامل ذوب 
آهن اصفهان گفت: برای دســتیابی ذوب آهن به 
سودآوری و در راستای نامگذاری امسال با عنوان 
جهش تولید با مشــارکت مردم که به تدبیر مقام 
معظم رهبری صورت گرفت، برای امسال، تولید 

۳ میلیون و ۲۰۰ هزار تن برنامه ریزی شده است.
مهدی کوهی در مجمع عمومی عادی ســالیانه 
ایــن مجتمع عظیــم صنعتی برای ســال مالی 
منتهی به ۲۹ اسفندماه ۱۴۰۲ گفت: در واپسین 
روزهای سال گذشته در راستای اصلاح ساختار 
مالی این مجتمع عظیم صنعتی، افزایش سرمایه 
از محل تجدید ارزیابی دارایی ها )طبقه زمین( و با 
اخذ مجوزهای لازم از ســازمان ها و دستگاه های 
اجرایی ذیربط در کشــور و همچنین با تصویب 
هیأت مدیره، به عنوان یک اقــدام تحولی و یک 
موفقیــت بــزرگ در کارنامــه کاری ذوب آهن 

اصفهان ثبت شد.
وی با بیان اینکه اصلاح ســاختار مالی شــرکت 

ذوب آهن همچنان اســتمرار دارد افزود: افزایش 
سرمایه انجام شده، بازار ســهامداری ذوب آهن 
اصفهان را به شــدت ســر زنده و شــاداب کرد و 
فضای بســیار خوبی برای تولید و توسعه در این 
مجتمع بزرگ گشوده شده است و در سال جاری 
نیز افزایش ســرمایه از محل آورده و مطالبات را 
انجام می دهیــم که خدمت ســهامداران اطلاع 
رسانی می شود. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در 
ادامه، برنامه های تحولی ذوب آهن اصفهان برای 
۳ سال آینده را اصلاح ساختار مالی، تأمین پایدار 
مواد اولیه، تولید با رویکرد اقتصادی، بهره وری و 
کاهش نرُم مصارف و ضایعات، تعریف پروژه های 
توســعه ای و دانــش بنیان، مدیریــت اثربخش 
هزینه ها، کاهش بهای تمام شــده و بازمهندسی 

برنامه های راهبردی فروش برشمرد.
کوهی افزود: چون ذوب آهن اصفهان به ســمت 
تولید محصولات صنعتی همچــون تولید ریل، 
تیرآهن های بال پهن و آرک های معدنی می رود 

فروش این محصــولات نیازمند بازمهندســی 
برنامه های راهبردی فروش و بازاریابی است.

وی اظهار داشــت: ذوب آهن اصفهــان به عنوان 
پیشران توسعه راه آهن سراسری و متروی کلان 
شهرها، سال گذشته گواهی تولید انحصاری ریل 
را از وزارت صمــت دریافت نمــود و لذا ریل ملی 
بدون ترک تشریفات در اختیار راه آهن سراسری 

و متروی کلان شهرها قرار می گیرد.
مهدی کوهــی افزود: ریل تولیــدی این مجتمع 
عظیم صنعتی بر اساس اســتاندارد روز دنیا هم 
اکنون در خطــوط راه آهن کشــور مانند میانه 
– اردبیل، همدان – ســنندج، چابهار – زاهدان، 
رشت – کاسپین و… و همچنین خطوط متروی 
کلان شهرها مانند مشهد، تهران، تبریز و اصفهان 

نصب شده است.
وی افــزود: ریــل ســخت نیــز از جمله ســایر 
محصولات تولیدی ذوب آهن اصفهان اســت که 
۲۵۰ تــن از این محصول به متروی کلان شــهر 

مشهد تحویل داده شد و ســایر محورهای ریلی 
کشــور نیز در حال مذاکره با این مجتمع عظیم 
صنعتی هســتند. همچنین پالایشگاه اصفهان 

و برخی از شــرکت های معدنی مانند گل گهر نیز 
در این خصوص بــا ذوب آهن اصفهان تفاهم نامه 

منعقد کردند

کرمانشــاه -حســنا فخارزاده  مدیــر کل تامین 
اجتماعی اســتان کرمانشــاه اظهار کــرد، در حال حاضر 
۸۲۰ هزار نفر در استان تحت پوشش تامین اجتماعی قرار 

دارند.
اســکندر کاکایی ، از تامین اجتماعی به عنوان بزرگترین 
نهــاد بیمه گر ایران یاد کرد که با تحت پوشــش داشــتن 
۵۴ درصد جمعیت کشــور و ۴.۵ میلیون مستمری بگیر، 
نقش بسزایی در توســعه رفاه اجتماعی دارد و گفت: طی 
۳۳ ماه گذشــته و در زمان دولت سیزدهم ۲.۵ میلیون نفر 

به بیمه شدگان تامین اجتماعی کشور اضافه شده است.
وی یکــی از اقدامات مهم دیگر دولت ســیزدهم در حوزه 

تامین اجتماعــی را پرداخــت ۲۴۳ همــت از مطالبات 
۶۰۰ همتی دولــت به تامیــن اجتماعــی در قالب اوراق 
و یا واگذاری شــرکت های ســودده اعلام کرد و ادامه داد: 
اقدامات مهم دیگری از جمله افزایش ســرمایه گذاری در 
بانک رفاه، افزایش سرمایه شســتا، افزایش پوشش بیمه 
برای بیمــاران خــاص و صعب العلاج، پوشــش زوجین 
نابارور، پوشــش ۱۳۰ قلم داروی جدیــد، بیمه تکمیلی 
مســتمری بگیران و … نیز در این ســه ســال با جدیت 

پیگیری شده است.
مدیرکل تامین اجتماعی اســتان کرمانشــاه با اشــاره به 
اقداماتی که برای شفاف سازی از ســوی تامین اجتماعی 

صــورت گرفتــه، اظهارکــرد: هم اکنــون ۵۹ خدمــت 
پرمتقاضی تامین اجتماعی به صــورت الکترونیک انجام 
می شود، به علاوه صدور نسخ نیز الکترونیکی شده و روزانه 
۱.۵ میلیون نســخه الکترونیکی در حــوزه درمان تامین 

اجتماعی در سراسر کشور صادر می شود.
کاکایی یکی دیگــر از اقدامات مهم تامیــن اجتماعی در 
راستای شفاف ســازی و کاهش مشــکلات آتی را ارسال 
پیامک برای بیمه شــدگان اجبــاری از ابتدای امســال 
دانست که در قالب آن بیمه شده از سه فاکتور مهم میزان 
دستمزد، تعداد روز و عنوان شغلی برای سوابق بیمه خود 

مطلع می شود.
وی سپس به وضعیت تامین اجتماعی در استان کرمانشاه 
نیز اشاره کرد و افزود: در حال حاضر ۸۲۰ هزار نفر معادل 
حدود ۴۰ درصد جمعیت اســتان کرمانشاه تحت پوشش 
بیمه تامین اجتماعی قرار دارند و دلیل اینکه پوشش بیمه 
در کرمانشاه نسبت به میانگین کشور پایین تر است، به دو 
عامل اصلی پایین بودن فرهنگ بیمه و همچنین صنعتی 
نبودن اســتان برمی گــردد. مدیرکل تامیــن اجتماعی 
استان کرمانشاه از روند افزایشــی بیمه شدگان در استان 
خصوصا طی دو ســال اخیر نیز اشــاره و اظهار کرد: تعداد 
بیمه شدگان اصلی اســتان از ۲۵۷ هزار نفر در پایان سال 
۱۴۰۰، به ۲۷۱ هزار نفر در پایان ســال گذشته رسید. وی 
ادامه داد: تعداد بیمه شــدگان اجباری نیز در این مدت از 
۱۴۹ هزار نفر به ۱۵۸ هزار نفر افزایش یافته است. به گفته 
کاکایی، تعداد مســتمری بگیران نیــز در این مدت از ۷۵ 

هزار نفر به ۸۸ هزار و ۵۰۰ نفر رسیده است.
وی با اشــاره به افزایش ۱۴ هزار نفری بیمه شدگان اصلی 

اســتان در دو ســال اخیر، افزود: این در حالیســت که در 
سال های گذشته هر سال تنها ۱۲۰۰ تا ۱۳۰۰ بیمه شده 

جدید در استان داشتیم.
مدیرکل تامین اجتماعی اســتان کرمانشــاه با بیان اینکه 
هم اکنــون ۳۵۰۰ نفر در اســتان مقرری بیمــه بیکاری 
دریافت می کننــد، خاطرنشــان کرد: در حوزه توســعه 
بیمه فراگیر شــامل بیمه زنان خانه دار و دانشــجویان نیز 
هم اکنون یــازده هــزار زن خانه دار و ۱۵۰۰ دانشــجوی 

استان تحت پوشش تامین اجتماعی هستند.
کاکایی تعداد کارگاه هــای فعال در حــوزه بیمه پردازی 
در اســتان را نیز ۲۱ هزار و ۵۰۰ کارگاه اعــلام کرد که از 
این تعداد تنها ۵۰۰ کارگاه بالای ۵۰ نفر هســتند و افزود: 
میزان مطالبات قطعــی ما از پیمانــکاران ۵۵۰ میلیارد و 

مطالبات برآوردی حدود ۸۵۰ میلیارد تومان است.
وی با اشــاره بــه هوشمندشــدن لیســت حــق بیمه و 
فراهم شــدن امکان پرداخت آن به صــورت آنلاین، ابراز 

امیدواری کرد این روند به کاهش مطالبات کمک کند.
مدیرکل تامین اجتماعی اســتان کرمانشــاه به وضعیت 
بیمه کارگران ساختمانی اســتان کرمانشاه نیز اشاره کرد 
و گفت: ۱۶ هزار کارگر ســاختمانی بیمه شــده در استان 

داریم و حدود پنج هزار نفر هم پشت نوبت هستند.
کاکایی با بیان اینکه بیمه کارگران جدید ساختمانی تنها 
به شرط تامین منابع مالی میسر است و فعلا منابعی در این 
زمینه تخصیص نیافته، گفت: صرفــا از محل قطع افرادی 
که کارگر نبودند و از این بیمه اســتفاده می کردند می توان 
کارگران ساختمانی جدید را بیمه کرد که آخرین بار از این 

محل۲۰۰ نفر را بیمه کردیم.

ارومیه-رحیــم جباردخت مدیر کل بنیاد مســکن 
انقلاب اســلامی آذربایجان غربی گفت: اعتبار تســهیلات 
طرح بهسازی و مسکن روســتایی در این استان با رسیدن به 

۲۳ هزار واحد، ۲ برابر شد.
علیرضا مقدم  با اشــاره به میزان تســهیلات ویژه مســکن 
روستایی اظهار کرد: سال گذشته به ۱۲ هزار واحد روستایی 
در آذربایجان غربی تســهیلات ویژه مسکن پرداخت شد که 
اعتبار این رقم امســال به ۲۳ هزار واحد تبدیل شــد و مجوز 
آن ابلاغ شده است. وی ادامه داد: تسهیلات طرح بهسازی و 
ویژه مسکن روستایی یکی از شاخص های مهم مقاوم سازی 
روســتایی اســت که با ارتقای آن ضمن بهره مندی بیشتر 
روســتاییان می توان به رقم بالاتری در میزان مقاوم سازی 

روستایی رسید.
مقدم با بیان اینکه میزان مقاوم ســازی در این استان از نرخ 

پایینی برخوردار است، افزود: در حال حاضر ۳۴ درصد خانه 
های روستایی مقاوم ســازی شــده که با برنامه ریزی های 

مهندسی در صدد رشد این نرخ تا پایان سال هستیم.
وی در خصوص تســهیلات نیز گفت: این تسهیلات با مبلغ 
سه هزار و ۵۰۰ میلیون ریال و با نرخ پنج درصدی و بازگشت 

۲۰ ساله در اختیار روستاییان قرار داده می شود.
مدیرکل بنیاد مســکن انقــلاب اســلامی آذربایجان غربی 
یادآور شد: تمامی فاقدین مسکن در روســتاها، افراد دارای 
مسکن فرسوده و افرادی که در راســتای مهاجرت معکوس 
روستایی گام برمی دارند نیز می توانند از این تسهیلات بهره 
مند شوند. مقدم با تاکید بر اطلاع رســانی ممتد و تبلیغات 
رســانه ای در خصوص مقاوم ســازی مســکن روســتایی 
گفت: متقاضیان روستایی و شــهرهای زیر ۲۵ هزار خانوار 

می توانند از این امکان بهره مند شوند.

وی با اشاره به مجموعه عملکرد حســاب ۱۰۰ امام خمینی 
)ره( افزود: این حســاب یادگاری پر ظرفیت از سمت معمار 
کبیر انقلاب برای بنیاد مسکن در خصوص مسکن محرومین 
اســت. مقدم اضافه کرد: خیرین و نیکوکاران به هر میزان از 
طریق این حساب به مســکن محرومین کمک کنند، بنیاد 
مســکن نیز موظف به افزایش اعتبار در همان میزان اســت 

تا برای مســکن محرومین و تامین مسکن نیازمندان هزینه 
شود. مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آذربایجان غربی 
اظهار کرد: اگر خیری از طریق این حساب به نیازمند خاصی 
با نام و نشــان کمک کند، بنیاد مســکن نیز به همان اندازه 
این هزینه را در کمک به ســاخت مســکن محرومین هزینه 

خواهد کرد.

کرمانشاه

آذربایجان غربی

مدیرکل تامین اجتماعی استان خبرداد:

افزایش بیمه شدگان اصلی تامین اجتماعی کرمانشاه

مدیرکل بنیاد مسکن استان:

وستایی در آذربایجان غربی ۲ برابر شد اعتبار تسهیلات مسکن ر

مدیــر کل آمــوزش فنی  گرگان-مهنازمحمدزمانی
و حرفه ای گلستان در نشســت هم اندیشی طرح سفیران 
نونهال مهارتــی  که در ایــن  اداره کل بــا حضورغیناقی 
مدیــرکل کانون پــرورش فکــری کــودکان و نوجوانان 
اســتان برگزار شــد اظهارکرد: طــرح ســفیران نونهال 
مهارتی با هدف تقویت جنبه های گوناگون رشــد زبانی، 
شناختی، اجتماعی و حســی _حرکتی کودکان و نوجوان 
با همکاری امــور بانوان و خانواده، حوزه مقاومت بســیج و 
شورای فرهنگی و اجتماعی ســازمان آموزش فنی و حرفه 
ای کشور در تابستان ســال جاری در محل ستاد سازمان، 
ادارات کل اســتان ها و دســتگاه های دولتی، خصوصی و 

نیمه خصوصی متقاضی همکاری برگزار می شود.
حمزه کرایلو افزود: طرح ســفیران نونهــال مهارتی در ۸ 
بســته مهارتی و ۴۰ دوره آموزشی توسط سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشور ویژه فرزندان کارکنان این سازمان و 

دستگاه های متقاضی برگزار می شود.
مدیرکل آمــوزش فنی و حرفــه ای گلســتان همچنین 
تاکیدکرد: اکوتوریســم کوچک، نونهــال مهارتی فناور، 
تکنســین آینده، نوآموز مهارتی شیرین، خیاط کوچولوی 
ماهر، نونهال دوســت دار مردم، نیمچه هنرمند گردشگر 
و نونهال مهارتی توانا از بســته های مهارتی این طرح می 
باشــد. غیناقی مدیرکل کانون پــرورش فکری کودکان و 
نوجوانان گلستان نیز طی سخنانی گفت: ایجاد خلاقیت، 
توانمندی، شجاعت، تقویت روحیه کار گروهی و شناسایی 
نخبگان آینــده و ایجاد زمینه اشــتغال قبــل از ورود به 

دانشگاه از نتایج بسیار مهم این طرح می باشد.
گفتنی اســت معاونین، روســای ســتادی و کارشناسان 
ادارات کل آموزش فنی و حرفه ای و کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان اســتان گلســتان در این طرح حضور 

دارند.

ساری-امیری فر   مدیرعامــل آب و فاضلاب مازندران 
گفت: طرح های مختلف آبرسانی با مشــارکت خیران در 

روستاهای محروم استان در دست اجرا است.
 بهزاد بــرارزاده به نقش خیرین در امر آبرســانی به مناطق 
محروم روستایی اشاره و تصریح کرد: برای محرومیت زدایی 
در این مناطق، مشــارکت افراد و یا مؤسســات و نهادهای 

خیریه در امر آبرسانی امری ضروری است.
برارزاده با اشــاره به کمک های خیرین برای آبرســانی به 
مناطق محروم به ویژه کم برخوردار روســتایی در دورترین 
نقاط استان گفت: نیاز به آب آشــامیدنی یکی از مهمترین 
مطالبات به حق مردم اســت کــه برای دســتیابی به آن، 

نیازمند همکاری و مساعدت نیکوکاران هستیم.
وی افزود: به منظور اســتفاده از ظرفیت خیران در اجرای 
طرح های آبرســانی، مجمع خیرین آبرســان مازندران در 
سال ۱۴۰۱ تشکیل شد و در حال حاضر طرح های مختلفی 

در نقاط روستایی کم برخوردار استان با مشارکت این افراد 
در حال اجراست.

مدیرعامل آبفای مازندران با اشــاره بــه برگزاری همایش 
خیران آبرســان اســتان در شهر ســاری تصریح کرد: این 
همایش روز چهــارم مرداد مــاه در ســالن همایش اتاق 

بازرگانی استان برگزار خواهد شد.
برارزاده با اشــاره به کمک های خیرین برای آبرســانی به 
مناطق محروم به ویژه کم برخوردار روســتایی در دورترین 
نقاط استان گفت: نیاز به آب آشــامیدنی یکی از مهمترین 
مطالبات به حق مردم اســت کــه برای دســتیابی به آن، 

نیازمند همکاری و مساعدت نیکوکاران هستیم.
برارزاده ضمن دعوت از خیران برای حضور در این همایش 
ادامــه داد: امیدواریم بــا تعامل، همفکری و هــم افزایی با 
خیران بتوانیم خدمات شایســته ای را به هــم وطنان ارائه 

دهیم.

گلستان مازندران
با هدف تقویت جنبه های گوناگون رشد کودکان و نوجوان صورت گرفت؛

ح سفیران نونهال مهارتی در گلستان  اجرای طر
مدیرعامل آب و فاضلاب استان خبر داد؛

وستایی با حمایت خیران در مازندران ح های آبرسانی ر اجرای طر

مدیرعامل شرکت مطرح کرد؛

تحقق جهش تولید و تداوم اصلاح ساختار مالی، اولویت های ذوب آهن 

در پائین دست سدهای استان،

 بیش از 37 هزار هکتار اراضی کشاورزی کردستان
  از دیم به آبی تبدیل می شوند

سنندج-فاطمه ملایی مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان کردستان 
اظهار داشــت: با هدف ایجاد اشــتغال، افزایش تولید محصولات کشــاورزی 
و مهاجرت معکــوس، در حال حاضر بیــش از ۲۰ هزار هکتار شــبکه آبیاری و 
زهکشی پایاب سدهای استان در حال بهره برداری یا اتمام و رفع نواقص هستند 

که این رقم در سنوات آتی نیز افزایش خواهد یافت. 
 آرش آریانژاد گفت: یکی از اهداف ســاخت سدهای اســتان، تأمین آب پایدار 

اراضی کشاورزی پائین دست این سدها و تبدیل آن ها از حالت دیم به آبی است.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای کردستان، با اشــاره به اینکه توسعه استان بر 
پایه کشاورزی تعریف شده، خاطرنشــان کرد: در حال حاضر میزان بیش از ۲۰ 
هزار هکتار از اراضی پائین دست سدهای استان کردستان، در حال  بهره برداری 

یا اتمام و رفع نواقص جهت تحویل به سازمان جهاد کشاورزی استان، است.
وی افزود: با توجه به برنامه ریزی های جامع صورت گرفته و در صورت تخصیص 
اعتبارات مناســب، حدود ۱۷ هزار هکتار مانده اراضی پایاب سدهای کردستان 
نیز به آبی تبدیل خواهند شــد که با احتساب این رقم مجموعاً میزان سی وهفت 

هزار و ۸۷۰ هکتار از اراضی پائین دست سدهای استان به آبی تبدیل می شوند. 
آریانژاد در ادامه گفت: باتوجه به هماهنگی های بعمــل آمده مابین وزارت نیرو 
و وزارت جهاد کشاورزی، در نظر اســت پس از بررسی کارشناسی ابعاد مختلف 
موضوع، تا سقف یکصد هزار هکتار از شبکه های آبیاری و زهکشی اراضی پایاب 

سدهای استان  از دیم به آبی تبدیل شود.
وی بهره برداری بیش از پیش از شــبکه های آبیاری و زهکشی سدهای گاران، 
امیرآباد و رمشت را در سال جاری در دســتور کار این شرکت دانست و گفت: در 
راستای تحقق مطالبات مردم شریف شهرستان های مریوان و کامیاران، در سال 
گذشــته میزان ۲ هزار و ۷۰۰ هکتار از اراضی پائین دست سد گاران مریوان آبی 
شده و امسال نیز یک هزارو ۹۰۰ هکتار از این اراضی تحت پوشش شبکه آبیاری 

و زهکشی، قرار می گیرند.
آرش آریانژاد افزود: در شهرســتان کامیاران نیز شــبکه های آبیاری و زهکشی 
پایاب سدهای امیرآباد و رمشت در سال جاری تا سقف یک هزار و ۱۰۰ هکتار از 

دیم به آبی تبدیل و به مجموع اراضی آبی استان کردستان، اضافه خواهند شد.

ح جهادی نظافت، پاکسازی و رفع نواقص   اجرای طر

محلات شهرك فرزان شهرقدس
شهرستان قدس-کیایی سرپرســت معاونت خدمات شهری شهرداری 
قدس از اجرای طرح جهادی نظافت، پاکســازی و رفع نواقص محلات شهرک 
فرزان در منطقه ۲ شــهرقدس با اجرای اقداماتی از قبیل نظافت و رفت و روب 
معابر، شستشــو و لایروبی انهار و شبکه هدایت آب های ســطحی، تسطیح و 
نخاله برداری، پاکســازی مخازن زباله، مرمت و بازسازی دریچه های فاضلاب، 

طعمه گذاری جهت امحای جانوران مضر و... خبر داد.
 مرتضی شاملی با تسلیت ایام عزاداری شهادت حضرت اباعبدالله الحسین)ع( 
گفت: با تاکید مهندس شهلی شــهردار محترم قدس، پس از پایان ایام تاسوعا 
و عاشورای حسینی، رفت و روب و نظافت به صورت گروهی و جهادی در همه 

محلات شهر در حال انجام است.
وی افــزود: از اقدامات نیروهای پرتــلاش خدمات شــهری در طرح جهادی 
نظافت و پاکســازی محلات می توان به نظافت و رفت و روب معابر، شستشــو 
و لایروبی انهار و شــبکه هدایت آب های ســطحی، تســطیح و نخاله برداری، 
پاکسازی مخازن زباله، تعمیر و بازســازی دریچه های فاضلاب، طعمه گذاری 
با هدف امحای جانوران مضر و... در نقاط مختلف شهر به صورت گروهی اشاره 

کرد.
سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری قدس بیان کرد: تمامی خدماتی 
که شهرداری به مردم ارائه می کند در قالب شــهری پاکیزه نمود پیدا خواهد 
کرد. در همین راستا، از شــهروندان گرامی تقاضا می شــود با عدم رهاسازی 
و انباشــت نخاله و زباله، خدمتگــزاران خود در مدیریت شــهری را در حفظ 

پاکیزگی محیط شهری یاری نمایند.

ون   انتخاب مدیر عامل شرکت نفت و گاز کار
به عنوان مدیر ارزش آفرین در عرصه اقتصاد کشور

اهواز -محمد مجدم شــرکت بهره برداری نفــت و گاز کارون در دومین 
دوره جشــنواره ملی حکمت به عنوان یکی از ۵ شــرکت برتر کشور در حوزه 
ترویج تولید ملی،ارتقاء کیفیت و ترویج مصــرف کالای داخلی قرار گرفت و از 
مدیر عامل این شرکت نیز به عنوان مدیر ارزش آفرین در عرصه اقتصاد کشور 

تقدیر شد.
به گزارش خبرنگار خریدار به نقل از روابط عمومی شــرکت نفت و گاز کارون، 
دومین دوره جشنواره ملی حکمت )حمایت از کالای ایرانی،میعاد ملی، تولید 
داخلی( در راستای سیاســت های ابلاغی اقتصاد مقاومتی و تحقق شعار سال 
در تاریخ ۱۸ تیرمــاه ۱۴۰۳ در مرکز همایش های بین المللی صدا و ســیمای 
جمهوری اســلامی ایران برگزار گردید که شــرکت بهره بــرداری نفت و گاز 
کارون در بین ۴۴ شــرکت دولتی و خصوصی از سراسر کشور به عنوان یکی از 
۵ شــرکت برتر ایران در حوزه ترویج تولید ملی، ارتقاء کیفیت و ترویج مصرف 
کالای داخلی شناخته شد و از مهندس حسن شــهروئی به عنوان مدیر ارزش 

آفرین در عرصه اقتصاد کشور تقدیر بعمل آمد.
رویــداد حکمت با حضور تلاشــگران عرصــه تولید کشــور و حمایت وزارت 
صمت،ارتباطات،مراکز علمی و برخی دســتگاه های اجرایی کشور با موضوع 
بررســی فرصت ها و تهدیدهای تحقق رونق تولید با محورهای ترویج مصرف 
کالای داخلی و ارتقای کیفیت و رقابت پذیری در تولید ملی، بررســی الزامات 
اقتصاد عدالت محور مردم پایه و نقش آن در تحقق اقتصاد مقاومتی و شــیوه 

مقابله با تحریم های اقتصادی و تبدیل تهدید به فرصت برگزار شد.
شــرکت بهره برداری نفت و گاز کارون با ظرفیت تولید روزانــه افزون بر یک 
میلیون بشــکه نفت خام بزرگ ترین تولید کننده نفت و گاز کشــور است که 
با راهبری میادین تحت سرپرستی ۲۷ درصد نفت کشــور را تولید نموده و از 
تامین کنندگان اصلی خوراک پالایشــگاه ها صنایع پتروشیمی و شرکت ملی 
گاز است که در کنار رسالت خطیر تولید، در حمایت از تولید کنندگان داخلی 
استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان و تعامل با مراکز علمی و پژوهشی 

نیز پیشگام می باشد.

در مانور جهادی وصول مطالبات امور برق شمال انجام شد؛

کشف ۹ دستگاه رمز ارز و جمع آوری انشعاب های 
غیر مجاز 

کرمانشاه -حســنا فخارزاده مدیر امور برق شــمال کرمانشاه گفت: در 
مانور جهادی وصول مطالبات در امور برق شــما تعداد ۹ دســتگاه رمز ارز غیر 

مجاز و تعدادی انشعاب غیر مجاز کشف گردید.
مهندس محمد احمدیان اظهار داشــت: اســتفاده غیرمجاز از انرژی برق یکی 
از چالش های جدی شــرکت توزیع نیروی برق اســت که صدمات و خسارات 
قابل توجهی به شبکه برق وارد می کند که در این راســتا مانور امور برق شمال 

کرمانشاه نیز انجام گرفت.
وی گفــت: انشــعابات غیرمجاز و رمــز ارزهــای غیرمجاز علاوه بــر تحمیل 
هزینه های سنگین به شبکه برق، موجب اخلال در نظم توزیع برق و افت ولتاژ 
در مناطق مسکونی می شوند و چون به صورت غیر استاندارد به شبکه وصل می 
شوند، برق حالت نوسان پیدا می کند که این نوسان منجر به سوختگی و آسیب 

به وسایل برقی مشترکان می شود.
مدیر امور برق شــمال شــهر کرمانشــاه بیان داشــت: جمع آوری انشعابات 
غیرمجاز به صورت مداوم در دســتور کار قرار دارد اما امروز شــنبه ۳۰ تیرماه 
مانوری به صورت ویژه با حضور اکیپ جمع آوری انشــعابات غیرمجاز و نیروی 

انتظامی انجام شد تا مراکز غیرمجاز در امور مرکز کرمانشاه جمع آوری گردد.
وی افزود: در جریان برگزاری این مانور چندین انشــعاب غیر مجاز در شــمال 
شهر کرمانشاه جمع آوری شد و همچنین ۹ دستگاه ماینر غیر مجاز نیز کشف 

و ضبط گردید.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ:
قبض برق ۴۰۰ هزار مشترک تهرانی در خردادماه 

رایگان شد
 مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ گفت: بیش از 400 
هزار مشــترک خانگی پایتخت از ابتدای خردادمــاه به دلیل همکاری 
مناسبی که داشــته اند، مشــمول پاداش ۱00 درصدی شده و قبوض 

مصرفی آنان رایگان شده است.
»کامبیز ناظریان« میزان همراهی مشترکان بخش خانگی شهر تهران 
را در اجرای برنامه های مدیریت مصرف برق بســیار شایسته دانست و 
افزود: از مجمــوع 2 میلیون و 500 هزار صورت حســاب خانگی صادر 
شده در شهر تهران از ابتدای خردادماه، بیش از یک میلیون و ۱50 هزار 
صورت حساب یعنی حدود 4۶ درصد، مشمول پاداش ناشی از کاهش 
مصرف برق نسبت به دوره مشابه سال گذشــته شده اند و رقمی بالغ بر 
45 میلیارد تومان پاداش بر روی قبوض این دســته از مشترکان اعمال 
شده است.وی با اشــاره به اینکه بنا بر اعلام مرکز ملی مدیریت بحران 
سازمان هواشناســی، دمای هوا در تیرماه امسال ۱.۳ درجه از متوسط 
۳0 ساله کشور گرم تر بوده است، ادامه داد: هر یک درجه افزایش دمای 
هوا، مصرف برق شــهر تهران را حدود 200 مگاوات افزایش می دهد و 
در شرایط فعلی شاهد آن هســتیم که با استقرار گنبد گرمایی در غرب 
آسیا، خاموشی های گسترده ای در شــبکه برق کشورهای منطقه رخ 
داده و حتی برخی از همسایگان ایران اقدام به انتشار جداول خاموشی 

کرده اند.
مدیر عامل توزیع بــرق پایتخت با بیــان اینکه پیش بینی می شــود 
بیشــترین نیاز مصرف برق پایتخت به عدد پنج هــزار و 800 مگاوات 
افزون شود، گفت: در شــهر تهران با تدابیری که از سال گذشته اتخاذ 
شده است و به کارگیری فناوری های نوین و سامانه های هوشمند رصد 
و پایش شبکه توزیع انرژی که برای نخســتین بار در کشور انجام شده 
است، تاکنون شرایط مناسبی برقرار بوده و توانسته ایم با افتخار، تامین 
کننده برق مورد نیاز هموطنان تهرانی و مشــترکان خود باشیم و این 
مهم علاوه بر تلاش های کارکنان این شــرکت بــا همراهی و همدلی 

مشترکان و شهروندان تهرانی میسر شده است.
ناظریان خاطرنشان کرد: بیش از ســه هزار و 500 نیروی کارشناسی و 
عملیاتی به صورت 24 ساعته در تلاش هستند تا شبکه توزیع برق شهر 
تهران پایدار بوده و کوچک ترین اختلالی در تامین برق پایتخت ایجاد 
نشود و این مهم و دســتاوردهای حاصل شده تاکنون و در شرایط فعلی 

در حقیقت، افتخاری بسیار بزرگ برای صنعت برق کشور است.
وی، متوسط میزان همراهی ادارات و دستگاه های اجرایی شهر تهران 
در مدیریت بار شــبکه در ســاعات اوج مصرف را حدود ۱20 مگاوات 
دانســت و با بیان این که این رقــم قابل افزایش به عــدد ۱50 مگاوات 
است، با قدردانی از ادارات همکار، از مسئولان سایر اداراتی که تاکنون 
همراهی مناسبی نداشته اند درخواســت کرد از ظرفیت های سازمان 
خود برای مدیریت مصرف برق در ســاعات اوج بار میــان روز و تحقق 

رسالت ملی تامین برق کشور استفاده کنند.
مدیر عامل توزیع بــرق پایتخت، هفته جاری و هفتــه آینده را با توجه 
به پیش بینی های سازمان هواشناسی کشــور مبنی بر افزایش بسیار 
زیاد دمای هوا در ســطح منطقه، ایامی بسیار حســاس از منظر تامین 
برق دانســت و افزود: اگرچه همه ارکان صنعت برق کشور برای تامین 
برق مورد نیاز بسیج شده اند، اما در شــرایطی که کشورهای منطقه با 
زیرساخت های بســیار قدرتمند در حوزه برق از تامین انرژی مصرفی 
خود عاجز شده و مجبور به ارائه جداول خاموشی شده اند این انتظار می 
رود که هموطنان ما نیز با همراهی تمام قد، همراه و پشــتیبان خادمان 
خود در مجموعه صنعت برق کشور بوده و با صرفه جویی حداکثری در 

مصرف برق به گذر از این دوران بسیار سخت کمک کنند.

وش ارز اربعین از طریق شعب منتخب  فر
 ۷ بانک عامل

زائران اربعین می توانند از هفتم مردادماه تا ســوم شــهریورماه به دو 
صورت آنلاین و حضوری بــرای خرید ارز اقدام کنند کــه برای هر زائر 

اربعین 200 هزار دینار اختصاص یافته است.
 بر اســاس اعلام بانک مرکزی از هفتــه آینده )۷ مرداد( تا روز ســوم 
شــهریور ماه عملیات فروش ارز زیارتی به زائران اربعین انجام می شود 
که نرخ ارز بر اســاس نرخ مرکز مبادله ارز و طلای ایران خواهد بود و ۷ 
بانک ملی، سپه، ملت، تجارت، صادرات، پارسیان و پست بانک عاملیت 
فروش ارز را بر عهده دارند.زائران از شــعب منتخب بانک ها در شهرها و 
روستاها می توانند تا 200 هزار دینار دریافت کنند؛ همچنین دریافت 
ارز اربعین منافاتی با ارز مسافرتی ندارد و زائران می توانند همزمان ارز 

مسافرتی را دریافت کنند.

روش های خرید ارز اربعین 1403
فروش ارز اربعین امسال نیز به دو شیوه آنلاین و حضوری است؛ همچنین 
زائران می توانند از طریق ۶ ســکوی فعال برای خرید ارز اقدام کنند.بانک 
مرکزی هر ســال برای مدیریت بازار ارز، لیست شــعب عرضه ارز اربعین 
را اعلام می کند و متقاضیــان می توانند برای دریافــت ارز اربعین به این 
بانک ها مراجعه کنند. برای ســهولت بیشــتر، امکان خرید ارز اربعین از 

طریق سامانه های اینترنتی بانک های تعیین شده نیز وجود دارد.

شرایط خرید ارز اربعین
متقاضیان برای خرید ارز اربعین باید ابتدا سامانه سماح ثبت نام کنند و 
ثبت نام آنها حتماً با موفقیت انجام شده باشد. ثبت نام در این سامانه از 

روز ۱۷ تیرماه، همزمان با نخستین روز محرم آغاز شده است.
ارز اربعین به افراد بالای 5 ســال تعلق می گیرد و برای دریافت ارز باید 
مدارک و پاسپورت همراه زائران باشد. افراد بالای ۱8 سال هم باید یک 

سیم کارت داشته باشند.
دریافت ارز اربعین تداخلی با سهمیه ارز مسافرتی ندارد.

افراد برای خرید حضوری ارز اربعین باید به شــعب منتخب بانک های 
عامل مراجعه کنند، اما اعلام شده که امسال ضرورتی به افتتاح حساب 
برای دریافت ارز نیست. متقاضیان در بحث خرید ارز به صورت آنلاین 
هم بعد از احراز هویت، مبلغ ریالی ارز را واریز کرده و با مراجعه به شعبه 

در همان روز ارز مورد نیاز خود را دریافت می کنند.
برای خرید ارز زیارتی اربعین، داشتن موارد زیر الزامی است:

کارت ملی و شناســنامه )در رابطه با زائران بین 5 تا ۱5 سال باید اصل 
شناسنامه به جای کارت ملی ارائه شود.(

کارت بانکی
شماره تلفن )سیم کارت باید به نام متقاضی باشد.(

سرپرستان خانوار که به همراه خود قصد سفر به کربلا دارند، می توانند 
برای خرید ارز اربعین با در دســت داشــتن مدارک شناســایی خود و 

اعضای خانواده به شعب بانکی مراجعه کنند.
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سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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درپی اجرای پیمان  پولی و دلارزدایی
وسیه از یک ماه  خودپردازها و کارتخوان های ایران و ر

دیگر به هم متصل می شوند
خریدار  اخیرا قرارداد پیمان پولی میان ایران و 
روسیه منعقد شد و بر اساس آن، از ابتدای شهریور 
ماه شبکه بانکی ایران به شبکه بانکی میر روسیه 
)سیستم پرداخت ملی روســیه( متصل می شود 
که بی شــک می تواند نقش مهمی در حذف دلار 
از مبادلات تجاری و بانکی میان کشورها ایفا کند.

 فردای دور دوم انتخابات ریاست جمهوری در روز 
)۱۶ تیرماه سال جاری( با سفر محمدرضا فرزین 
- رئیس کل بانــک مرکزی جمهوری اســلامی 
ایران - به روســیه، پیمان پولی میان دو کشــور، 
منعقد شــد؛ پیمانی که زمینه همکاری تجاری 
میان دو کشور را به شکل مطلوبی افزایش می دهد 
و با ایجاد یک ســاختار و شبکه بانکی جدید میان 
دو کشور، بستر دلارزدایی و حذف تدریجی دلار 
به عنوان ارز واسطه ای در مبادلات میان طرفین 

را فراهم می کند.
در این رابطه، رئیــس کل بانک مرکــزی اظهار 
کرده که قرارداد پیمان پولــی دوجانبه به منظور 
تامین )معاوضه( نقدینگی به پول های ملی برای 
تبادلات تجاری امضا شــد و بــه زودی با افتتاح 
زیر ســاخت معاملات توافقی ریــال برون مرزی 
)ریال آفشــور( در مرکز مبادله ارز و طلای ایران، 
دستورالعمل های لازم به شبکه بانکی و بازرگانان 

ابلاغ خواهد شد.
بنابراین، ســند همکاری جدیــدی در خصوص 
اقدامات مشــترک آتی به امضای رؤســای کل 
بانک های مرکزی دو کشور رســید و متعاقب آن 
یک رویکرد جدید بــرای دلار زدایــی و کاهش 

خطرات تحریمی، اتخاذ شده است.
امکان ارســال پیام اســتاندارد بانکی و توســعه 
زیرساخت پیام رسان بانکی میان دو کشور، یکی 
از اقداماتی بوده که اخیرا بســتر آن فراهم شــده 
است. همچنین یکی از الزامات مبادله بانکی بین 
ایران و روسیه، اتصال شبکه کارتی بانک های دو 

کشور به یکدیگر است.
از هفتــه اول شــهریور مســافران ایرانــی و 
روســی می توانند از کارت های بانکــی خود در 
دســتگاه های خودپرداز و کارتخوان دو کشــور 

استفاده کنند  
اتصال شبکه کارتی میر روســیه به شبکه کارتی 

ایران از هفته اول شــهریور ماه سال جاری یکی 
از بندهــای توافق نامه پولی - بانکــی میان ایران 
و روســیه اســت. به عبارتی از هفته اول شهریور 
مسافران ایرانی و روســی می توانند از کارت های 
بانکی خود هم در دســتگاه های خود پرداز و هم 
دســتگاه های کارتخوان در دو کشــور استفاده 
کنند.  بــا این توافــق نامه مبادلات دو کشــور با 
ارزهای محلی دو کشور تســهیل شده و ریسک 
و هزینه ناشــی از تبدیل ارز بــرای تجار دو طرف 

کاهش می یابد.
در این راســتا، محســن کریمی - معــاون امور 
بین الملل بانــک مرکزی - اخیــرا در یک برنامه 
تلویزیونــی در راســتای نتایج و اثــرات پیمان 
پولی میــان ایــران و روســیه اظهار کــرده که 
براســاس وضعیت تحریمی طی دو دهه گذشته، 
توانسته ایم تجربیات بسیاری کســب کرده و بر 
اساس آن از دو سال گذشــته، کار تخصصی روی 
انعقاد قرارداد و پیمان پولی میان ایران و روســیه 
آغاز شــد که با توجه به این پیمــان، ارز ثالث از 
مبادلات تجاری بین دو کشــور حذف می شــود 
و به بانک های مرکزی دو کشــور اجــازه داده تا 
واحدهای اقتصادی در مــراودات تجاری خود از 

پول های ملی خود استفاده کنند.

اتصال شبکه کارتی میر روســیه به شبکه کارتی 
ایران از هفته اول شــهریور ماه سال جاری یکی 
از بندهای توافــق نامه پولی-بانکــی میان ایران 
و روســیه اســت. به عبارتی از هفته اول شهریور 
مسافران ایرانی و روســی می توانند از کارت های 
بانکی خود هم در دســتگاه های خود پرداز و هم 
دســتگاه های کارتخوان در دو کشــور استفاده 
کنند.  معمــولا و از آنجاکه دلار و یــورو به عنوان 
ارزهای مســلط در تجارت جهانی قابلیت ایجاد 
شرایط تحریمی برای کشــورهای غیر همسو با 
سیاســت های آمریکا و اروپا را داشته و از آنجایی 
که حجم غالب تجــارت جهانــی از طریق دلار و 
یورو انجام می شــود، کنار گذاشتن دلار به عنوان 
ارز واسطه ای میان کشورهای تحریمی میتواند، 
نقش مهمی در کاهش و خنثی ســازی تحریم ها 
داشته باشــد.معاون امور بین الملل بانک مرکزی 
در این رابطــه می گوید دلار زدایــی یعنی کنار 
گذاشــتن دلار از مبادلات تجــارت خارجی و ما 
در حال کنار گذاشــتن کارکرد واســطه ای دلار 
هســتیم. رویکــرد دلار زدایی کــه باعث خنثی 
سازی تحریم ها می شود، به معنای کنار گذاشته 
واحد پول دلار به عنوان واســطه رابطه ای تجارت 

خارجی بین دو یا چند طرف تجارت، است.

انرژیشعبه  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک 8۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
۶۶۹۷۳۶۷8 -۶۶۹۷۳۷۱4

معاون بهره برداری فولاد مبارکه عنوان کرد:

به فولاد مبارکه در   محدودیت های برق اعمال شده 
ماه های خرداد و تیر سال جاری، 250 هزار تن افت 
تولید و عدم تأمین به موقع نیاز بازار و مشتریان را به 

همراه داشته است.
غلامرضا سلیمی، معاون بهره برداری فولاد مبارکه، در مصاحبه 
با خبرنگار فولاد، ضمن اعلام این خبر  و با اشاره به اینکه ادامه 
محدودیت های برق به معنای فرمان ایست به جهش تولید  
است گفت: چندین سال است مقام معظم رهبری بر تولید 
و جهش آن تأکید می نمایند و هر سال را به این نام مزین 
می سازند، اما متأسفانه شاهدیم که محدودیت های موجود در 
حوزه انرژی، خاصه ناترازی برق در تابستان و عدم تأمین گاز 

در زمستان، مانع از تحقق این راهبرد اساسی می شود.
وی با بیان اینکه متأسفانه هر سال صنایع کشور، ازجمله فولاد 
مبارکه، در فصول گرم و سرد سال با چالش های جدی تر و 
به نظر  انرژی مواجه اند، تصریح کرد:  فزاینده تری در حوزه 
می رسد اگر اقدامی هم در خصوص کنترل این ناترازی ها از 
سوی دولت محترم صورت گرفته اقدام جدی و مؤثری نبوده 

است.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه گفت: این شرکت مطابق با 
آنچه شرکت های صاحب سبک و پیشرو دنیا انجام داده اند، به 
حوزه تولید انرژی و خود تأمینی ورود کرده است و در این 
راستا طی دو سال اخیر، جهت احداث یک نیروگاه سیکل 
ترکیبی کلاس F با راندمان حدود ۶۰ درصد اقدام کرده است. 
انتظار می رفت با وارد مدار شدن این نیروگاه محدودیت های 
برق برای فولاد مبارکه کمتر شود و تولید این شرکت کمتر با 
مشکل مواجه گردد که متأسفانه علی رغم توافقات انجام شده 

با وزارت نیرو، چنین نشده است.
 وی با اشاره به توافق نامه شرکت فولاد مبارکه با وزارت نیرو 
تصریح کرد: طبق این توافق نامه قرار بود به همان اندازه که 
فولاد مبارکه انرژی الکتریکی تولید می کند و به شبکه برق 
تزریق می کند به همان میزان هم از شبکه برق تحویل بگیرد، 
اما متأسفانه با شروع فصل گرم سال و افزایش درخواست 
انرژی از سوی مصارف خانگی و برخی صنایع، تقریباً برقی از 
شبکه به فولاد مبارکه اختصاص پیدا نکرده و این شرکت تا به 
امروز از محل ۴۰۰ مگاوات برقی که در خود شرکت از محل 
نیروگاه جدید در حال تولید است، می تواند برق موردنیاز خود 

را تأمین کند.

  ممکن است شاهد التهاب بازار و افزایش قیمت ها 
باشیم

و  به موقع  توافقات  این  چنانچه  کرد:  خاطرنشان  سلیمی 
مبارکه  فولاد  در  تولید  پایداری  می شد،  انجام  به درستی 
تضمین می گردید؛ اما به دلیل عدم انجام این توافق ها از سوی 
وزارت نیرو، شاهد ناترازی برق برای فولاد مبارکه و در ادامه 
تولید سفارش های مشتریان  آن عدم  از  و پس  تولید  افت 
خواهیم بود. بعد از آن نیز ممکن است شاهد التهاب بازار و 

افزایش قیمت ها باشیم.
با بیان اینکه فولاد مبارکه در سال های قبل توانسته   وی 
بود به میزان قابل ملاحظه ای فولاد خام در شرکت تولید و 
ذخیره سازی کند، تصریح کرد: به همین دلیل طی یکی دو 
سال اخیر با تولید بهینه و تأمین به موقع بازار داخل، از ایجاد 
التهاب در بازار داخل جلوگیری شد؛ اما در سال جاری، با 
پایان یافتن این ذخایر و باتوجه به افزایش میزان ناترازی ها، 
و در  موردنیاز خط نورد گرم  تختال  نگران کاهش  به شدت 
نتیجه عدم تأمین ورق موردنیاز سفارش داده شده از سوی 

مشتریان هستیم.
به گفته معاون بهره برداری فولاد مبارکه، چنانچه تولید صورت 
نگیرد، نمی توانیم محصولی به بورس و بازار عرضه کنیم و این 
امر ممکن است برای صنایع پایین دست فولاد مبارکه و بازار، 

به لحاظ افزایش قیمت، مشکل ساز شود.
ابتدای سال جاری طی دو مرحله  از  وی خاطرنشان کرد: 
بوده ایم؛  مبارکه  فولاد  جدید  نیروگاه  از  بهره برداری  شاهد 
اما نسبت به مدت مشابه سال قبل، ناترازی ها در حوزه برق 
و اعمال محدودیت ها به فولاد مبارکه افزایش داشته و در 
نتیجه، شاهد کاهش تولید در بزرگ ترین کارخانه فولادسازی 

کشور هستیم.
سلیمی با تأکید بر اهمیت و لزوم تجدیدنظر در اختصاص 
نگاه  با  مبارکه گفت:  فولاد  ازجمله  به صنایع  برق  سهمیه 
اقتصادی و کلان، ضرر و زیان توقف خطوط تولید برای مردم 
به مراتب بیشتر از خاموشی هاست؛ خاموشی هایی در حد یک 
ساعت در شهرها به منظور کاهش مصارف خانگی می تواند 
برای مردم قابل تحمل  باشد؛ اما افزایش قیمت ورق و تورم 

ناشی از آن در صنایع بسیار نگران کننده  است.
 وی با اشاره به وجود منابع عظیم گاز در کشور بر اهمیت حل 
مشکل ناترازی انرژی تأکید و تصریح کرد: امروزه مهم ترین 

زیرساخت توسعه صنعتی هر کشور 
مربوط به حوزه انرژی و خاصه 

برق است و اگرچه فولاد 
مبارکه به سهم خود 

با سرمایه گذاری  در 
تلاش  حوزه  این 
است  کرده 
انرژی  هم  که 
خود  موردنیاز 
تأمین  را 
به  هم  و  کند 
در  ناترازی 

این حوزه کمک 
نظر  به  کند، 

اراده ای  می رسد 
بیش از این نیاز است 

ناترازی ها به شکل  تا این 
ریشه ای رفع شود.

 وزارت نیرو باید با اتخاذ 
شیوه های کارآمد و عاجل به مدد تولید بشتابد

معاون بهره برداری فولاد مبارکه در بخش پایانی سخنان خود 
تأکید کرد: تمامی تلاش شرکت بر این است که با تأمین نیاز 
مشتریان از بروز هرگونه التهاب در بازار پیشگیری کند؛ اما 
نباید فراموش کرد که تحقق این راهبرد به برخی مؤلفه ها 
ازجمله تأمین به موقع و کافی انرژی موردنیاز خطوط تولید 
تمهیداتی  با  کرده ایم  تلاش  زمینه،  این  در  دارد.  بستگی 
زمان  در  تولید  خطوط  اساسی  تعمیرات  انجام  ازجمله 
محدودیت های برق و گاز، از بروز چالش در خطوط تولید 
جلوگیری کنیم؛ اما به نظر می رسد وزارت نیرو باید با اتخاذ 

شیوه های کارآمد و عاجل به مدد تولید بشتابد.
  صنعت فولاد کشور تنها بین ۶ تا ۷ درصد انرژی 

الکتریکی کشور را مصرف می کند
در همین زمینه سید امیر طباطباییان، مدیر انرژی و سیالات 
فولاد مبارکه نیز در خصوص وضعیت انرژی در فولاد مبارکه 
و ناترازی انرژی الکتریکی در حوزه صنعت و خاصه شرکت 
فولاد مبارکه گفت: هرسال هم زمان با شروع فصل گرم سال و 
باتوجه به ناترازی شدید موجود در حوزه انرژی کشورمان، همه 

صنایع از این موضوع متأثر می شوند و ناچارند 
تولید خود را کاهش دهند؛ با این تفاوت 
در  انرژی  محدودیت  شدت  که 
سال ۱۴۰۳ نسبت به سال های 
قبل به شدت بیشتر و زودتر 
اعمال شده؛ به نحوی که در 
بسیاری از خطوط تولید 
فولاد  و  مبارکه  فولاد 
کاهش  به  ناچار  سبا 

تولید شده ایم.
وی با بیان اینکه طبق 
این  نیرو،  وزارت  اعلام 
 ۱۳ تا   ۱۲ از  ناترازی ها 
سال  در  مگاوات  هزار 
هزار   ۱۷ تا   ۱۵ به   ۱۴۰۲
تبدیل  جاری  سال  در  مگاوات 
ناگهانی  رشد  با  متأسفانه  و  شده 
اظهار  است،  شده  همراه  زیادی  بسیار 
داشت: در این  بین به صنعت فولاد که تنها بین ۶ 
تا ۷ درصد انرژی الکتریکی کشور را مصرف می کند خسارت 
بسیار سنگینی وارد شده؛ این در حالی است که این صنعت 
یکی از صنایع ارزآور، سودآور و اشتغال آفرین برای کشور است 
و به طورکلی در توسعه اقتصادی و صنعتی ایران عزیز نقش 

بسزایی دارد.
طباطبائیان گفت: همگی به این مهم اذعان داریم که رشد 
اقتصادی، کاهش تورم و بهبود شاخص های اقتصادی کشور 
وابسته به تولید ناخالص داخلی است؛ اما هر سال، برخلاف 
کاهش  صنعت  گاز  و  برق  اختصاصی  سهمیه  مدعا،  این 
می یابد. این در حالی است که خسارت های ناشی از کاهش 
اختصاص برق به صنعت بسیار زیان بار و جبران ناپذیر است 
و به طور مستقیم و غیرمستقیم بر درآمد و توسعه اقتصادی 

کشور تأثیر می گذارد.
 وی گفت: سال ۱۴۰۱ طبق توافق نامه ای که با وزارت نیرو 
منعقد شد، مقرر شد صنایع در جهت کمک به شبکه برق 
سراسری و تأمین انرژی الکتریکی خودشان نزدیک به ۱۰ 
هزار مگاوات انرژی الکتریکی تولید کنند و در خطوط تولید 
خود به مصرف برسانند. خوشبختانه با استقبال خوب صنایع 

این میزان به ۱۷ هزار مگاوات افزایش یافت. بعد از امضای 
ازجمله فولاد مبارکه، جهت احداث  توافق نامه، صنایع  این 
نیروگاه و تولید انرژی موردنیاز اقدام نمودند. در این میان 
سهم فولاد مبارکه تولید ۱۵۰۰ مگاوات انرژی الکتریکی بود 
و این شرکت با سرمایه گذاری حدود ۷۲۰ میلیون یورویی 
جهت احداث یک نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی سیکل ترکیبی و یک 
نیروگاه ۶۰۰ مگاواتی خورشیدی اقدام کرد. طبق توافق نامه 
امضاشده بین فولاد مبارکه و وزارت نیرو، مقرر بود که به هر 
میزان که فولاد مبارکه انرژی الکتریکی تولید کرد، وزارت نیرو 
به همان میزان به این شرکت انرژی الکتریکی اختصاص دهد؛ 
اما متأسفانه علی رغم سرمایه گذاری ها و اقدامات خوب فولاد 
مبارکه که توانست طی ۱۶ ماه با احداث و راه اندازی نیروگاه 
سیکل ترکیبی به تعهد خود جامه عمل بپوشاند و از اوایل 
سال جاری دو واحد نیروگاه سیکل ترکیبی خود را به طور دائم 
وارد مدار کند، اما وزارت نیرو از عمل به تعهدات خود سر باز 

زده و هیچ سهمیه ای به فولاد مبارکه اختصاص نداده است.
به گفته مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه، عدم عمل به 
مفاد توافق نامه از سوی وزارت نیرو عملًا سرمایه گذاری سایر 
صنایع در این حوزه و حتی سرمایه گذاری فولاد مبارکه در 
در  و  کرده  مواجه  تردید  با  را  نیروگاه ها  این  توسعه  مسیر 
جلب اعتماد صنایع نسبت به این قبیل مشارکت ها تأثیر منفی 

داشته است.
وی ادامه داد: در حال حاضر اگرچه فولاد مبارکه برای تأمین 
برق موردنیاز خود با احداث نیروگاه و خرید برق از بخش 
خصوصی اقدام کرده است؛ اما عملًا تا این لحظه فقط توانسته 
برخی از خطوط تولید خود ازجمله نورد گرم، نورد سرد و 
آهن سازی را در مدار تولید نگه دارد و بخش اعظم فعالیت 
شرکت که مربوط به تولید فولاد خام و ماده اولیه تولید انواع 
عدم  و  ناترازی ها  همین  دلیل  به  است،  فولادی  ورق های 
تخصیص برق موردنیاز و توافق شده به شرکت، با چالش های 

جدی مواجه شده است.
  باید جذابیت سرمایه گذاری برای بخش خصوصی 

به ویژه در حوزه تولید برق افزایش یابد
تولید در فولاد مبارکه  تأثیر کاهش  ادامه داد:  طباطبائیان 
بازار  در  آینده  ماه های  طی  شک  بدون  صنایعی  چنین  و 
و  بهتر  برنامه ریزی های  با  امیدواریم  شد.  خواهد  مشاهده 
از  فولاد،  صنعت  به  تحویلی  سهمیه های  تخصیص  اصلاح 

ادامه بروز این چالش ها و مشکلات پیشگیری شود. به نظر 
می رسد باید در حوزه تولید انرژی نیز سهم دولت کاهش 
یابد و با حمایت های بیشتر و جدی تر از بخش خصوصی، 
شرایطی فراهم شود که جذابیت سرمایه گذاری برای بخش 
خصوصی به ویژه در حوزه تولید برق افزایش یابد؛ در غیر این 
صورت، به هیچ عنوان نخواهیم توانست در سال های آینده نیز 
که گرمی هوا طبق پیش بینی های انجام شده افزایش خواهد 
یافت، شرایط بهتری را متصور شویم و این چالش ها را برطرف 
کنیم.  وی با بیان اینکه در حال حاضر حدود ۶۵ تا ۷۰ درصد 
برق کشور در بخش خصوصی تولید می شود، گفت: متأسفانه 
به دلیل سیاست های اشتباه در قیمت گذاری و نگاه بخشی و... 
شاهد این هستیم که هر سال حوزه صنعت و حتی صنعت 
تولید برق با مشکلات جدی تری مواجه می شود؛ بنابراین باید 
در این روش ها تجدیدنظر جدی و عاجل صورت گیرد. نباید 
اجازه دهیم که صنایع کشور ازجمله صنعت فولادسازی که 
از صنایع مادر و زیرساختی است، بیش از این با چالش های 

طاقت فرسا مواجه شود.
مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه شرکت 
در حال حاضر برق مصرفی خود را از طریق دو نیروگاه داخلی 
خود تأمین می کند و عملًا هیچ گونه برقی از شبکه سراسری 
دریافت نمی کند گفت: متأسفانه در بسیاری از موارد به دلیل 
عدم دریافت سهمیه برق نتوانسته ایم بسیاری از سفارش های 
موردنظر را تولید کنیم و این به ضرر شرکت و به طورکلی 
اقتصاد کشور است و امیدواریم با اصلاح سیاست ها، شرایطی 

فراهم شود که این محدودیت ها متوجه صنایع نباشد.
سرمایه گذاران از وزارت نیرو انتظار دارند به تعهدات 

خود عمل کند
پایانی سخنان خود تصریح کرد: همان گونه  وی در بخش 
که می دانیم ناترازی برق در کشور به عددی بین ۱۵ تا ۲۰ 
هزار مگاوات ساعت رسیده است که رفع این میزان ناترازی 
به ۱۰ تا ۱۳ میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز دارد. با مشاهده 
ادامه طرح های  از  نیرو، سرمایه گذاران  بدعهدی های وزارت 
توسعه خود در حوزه تولید برق منصرف خواهد شد؛ چراکه با 
این روش، چنین سرمایه گذاری هایی برای آن ها عملًا توجیه 
که  نیرو  وزارت  از  سرمایه گذاران  داشت.  نخواهد  اقتصادی 
سیاست گذار اصلی در این حوزه است انتظار دارند به تعهدات 

خود عمل کند.
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